

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤
និង
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ

ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន

ក្រុមហ៊ុន

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

លេខចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្ម

០០០១២៨២៩

ទីស្នាក់ការចុះបញ្ជី

អគារលេខ ៦៦៦ បេ ផ្លូវលេខ ២៧១
សង្កាត់បឹងទំពន់ទី២
ខណ្ឌមានជ័យ រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ភាគទុនិក

LOLC Asia Private Limited
TPC-ESOP Co. Ltd.

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

លោក Brindley Chrisantha Gajanayake de Zylva ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
លោក Indrajith Wijesiriwardana សមាជិក
លោក Chitral Nalin Wijesinha សមាជិក
លោក Dulip Rasika Samaraweera សមាជិក
លោក Francisco Kankanamalage Conrad Prasad Nirosh Dias សមាជិក

គណៈកម្មាធិការប្រតិបត្តិ

លោក សុខ រៀន ប្រធាននាយកប្រតិបត្តិ
លោក សុខ សុផល អនុប្រធាននាយកប្រតិបត្តិ/ប្រធាននាយកហិរញ្ញវត្ថុ
លោក ដាំប៊ូរ៉េ ខូលីប៊ូសាន ប្រធាននាយកបច្ចេកវិជ្ជាព័ត៌មាន
អ្នកស្រី ស្វ័យ សុខីណា ប្រធាននាយិកាគ្រប់គ្រងហានិភ័យ
លោក ភីរេត ហេរ៉ា អែមប៊ីភីទីយ៉ា ចាន់ណាកា ប្រធាននាយកបណ្តាញចែកចាយ
អ្នកស្រី ឈាង កញ្ញា ប្រធាននាយិកាប្រាក់បញ្ញើ
អ្នកស្រី ឡេង ថារី នាយិកានាយកដ្ឋានធនធានមនុស្ស
អ្នកស្រី កែវ តារាទី នាយិកានាយកដ្ឋានហិរញ្ញវត្ថុ
អ្នកស្រី ទ្រី សុឡា នាយិកានាយកដ្ឋានវត្តមាន
លោក ប៊ុន បែលឡា នាយកនាយកដ្ឋានបច្ចេកវិជ្ជាព័ត៌មាន
លោក ផៃ ផល្លា នាយកនាយកដ្ឋានទីផ្សារ
(លាលែងនៅថ្ងៃទី៣១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៤)
លោក សយ ដុល្លា នាយកស្តីទីនាយកដ្ឋានទីផ្សារឌីជីថល
(តែងតាំងនៅថ្ងៃទី១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤)
លោក តេង ភាព នាយកនាយកដ្ឋានសវនកម្មផ្ទៃក្នុង
អ្នកស្រី ស្រីន ហ៊ុន នាយិកានាយកដ្ឋានច្បាប់និងប្រតិបត្តិការ
(លាលែងនៅថ្ងៃទី ១៥ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤)
កញ្ញា ហ៊ុន លីហ៊ុន នាយិកាស្តីទីនាយកដ្ឋានច្បាប់និងប្រតិបត្តិការ
(តែងតាំងនៅថ្ងៃទី១៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤)

ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន

គណៈកម្មាធិការប្រតិបត្តិ (ត)

លោក នុត ថេង នាយកនាយកដ្ឋានអាជីវកម្ម

(លាលែងនៅថ្ងៃទី៣០ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤)

លោក ចាន់ សារឿង នាយកនាយកដ្ឋានអាជីវកម្ម

(តែងតាំងនៅថ្ងៃទី ១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៤)

លោក មុត ពិសី នាយកនាយកដ្ឋានឥណទាន

លោក ហេង វិទ្ធី នាយកនាយកដ្ឋានអាយដេ និងអាជីវកម្មឌីជីថល

(លាលែងនៅថ្ងៃទី ២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២៤)

អ្នកស្រី អ៊ុន ស្រីរត្ន នាយិកានាយកដ្ឋានសេវាឌីជីថល

(តែងតាំងនៅថ្ងៃទី ១៤ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤)

លោក វ៉ា សុខអូន នាយកនាយកដ្ឋានរដ្ឋបាល និងធុរកិច្ច

(លាលែងនៅថ្ងៃទី ១៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៤)

លោក ទុន កង នាយករងនាយកដ្ឋានឥណទាន

សវនករ

ខេត្តីអ៊ីមជ្ឈី ខេមបូឌា

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

មាតិកា

	ទំព័រ
១. របាយការណ៍ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ – ៥
២. របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៦ – ៩
៣. របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	១០ – ១១
៤. របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	១២
៥. របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន	១៣ – ១៤
៦. របាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់	១៥ – ១៦
៧. កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១៧ – ១៣៤



អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី LOLC (Cambodia) Plc.

របាយការណ៍ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសូមដាក់ជូនរបាយការណ៍របស់ខ្លួន និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរបស់អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤។

សកម្មភាពចម្បង

សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់សេវាកម្មមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ (“ទទួលប្រាក់បញ្ញើ និងផ្តល់ឥណទាន”) ដល់ប្រជាជននៅតាមជនបទ មីក្រូសហគ្រាស និងសហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម តាមរយៈការិយាល័យកណ្តាលនៅរាជធានីភ្នំពេញ និងសាខាផ្សេងៗទៀត នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ កម្មវត្ថុនៃអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់នូវសេវាផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុដែលអាចទុកចិត្តបាន និងអាចទទួលយកបានដល់សហគ្រិនខ្នាតតូច និងសហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម។

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(III))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(III))
ប្រាក់ចំណេញមុនពន្ធដកពន្ធ	២០៥.៥៣៧.២០២	៣៣៩.០៩១.១១៥	៥០.៤៨៨.១៣៧	៨២.៥០៣.៩២២
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	(៥២.៦៩៣.៣៣០)	(៦៩.០០៥.១១៣)	(១០.៤៨៧.១៨៥)	(១៦.៧៨៩.៥៦៥)
ប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	១៥២.៨៤៣.៨៧២	២៧០.០៨៦.០០២	៤០.០០០.៩៥២	៦៥.៧១៤.៣៥៧

ភាគលាភ

នៅថ្ងៃទី១៤ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័តបែងចែកភាគលាភដែលត្រូវបង់ជូនភាគទុនិកមានចំនួន ៥៣.៨៩៥.៩៣០ ពាន់រៀល (ឆ្នាំ២០២៣៖ ១០.០៩៦.៩៨២)។ ការបែងចែកភាគលាភនេះទទួលបានការអនុម័តពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី១៨ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ ហើយបានបង់ជូនភាគទុនិកនៅថ្ងៃទី១៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២៤។



អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

ដើមទុន

នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ភាគហ៊ុនដែលបានចុះបញ្ជីសរុបរបស់ក្រុមហ៊ុន មានចំនួន ៤.២៤៣.៧៧៤ ហ៊ុន (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៤.២៤៣.៧៧៤ ហ៊ុន) ដែលមានតម្លៃចារិក ១០០ ពាន់រៀល ក្នុងមួយហ៊ុន (ឆ្នាំ២០២៣៖ ១០០ ពាន់រៀល)។ សូមមើលកំណត់សម្គាល់ ២៣ សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិត។

ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន

ពុំមានការប្រែប្រួលជាសារវន្តនៃទុនបម្រុង និងសំវិធានធននៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ ក្រៅពីការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុកទៅលើឥណទាន និងបុរេប្រទាន

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការសមស្របនានាដើម្បីបញ្ជាក់ថា វិធានការទាក់ទិនទៅនឹងការលុបចោលឥណទាន និងបុរេប្រទានអាក្រក់ និងការធ្វើសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃ ហើយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជឿជាក់ថា រាល់ឥណទាន និងបុរេប្រទានអាក្រក់ទាំងអស់ត្រូវបានលុបចោល និងការធ្វើសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទាន និងបុរេប្រទានអាក្រក់ និងសង្ស័យទាំងស្រុង។

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីកាលៈទេសៈណាមួយ ដែលអាចនឹងបណ្តាលឲ្យចំនួននៃការលុបចោល ឬការធ្វើសំវិធានធន សម្រាប់ការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃលើឥណទាន និងបុរេប្រទាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនមានចំនួនមិនគ្រប់គ្រាន់ជាសារវន្តនោះឡើយ។

ទ្រព្យសកម្ម

នៅមុនពេលរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការ ដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យដើម្បីបញ្ជាក់ថាបណ្តាទ្រព្យសកម្មទាំងអស់ក្រៅពីបំណុល ដែលទំនងជាមិនអាចទទួលស្គាល់បាននៅក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតា ដូចដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុន នឹងត្រូវបន្ថយនៅស្មើនឹងតម្លៃដែលគិតថានឹងអាចប្រមូលបានជាក់ស្តែង។

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ និងផ្អែកលើកម្រិតនៃការយល់ដឹង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ ដែលនឹងធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់ការកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្មនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវនោះទេ។

វិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃ

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលបានកើតឡើង ហើយអាចនឹងធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តវិធីសាស្ត្រដែលមានកន្លងមក ក្នុងការវាយតម្លៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវ ឬមិនសមស្របនោះទេ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

បំណុលយថាហេតុ និងបំណុលផ្សេងៗ

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ៖

- (ក) ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរលើទ្រព្យសកម្មណាមួយរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលបានយកមកប្រើប្រាស់សម្រាប់ការធានាចំពោះបំណុលរបស់បុគ្គលណាម្នាក់ឡើយ ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះមក និង
- (ខ) ពុំមានបំណុលយថាហេតុណាមួយរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលបានកើតឡើងចាប់តាំងពីការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុមក ក្រៅពីបំណុលផ្សេងៗនៅក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតានោះទេ។

តាមមតិរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំមានបំណុលយថាហេតុ ឬបំណុលផ្សេងៗរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលត្រូវបានទាមទារឲ្យសង ឬអាចនឹងត្រូវបានទាមទារឲ្យសងក្នុងរយៈពេល ១២ខែ បន្ទាប់ពីការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ ដែលនឹងបង្កឲ្យមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់លទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន ក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួននៅពេលដែលដល់ថ្ងៃកំណត់នោះឡើយ។

ការផ្លាស់ប្តូរនៃកាលៈទេសៈ

គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងអំពីកាលៈទេសៈណាមួយ ដែលមិនបានវែកញែកនៅក្នុងរបាយការណ៍នេះ ឬនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលអាចនឹងបណ្តាលឲ្យមានតួលេខនៃចំនួនណាមួយ ដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវជាសារវន្តនោះទេ។

ប្រតិបត្តិការមិនប្រក្រតី

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលយល់ឃើញថា លទ្ធផលនៃការធ្វើប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះ មិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដោយសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិនប្រក្រតីនោះទេ។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលយល់ឃើញថា នៅក្នុងចន្លោះពេលចាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទដល់ថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះ ពុំមានសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ ព្រឹត្តិការណ៍ ឬធាតុណាមួយដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិនប្រក្រតីកើតមានឡើង ដែលអាចនាំឲ្យប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុន ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលរបាយការណ៍ត្រូវបានរៀបចំឡើងនោះទេ។

ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍

នៅថ្ងៃទី៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៥ ក្រុមហ៊ុនបានទទួលការអនុម័តពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (“NBC”) ដើម្បីវិនិយោគភាគកម្ម ចំនួន ១.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ស្មើនឹង ២៥% នៃដើមទុនសរុបរបស់ក្រុមហ៊ុន ស៊ិនឌីប ម៉ាយក្រូអ៊ិនស្ត្រុមេន ម.ក ដោយឆ្លើយតបតាមលិខិតសំណើរបស់ក្រុមហ៊ុន ទៅកាន់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នាថ្ងៃទី១៨ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២៤។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុ និងរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ រួមមាន៖

លោក Brindley Chrisantha Gajanayake de Zylva	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
លោក Indrajith Wijesiriwardana	សមាជិក
លោក Chitral Nalin Wijesinha. Member	សមាជិក
លោក Dulip Rasika Samaraweera	សមាជិក
លោក Francisco Kankanamalage Conrad Prasad Nirosch Dias	សមាជិក

ភាគកម្មរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ពុំមានអភិបាលណាម្នាក់កាន់កាប់ ឬមានការទាក់ទិននៅក្នុងភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះទេ។

អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្នុងអំឡុង និងនាចុងការិយបរិច្ឆេទនៃឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុនេះ ពុំមានកិច្ចព្រមព្រៀងណាមួយដែលក្រុមហ៊ុនជាភាគីម្ខាង ដែលកម្មវត្ថុនៃកិច្ចព្រមព្រៀងនោះអាចផ្តល់លទ្ធភាពដល់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលណាម្នាក់ឲ្យទទួលបាន នូវអត្ថប្រយោជន៍ តាមមធ្យោបាយផ្សេងៗ ដូចជាការទិញភាគហ៊ុន ឬប័ណ្ណបំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុន ឬសាជីវកម្មដទៃនោះទេ។

នៅក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នេះ ពុំមានអភិបាលណាម្នាក់របស់ក្រុមហ៊ុនបានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលបាន នូវអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយ (ក្រៅពីអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងបរិលាភសរុប ទទួលបាន ឬដល់កំណត់ ទទួលបានដោយអភិបាល ដូចបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ) តាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាធ្វើឡើងដោយ ក្រុមហ៊ុន ឬដោយក្រុមហ៊ុនពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹងក្រុមហ៊ុន ដែលអភិបាលនោះជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយក្រុមហ៊ុន ដែល អភិបាលនោះមានផលប្រយោជន៍ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុច្រើននោះទេ លើកលែងតែការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលទទួលខុសត្រូវក្នុងការបញ្ជាក់ថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានរៀបចំឡើងយ៉ាងត្រឹមត្រូវលើរាល់ ទិដ្ឋភាពជាសារវន្ត នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរទឹកប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា "ស.វ.ទ.ហ.អ.ក")។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ តម្រូវឲ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាល៖

- i) អនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យសមស្រប ដែលគាំទ្រដោយការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានសមហេតុផល និង ប្រកបដោយការប្រុងប្រយ័ត្ន ព្រមទាំងអនុវត្តតាមគោលការណ៍ទាំងនោះឲ្យមានសង្គតិភាព។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ តម្រូវឲ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាល៖ (ត)

- ii) អនុវត្តតាមតម្រូវការក្នុងការលាតត្រដាងព័ត៌មានតម្រូវដោយ ស.វ.ទ.ហ.អ.ក ឬប្រសិនបើមានការប្រោសចាកណាមួយក្នុងការបង្ហាញឲ្យមានភាពត្រឹមត្រូវ ការប្រោសចាកទាំងនោះត្រូវបានលាតត្រដាង ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណឲ្យបានត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។
- iii) រក្សាទុកកំណត់ត្រាគណនេយ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងមួយប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។
- iv) រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម លុះត្រាតែមានភាពមិនសមស្របក្នុងការសន្មតថា ក្រុមហ៊ុននឹងបន្តប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មនៅពេលអនាគតដ៏ខ្លី និង
- v) គ្រប់គ្រងនិងដឹកនាំក្រុមហ៊ុនឲ្យមានប្រសិទ្ធភាព តាមរយៈការសម្រេចចិត្តជាសារវន្តទាំងអស់ដែលជះឥទ្ធិពលដល់ប្រតិបត្តិការ និងលទ្ធផលរបស់ក្រុមហ៊ុន ហើយត្រូវធានាថាផលប៉ះពាល់ទាំងនោះត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអះអាងថា ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តតាមតម្រូវការខាងលើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ការអនុម័តរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ខ្ញុំបាទ ក្នុងនាមក្រុមប្រឹក្សាភិបាល សូមធ្វើការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ ព្រមទាំងកំណត់សម្គាល់ទាំងឡាយ បានបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវលើរាល់ទិដ្ឋភាពជាសារវន្តទាំងអស់នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរទឹកប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("ស.វ.ទ.ហ.អ.ក")។

ចុះហត្ថលេខាក្នុងនាមក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ដោយអនុលោមទៅតាមសេចក្តីសម្រេចរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល៖



លោក Brindley Chrisantha Gajanayake de Zylva
ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ថ្ងៃទី ២៤ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ ២០២៥



KPMG Cambodia Ltd
 GIA Tower, Sopheak Mongkul Street, Phum 14
 Sangkat Tonle Bassac, Khan Chamkar Mon
 Phnom Penh, Cambodia
 +855 (17) 666 537 / +855 (81) 533 999 | kpmg.com.kh

របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ

ជូនចំពោះភាគទុនិករបស់

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

មតិសវនកម្ម

យើងខ្ញុំ បានធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) ដែលរួមមានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ និងកំណត់សម្គាល់ដែលរួមមានគោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត ព្រមទាំងព័ត៌មានពន្យល់ផ្សេងៗទៀត ដែលបានបង្ហាញនៅទំព័រទី១០ ដល់ទី១៣៤ (ហៅកាត់ថា “របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ”)។

ជាមតិរបស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ បានបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវលើរាល់ទិដ្ឋភាពជាសារវន្ត នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរទឹកប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“ស.វ.ទ.ហ.អ.ក”)។

មូលដ្ឋាននៃមតិសវនកម្ម

យើងខ្ញុំ បានធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំដែលស្របតាមស្តង់ដារទាំងនោះ ត្រូវបានពណ៌នាបន្ថែមទៀតនៅក្នុងកថាខណ្ឌស្តីពី ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករចំពោះការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំ មានភាពឯករាជ្យពីក្រុមហ៊ុន ដោយស្របទៅតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវនៃក្រមសីលធម៌វិជ្ជាជីវៈនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ហើយយើងខ្ញុំបានបំពេញនូវទំនួលខុសត្រូវក្រមសីលធម៌វិជ្ជាជីវៈផ្សេងៗទៀតស្របតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវទាំងនេះ។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថា ភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំប្រមូលបាន មានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្រប សម្រាប់ជាមូលដ្ឋានក្នុងការបញ្ជាក់មតិសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។



ព័ត៌មានផ្សេងៗ

អ្នកគ្រប់គ្រង មានភារៈទទួលខុសត្រូវលើព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗរួមមានរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ដែលបានបង្ហាញនៅទំព័រទី១ ដល់ទី៥ និងរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលរំពឹងថានឹងរួចរាល់ បន្ទាប់ពី កាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនកម្មនេះ។

មតិសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនបានគ្របដណ្តប់លើព័ត៌មានផ្សេងៗឡើយ ហើយយើងខ្ញុំ មិនធ្វើការផ្តល់នូវអំណះអំណាងណាមួយទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗនេះទេ។

ពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំ គឺត្រូវអានព័ត៌មាន ផ្សេងៗ ហើយពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗនោះ មានអសង្គតិភាពជាសារវន្តជាមួយរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬការ យល់ដឹងរបស់យើងខ្ញុំ នៅក្នុងការធ្វើសវនកម្ម ឬក៏ព័ត៌មានផ្សេងៗនេះ បង្ហាញនូវកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែរ ឬទេ។ ប្រសិនបើផ្អែកទៅលើការអានព័ត៌មានផ្សេងៗ អាចឲ្យយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា មានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តកើតឡើងលើ ព័ត៌មានផ្សេងៗនេះ យើងខ្ញុំត្រូវរាយការណ៍ទៅតាមស្ថានភាពជាក់ស្តែង។ យើងខ្ញុំពុំមានអ្វីដែលត្រូវរាយការណ៍ ពាក់ព័ន្ធនឹងព័ត៌មានផ្សេងៗនេះទេ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់អ្នកគ្រប់គ្រង និងអ្នកទទួលខុសត្រូវលើអភិបាលកិច្ចនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

អ្នកគ្រប់គ្រងមានភារៈទទួលខុសត្រូវលើការរៀបចំ និងការបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយ អនុលោមទៅតាម ស.វ.ទ.អ.ហ.ក ហើយទទួលខុសត្រូវលើប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង ដែលអ្នកគ្រប់គ្រងកំណត់ថា មានភាពចាំបាច់សម្រាប់ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឲ្យជៀសផុតពីការបង្ហាញខុសជាសារវន្ត ដោយសារតែ ការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង។

នៅក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ អ្នកគ្រប់គ្រងមានភារៈទទួលខុសត្រូវលើការវាយតម្លៃនូវលទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន ក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ទទួលខុសត្រូវលើការលាតត្រដាងព័ត៌មាន ប្រសិនបើពាក់ព័ន្ធ នូវបញ្ហាទាំងឡាយ ដែលទាក់ទិនទៅនឹងនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម និងប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃគណនេយ្យ លើកលែងតែអ្នកគ្រប់គ្រង មានបំណងចង់ជម្រះបញ្ជី ផ្អាកដំណើរការក្រុមហ៊ុន ឬគ្មានជម្រើសសមរម្យដទៃទៀត ក្រៅពីធ្វើបែបនេះ។

អ្នកទទួលខុសត្រូវលើអភិបាលកិច្ច មានភារៈទទួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យដំណើរការនៃការរាយការណ៍ព័ត៌មាន ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករចំពោះការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គោលដៅរបស់យើងខ្ញុំ គឺទទួលបាននូវអំណះអំណាងសមហេតុផលថារបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល មិនមានការ បង្ហាញខុសជាសារវន្តដោយសារតែការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង និងផ្តល់នូវរបាយការណ៍របស់សវនករ ដែលរួមបញ្ចូល ទាំងមតិសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ អំណះអំណាងសមហេតុផល គឺជាអំណះអំណាងមួយដែលមានកម្រិតខ្ពស់ ប៉ុន្តែវាមិន អាចធានាថា គ្រប់ពេលនៃការធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា អាចរកឃើញនូវ ការបង្ហាញខុសជាសារវន្តដែលបានកើតឡើងនោះទេ។ ការបង្ហាញខុស អាចកើតឡើងដោយសារការក្លែងបន្លំ ឬកំហុស ឆ្គង ហើយត្រូវបានចាត់ទុកថាមានលក្ខណៈសារវន្ត នៅពេលដែលការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងដោយឡែក ឬក៏រួមបញ្ចូលគ្នា អាចត្រូវបានរំពឹងទុកយ៉ាងសមហេតុផលថា នឹងជះឥទ្ធិពលដល់ការសម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់ ដោយ យោងលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។



ជាផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា យើងខ្ញុំអនុវត្តនូវការវិនិច្ឆ័យ ដែលប្រកបទៅដោយវិជ្ជាជីវៈ និងរក្សានូវមជ្ឈត្តានិយមក្នុងអំឡុងពេលធ្វើសវនកម្ម។ យើងខ្ញុំក៏៖

- ធ្វើការកំណត់ និងវាយតម្លៃនូវហានិភ័យនៃការបង្ហាញខុសជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយសារតែការ ក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង និងទទួលខុសត្រូវលើការតាក់តែង និងអនុវត្តនូវនីតិវិធីសវនកម្ម ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹង ហានិភ័យទាំងនោះ និងប្រមូលនូវភស្តុតាងដែលមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របសម្រាប់ជាមូលដ្ឋានក្នុងការ បញ្ចេញមតិសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យនៃការរកមិនឃើញនូវការបង្ហាញខុសជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពី ការក្លែងបន្លំ មានលក្ខណៈខ្ពស់ជាងការបង្ហាញខុសដែលបណ្តាលមកពីកំហុសឆ្គង ដោយសារតែការក្លែងបន្លំ អាចទាក់ទិននឹងការយុបយិតគ្នា ការលួចបន្លំ ការលួចបោលដោយចេតនា ការបកស្រាយមិនពិត ឬមិនអនុវត្តតាម នីតិវិធីនៃប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ធ្វើការស្វែងយល់អំពីប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្ម ក្នុងគោលបំណងដើម្បីតាក់តែងនូវ នីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅតាមកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែមិនមែនក្នុងគោលបំណងដើម្បីបញ្ចេញមតិលើប្រសិទ្ធភាព នៃប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើយ។
- ធ្វើការវាយតម្លៃលើភាពសមស្របនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្ត និងភាពសមហេតុផល នៃការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ព្រមទាំងការលាតត្រដាងព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធនានា ដែលបានធ្វើឡើងដោយអ្នកគ្រប់គ្រង។
- ធ្វើការសន្និដ្ឋានលើ ភាពសមស្របនៃការប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃគណនេយ្យរបស់អ្នកគ្រប់គ្រង ហើយ ដោយផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបាន ធ្វើការសន្និដ្ឋានថាភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្ត បាន កើតមានឡើងពាក់ព័ន្ធនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌដែលអាចបង្កឲ្យមានមន្ទិលជាសារវន្តលើលទ្ធភាពរបស់ ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្មដែរ ឬទេ។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំ ធ្វើការសន្និដ្ឋានថា មានអត្ថិភាពនៃភាពមិន ប្រាកដប្រជាជាសារវន្ត យើងខ្ញុំចាំបាច់ត្រូវទាញចំណាប់អារម្មណ៍ នៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ លើការ លាតត្រដាង ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬប្រសិនបើការលាតត្រដាងព័ត៌មានមានលក្ខណៈ មិនគ្រប់គ្រាន់ យើងខ្ញុំចាំបាច់ត្រូវផ្តល់មតិសវនកម្មដែលមានបញ្ហា។ ការសន្និដ្ឋានរបស់យើងខ្ញុំ គឺផ្អែកតាមភស្តុតាង សវនកម្មដែលប្រមូលបានត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌនាពេលអនាគតអាចធ្វើឲ្យក្រុមហ៊ុនបញ្ឈប់និរន្តរភាពនៃអាជីវកម្ម។
- ធ្វើការវាយតម្លៃលើការបង្ហាញ ទម្រង់ និងខ្លឹមសារនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល ដោយរួមបញ្ចូលទាំងការលាត ត្រដាងព័ត៌មាន និងវាយតម្លៃថាតើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានបង្ហាញពីប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍ពាក់ព័ន្ធក្នុង អត្ថន័យដែលអាចសម្រេចបាននូវការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដ៏ត្រឹមត្រូវ។



យើងខ្ញុំ ផ្តល់ព័ត៌មាន ក្នុងចំណោមបញ្ហាផ្សេងៗ ជូនអ្នកទទួលខុសត្រូវលើអភិបាលកិច្ចស្តីពីវិសាលភាព និងពេលវេលា ដែលបានគ្រោងទុកសម្រាប់ការធ្វើសវនកម្ម និងការរកឃើញបញ្ហាជាសារវន្ត ដោយរួមបញ្ចូលទាំងចំណុចខ្វះខាត ជាសារវន្តក្នុងប្រព័ន្ធគ្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង ដែលយើងខ្ញុំបានរកឃើញក្នុងអំឡុងពេលធ្វើសវនកម្ម។

តំណាងក្រុមហ៊ុន **ខេតីអឹមជឺ ខេមបូឌា**



ហ្គេក ធាន

Partner

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ថ្ងៃទី២៨ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៥

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
		ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
		ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ទ្រព្យសកម្ម					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៤	១០៨.០២១.៣៩០	១២៤.៣៧២.០០៨	២៦៨.៣៧.៦១២	៣០.៤៤៦.០២៤
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៥	២២១.៧១៤.៣៧៩	១៣៤.១៩២.២២៤	៥៥.០៨៤.៣១៨	៣២.៤៤៩.៩៩៤
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា	៦	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧	៦៧២.២៨៧.៤៨៦	១៣៨.៣២៨.៩៨១	១៦៤.៥៧៤.៦៦០
ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាម រំលស់ថ្លៃដើម	៧	៣.៣៣៩.៩៦០	-	៨២៩.៨០៤	-
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្រប ក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	៨	៦០.៣៧៥	៦១.២៧៥	១៥.០០០	១៥.០០០
ឥណទាន និងបុរេប្រទាន តាមរំលស់ថ្លៃដើម	៩	៥.១៣៥.៩៧០.៩៩២	៥.០០៣.១៣៩.៣៧៦	១.២៧៦.០១៧.៦៣៨	១.២២៤.៧៥៨.៧២១
ប្រាក់តម្កល់តាមច្បាប់នៅ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	១០	៣៣៩.៨៦៨.៣៩០	៣៧១.៦១១.៧៦១	៨៤.៤៣៩.៣៥២	៩០.៩៦៩.៨៣១
ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ	១១	៩៦២.៥៤៥	១២.១៤៥.៥១៦	២.៣៩១.១៩២	២.៩៧៣.១៩៨
សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម	១២	៣០.៦៤០.៦៥៩	២៨.៦៦១.០១០	៧.៦១២.៥៨៦	៧.០១៦.១៥៩
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	១៣	១១.៨១៤.២០៥	៧.៨១៤.០៩៤	២.៩៣៥.២០៦	១.៩១៣.៥៥៤
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម - សុទ្ធ	១៤	២៣.៥៥៣.៧០៧	២៩.៦២៧.៩០៨	៥.៨៤៩.៣៦៨	៧.២៥២.៨៤៤
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៥	២០.៧៨៧.៨៧៦	២០.៦៧៩.១១៣	៥.១៦៤.៦៩០	៥.០៦២.២០៧
ទ្រព្យសកម្មសរុប		៦.៤៦២.១៦០.៦២៥	៦.៤០៤.៥៩៥.៧៧១	១.៦០៥.៥០៥.៧៤៧	១.៥៦៧.៨៣២.៥០២
បំណុល និងមូលធន					
បំណុល					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និង គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១៦	៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩	១៩៣.៥៧៥.៨៦២	៨៣.៧១៥.៩៤៨	៤៧.៣៨៦.៩៩២
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	១៧	៣.៦៩៣.៥៩៣.៧៤៧	៣.៤៩៨.៩២៨.៥៧៥	៩១៧.៦៦៣.០៤៣	៨៥៦.៥៣០.៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី	១៨	៥៩២.៤៧៤.៩១៦	៨៨៤.០៩៦.១០០	១៤៧.១៩៩.៧៣១	២១៦.៤២៤.៩៩៤
បំណុលភតិសន្យា	១២	២៨.៨៥៩.៧៦៥	២៧.៤៨១.៦៦៦	៧.១៧០.១២៨	៦.៧២៧.៤៥៨
បំណុលពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	១៩	២៨.១១៦.៣៥៨	៥០.៣៣៩.៥៩២	៦.៩៨៥.៤៣១	១២.៣២៣.០៣៤
អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក	២០	១.៨២៦.៦៥២	២.០៩៩.២៩០	៤៥៣.៨២៧	៥១៣.៩០២
បំណុលផ្សេងៗ	២១	៣៧.៣៤៣.៨៣២	៣៩.២៦៣.០៦៤	៩.២៧៧.៩៧០	៩.៦១១.៥២១
អនុបំណុល	២២	១៧៨.៩៧៨.២៧៧	២៥៨.៧៤៣.១៧៥	៤៤.៤៦៦.៦៥៣	៦២.១១៨.២៨០
បំណុលសរុប		៤.៨៩៨.១៥៤.២៣៦	៤.៩៤៩.៥៤៧.៣២៤	១.២១៦.៩៣២.៧៣១	១.២១១.៦៣៧.០៤៤

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
		ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
		ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
				(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
មូលធន					
ដើមទុន	២៣ក	៤២៤.៣៧៧.៤០០	៤២៤.៣៧៧.៤០០	១០៣.៩៦៩.២១៨	១០៣.៩៦៩.២១៨
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		៥៧៨.៤០៩.៧៣៧	៦២៣.២០៣.២៥០	១៤១.៦១៤.១៥៧	១៥៣.០៤៨.៨៣០
ទុនបម្រុងទូទៅ		៣៨០.៤១៥.១១៦	៣៨០.៤១៥.១១៦	៩៣.៧៦៨.៩៥១	៩៣.៧៦៨.៩៥១
ទុនបម្រុងតាមបទបញ្ញត្តិ	២៤	៤៩.១៩២.៧០៨	២១.៩៣៨.០៤០	១២.១៣៩.១០៧	៥.៣៦៧.៧៦១
ទុនបម្រុងផ្សេងៗ	២៥	១៣១.៦១១.៤២៨	៥.១២៤.៦៤១	៣២.៦៧៩.៧៩១	១.២៥៤.៥០២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	៤.៤០១.៧៩២	(១.២១៣.៨០៤)
មូលធនសរុប		<u>១.៥៦៤.០០៦.៣៨៩</u>	<u>១.៤៥៥.០៥៨.៤៤៧</u>	<u>៣៨៨.៥៧៣.០១៦</u>	<u>៣៩៦.១៩៥.៤៥៨</u>
ចំណុល និងមូលធនសរុប		<u><u>៦.៤៦២.១៦០.៦២៥</u></u>	<u><u>៦.៤០៤.៥៩៥.៧៧១</u></u>	<u><u>១.៦០៥.៥០៥.៧៤៧</u></u>	<u><u>១.៥៦៧.៨៣២.៥០២</u></u>

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយគឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២៤

	កំណត់ សម្គាល់	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ចំណូលពីការប្រាក់	២៦	៨៨៩.១៨១.៣៩៩	៨៩១.១០ ៥៩៤៤	២១៨.៤១៨.៤២៣	២១៦.៨១៤.០៩៨
ចំណាយលើការប្រាក់	២៦	(៣៤៧.១៥៦.៩៩៧)	(៣៤៥.២១៦.៤៣៧)	(៨៥.២៧៥.៦០៧)	(៨៦.១៨៤.០៤៨)
ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ		៥៤២.០២៤.៤០២	៥៤៦.៨៨៩.១៥៧	១៣៣.១៤២.៨១៦	១៣០.៦៣០.០៥០
ចំណូលពីកម្រៃ និងជើងសារ	២៧	១៦.៨០២.៩៦១	២២.២២២.៩១៧	៤.១២៧.៤៧៨	៥.៤០៧.០៣៦
ចំណាយលើកម្រៃ និងជើងសារ	២៧	(៦៤១.៥១៦)	(៨៣២.០៣៤)	(១៥៧.៥៨២)	(២០២.៤៤១)
ចំណូលពីកម្រៃ និងជើងសារសុទ្ធ		១៦.១៦១.៤៤៥	២១.៣៩០.៨៨៣	៣.៩៦៩.៨៩៦	៥.២០៤.៥៩៥
ចំណូលប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ		៨.៨១៦.៤៧២	៥.៦៧១.០២៨	២.១៦៥.៦៧៧	១.៣៧៩.៨១២
(ខាត)ចំណេញ ផ្សេងៗ - សុទ្ធ		(១.៧១២.៦៩៩)	២.៨៩២.៩១២	(៥២០.៧០៧)	៧០៣.៨៧២
(ខាត)ការបង្វិលត្រឡប់មកវិញ					
ពីការថយចុះតម្លៃឥណទាន	២៨	(១១០.៦៨៧.១៥៧)	១៩.៦០០.៣៥៨	(២៧.១៨៩.១៨១)	៤.៧៦៨.៩៤៤
ការខាតបង់សុទ្ធលើការឈប់ទទួលស្គាល់ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែង តាមរំលស់ផ្លូវដើម		(២៥.៩៩៩.៩៦៦)	(២៩.៨៤៩.៦៨៦)	(៦.៣៨៦.៦២៩)	(៧.២៦២.៦៩៧)
ខាតពីប្រតិបត្តិការផ្សេងៗសុទ្ធ		(១២៩.៥៨៧.២១០)	(១០.៩៨៨.០១៤)	(៣៣.៧៧៥.៥៩៧)	(៤១០.០៦៩)
ចំណាយបុគ្គលិក	២៩	(១៤៩.៤៨១.៣៥៤)	(១៤៨.៤៧១.៦៧៩)	(៣៦.៧១៨.៥៤៤)	(៣៦.១២៤.៤៩៦)
ចំណាយរំលស់	៣០	(១៤.៧២៣.៧៤៦)	(១៤.២០១.១៦៦)	(៣.៦១៦.៧៣៩)	(៣.៤៥៥.២៧២)
ចំណាយប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ	៣១	(៥៨.៨៦០.១៩៥)	(៥៤.៨៣១.០៥២)	(១៤.៤៥៨.៤១២)	(១៣.៣៤០.៨៨៦)
ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ		២០៥.៥៣៧.២០២	៣៣៩.០៩១.១១៥	៥០.៤៨៨.១៣៧	៨២.៥០៣.៩២២
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	៣២	(៥២.៦៩៣.៣៣០)	(៦៩.០០៥.១១៣)	(១០.៤៨៧.១៨៥)	(១៦.៧៨៩.៥៦៥)
ប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ		១៥២.៨៤៣.៨៧២	២៧០.០៨៦.០០២	៤០.០០០.៩៥២	៦៥.៧១៤.៣៥៧
លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ៖					
ធាតុដែលមិនត្រូវបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ ឡើងវិញក្នុងចំណេញ ឬខាត					
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	៥៦១៥.៥៩៦	២.៦៧៦.០៦១
ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗសម្រាប់ ការិយបរិច្ឆេទ-ដកពន្ធលើ		-	-	៥៦១៥.៥៩៦	២.៦៧៦.០៦១
លទ្ធផលលម្អិតសរុបសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ		១៥២.៨៤៣.៨៧២	២៧០.០៨៦.០០២	៤៥.៦១២.១៤៤	៦៨.០៦៦.៤៧៩
ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធត្រូវបែងចែកជូន៖					
ភាគទុនិករសំរាប់ក្រុមហ៊ុន		១៥២.៨៤៣.៨៧២	២៧០.០៨៦.០០២	៤០.០០០.៩៥២	៦៥.៧១៤.៣៥៧
លទ្ធផលលម្អិតសរុបត្រូវបែងចែកជូន៖					
ភាគទុនិករសំរាប់ក្រុមហ៊ុន		១៥២.៨៤៣.៨៧២	២៧០.០៨៦.០០២	៤៥.៦១២.១៤៤	៦៨.០៦៦.៤៧៩

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

ត្រូវបានរៀបចំដោយក្រុមហ៊ុនភាគទុនិករបស់ក្រុមហ៊ុន

	ដើមទុន ពាន់រៀល	ប្រាក់ចំណេញ រក្សាទុក ពាន់រៀល	ទុនបម្រុង ទូទៅ ពាន់រៀល	ទុនបម្រុង តាមបទប្បញ្ញត្តិ ពាន់រៀល	ទុនបម្រុង ផ្សេងៗ ពាន់រៀល	ទុនបម្រុងពី ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ដើមទុន ដុល្លារអាមេរិក	ប្រាក់ចំណេញ រក្សាទុក ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង ទូទៅ ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង តាមបទប្បញ្ញត្តិ ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង ផ្សេងៗ ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុងពី ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
								(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣	២២៤.៣៧៧.៤០០	៥៩០.២៧៦.៩១១	៣៨០.៤១៥.១១៦	-	-	-	១.១៩៥.០៦៩.៤២៧	៥៥.៤៦០.៨៥០	១៤៤.៩៣៦.៨២៥	៩៣.៧៦៨.៩៥១	-	-	(៣.៨៤៩.៨៦៥)	២៩០.២៧៦.៧៦១
ប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ-	-	២៧០.០៨៦.០០២	-	-	-	-	២៧០.០៨៦.០០២	-	៦៥.៧១៤.៣៥៧	-	-	-	-	៦៥.៧១៤.៣៥៧
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	-	-	-	-	-	២.៦៧៦.០៦១	២.៦៧៦.០៦១
លទ្ធផលលម្អិតសរុប សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	-	២៧០.០៨៦.០០២	-	-	-	-	២៧០.០៨៦.០០២	-	៦៥.៧១៤.៣៥៧	-	-	-	២.៦៧៦.០៦១	៦៨.៣៦៦.៤១៨
ប្រតិបត្តិការជាមួយភាគទុនិកក្នុង សមាសភាពជាម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន៖														
ផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅ ដើមទុន (កំណត់សម្គាល់ ២.៣ក)	២០០.០០០.០០០	(២០០.០០០.០០០)	-	-	-	-	-	៤៨.៥០៨.៣៦៨	(៤៨.៥០៨.៣៦៨)	-	-	-	-	-
ភាគលាភ (កំណត់សម្គាល់ ២.៣ខ)	-	(១០.០៩៦.៩៨២)	-	-	-	-	(១០.០៩៦.៩៨២)	-	(២.៤៧១.៧២១)	-	-	-	-	(២.៤៧១.៧២១)
ផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	-	(២១.៩៣៨.០៤០)	-	២១.៩៣៨.០៤០	-	-	-	-	(៥.៣៦៧.៧៦១)	-	៥.៣៦៧.៧៦១	-	-	-
ផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅ ទុនបម្រុងផ្សេងៗ (កំណត់សម្គាល់ ២.៥)	-	(៥.១២៤.៦៤១)	-	-	៥.១២៤.៦៤១	-	-	-	(១.២៥៤.៥០២)	-	-	១.២៥៤.៥០២	-	-
ប្រតិបត្តិការសរុបជាមួយភាគទុនិក	២០០.០០០.០០០	(២៣៧.១៥៩.៦៦៣)	-	២១.៩៣៨.០៤០	៥.១២៤.៦៤១	-	(១០.០៩៦.៩៨២)	៤៨.៥០៨.៣៦៨	(៥៧.៦០២.៣៥២)	-	៥.៣៦៧.៧៦១	១.២៥៤.៥០២	-	(២.៤៧១.៧២១)
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣	៤២៤.៣៧៧.៤០០	៦២៣.២០៣.២៥០	៣៨០.៤១៥.១១៦	២១.៩៣៨.០៤០	៥.១២៤.៦៤១	-	១.៤៥៥.០៥៨.៤៤៧	១០៣.៩៦៩.២១៨	១៥៣.០៤៨.៤៣០	៩៣.៧៦៨.៩៥១	៥.៣៦៧.៧៦១	១.២៥៤.៥០២	(១.២១៣.៨០៤)	៣៥៦.១៩៥.៤៥៨

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន (ត)
សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

ត្រូវបានរៀបចំឡើងតាមទម្រង់របស់ក្រុមហ៊ុន

	ដើមទុន ពាន់រៀល	ប្រាក់ចំណេញ រក្សាទុក ពាន់រៀល	ទុនបម្រុង ទូទៅ ពាន់រៀល	ទុនបម្រុង តាមបទប្បញ្ញត្តិ ពាន់រៀល	ទុនបម្រុង ផ្សេងៗ ពាន់រៀល	ទុនបម្រុងពី ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ដើមទុន ដុល្លារអាមេរិក	ប្រាក់ចំណេញ រក្សាទុក ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង ទូទៅ ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង តាមបទប្បញ្ញត្តិ ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុង ផ្សេងៗ ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុងពី ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤	៤២៤.៣៧៧.៤០០	៦២.៣២០.៣២៥	៣៨០.៤១៥.១១៦	២១.៩៣៨.០៤០	៥.១២៤.៦៤១	-	១.៤៥៥.០៥៨.៤៤៧	១០៣.៩៦៩.២១៨	១៥.៣០៤.៨៣០	៩៣.៧៦៤.៩៥១	៥.៣៦៧.៧៦១	១២.៥៤៤.៥០២	(១.២១៣.៨០៤)	៣៥៦.១៩៥.៤៤៨
ប្រាក់ចំណេញសម្រាប់កាលបរិច្ឆេទ លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ-	-	១៦២.៨៤៣.៨៧២	-	-	-	-	១៦២.៨៤៣.៨៧២	-	៤០.០០០.៩៥២	-	-	-	-	៤០.០០០.៩៥២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	-	-	-	-	-	៥៦១៥.៥៩៦	៥៦១៥.៥៩៦
លទ្ធផលលម្អិតសរុប សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទ	-	១៦២.៨៤៣.៨៧២	-	-	-	-	១៦២.៨៤៣.៨៧២	-	៤០.០០០.៩៥២	-	-	-	៥៦១៥.៥៩៦	៤៥៦១៦.៥៤៤
ប្រតិបត្តិការជាមួយភាគទុនិកក្នុង សមាសភាពជាម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន៖														
ភាគលាភ (កំណត់សម្គាល់ ២៣ខ)	-	(៥៣៨៩៥.៩៣០)	-	-	-	-	(៥៣៨៩៥.៩៣០)	-	(១៣២៣៨.៩៩០)	-	-	-	-	(១៣២៣៨.៩៩០)
ផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (កំណត់សម្គាល់ ២៤)	-	(២៧.២៥៤.៦៦៨)	-	២៧.២៥៤.៦៦៨	-	-	-	-	(៦.៧៧១.៣៤៦)	-	៦.៧៧១.៣៤៦	-	-	-
ផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅ ទុនបម្រុងផ្សេងៗ (កំណត់សម្គាល់ ២៥)	-	(១២៦.៤៨៦.៧៨៧)	-	-	១២៦.៤៨៦.៧៨៧	-	-	-	(៣១.៤២៥.២៨៩)	-	-	៣១.៤២៥.២៨៩	-	-
ប្រតិបត្តិការសរុបជាមួយភាគទុនិក	-	(២០៧.៦៣៧.៣៨៥)	-	២៧.២៥៤.៦៦៨	១២៦.៤៨៦.៧៨៧	-	(៥៣៨៩៥.៩៣០)	-	(៥១.៤៣៥.៦២៥)	-	៦.៧៧១.៣៤៦	៣១.៤២៥.២៨៩	-	(១៣២៣៨.៩៩០)
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	៤២៤.៣៧៧.៤០០	៥៧៧.៤០៩.៧៧៧	៣៨០.៤១៥.១១៦	៤៩.១៩២.៧០៨	១៣១.៦១១.៤២៨	-	១.៥៦៤.០០៦.៣៨៩	១០៣.៩៦៩.២១៨	១៤១.៦១៤.១៥៦	៩៣.៧៦៤.៩៥១	១២.១៣៩.១០៧	៣២.៦៧៩.៧៩១	៤.៤០១.៧៩២	៣៨៨.៥៧៣.០១៦

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

	កំណត់ សម្គាល់	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
លំហូរទឹកប្រាក់បានពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ					
សាច់ប្រាក់(ប្រើប្រាស់ក្នុង)ទទួលបានពី					
ប្រតិបត្តិការ	៣៤(ក)	(៥១.៥៤៤.៣៦៨)	២៥៦.២៨១.៧៨២	(១២.៦៦១.៣៥៤)	៦២.៣៥៥.៦៦៦
ការប្រាក់បានទទួល		៨៥៧.៩២៣.៤៨០	៨៩០.៦០៧.៧០៨	២១០.៧៤០.២៣១	២១៦.៦៩២.៨៧៣
ការប្រាក់បានបង់		(៣៥៨.៨៨៨.៣១៨)	(៣៤០.៤០៧.១០៤)	(៨៨.១៥៦.០១០)	(៨២.៨២៤.១១៣)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញបានបង់	១៩	(៥៨.៨៣២.៣៦៣)	(៧៤.០២៧.៣២៥)	(១៤.៤៥១.៥៧៥)	(១៨.០១១.៥១៥)
អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិកត្រូវបានបង់		(៧.៥៤៣.០៨៣)	(៧.៣៥៥.០២០)	(១.៨៥២.៨៨២)	(១.៧៨៩.៥៤២)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធទទួលបានពី សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ		៣៨១.១២០.៥៤៨	៧២៥.១០០.០៤១	៩៣៦.១៨៤.៤១០	១៧៦.៤២៣.៣៦៩
លំហូរទឹកប្រាក់បានពីសកម្មភាពវិនិយោគ					
ប្រាក់តម្កល់ និងប្រាក់តម្កល់នៅ					
ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា		(៤១.៩៨០.៦៦១)	(២៦៩.៥៦០)	(១០.៣១២.១២៥)	(៦៥.៥៨៦)
ការទិញទ្រព្យនិយោគមូលបត្រតាម រំលស់ថ្លៃដើម	៧	(៣.៣៤៦.២១៣)	-	(៨២១.៩៦៣)	-
ការទិញទ្រព្យនិងបរិក្ខារ	១១	(២.៨៩៤.៤៥៣)	(៩.២៥៦.៦០៥)	(៧១០.៩៩៣)	(២.២៥២.២១៥)
ការទិញទ្រព្យសកម្មអរូបី	១៣	(៦.២៩៥.១៥៥)	(៣.០២៤.៩២៦)	(១.៥៥៦.៣៤១)	(៧៣៥.៩៩២)
សាច់ប្រាក់បានពីការលក់ទ្រព្យនិងបរិក្ខារ		២៩១.៣៣០	៥៥០.៨៥៨	៧១.៥៦២	១៣៤.០២៩
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុង សកម្មភាពវិនិយោគ		(៥៤.២២៥.១៤២)	(១២.០០០.២៣៣)	(១៣.៣១៩.៨៦០)	(២.៩១៩.៧៦៤)
លំហូរទឹកប្រាក់បានពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន					
សាច់ប្រាក់ទទួលបានពីប្រាក់កម្ចី					
ការទូទាត់ប្រាក់កម្ចី	៣៤(ខ)	១២១.១៦០.៧៥០	៩៧.៣៦៥.០៣២	២៩.៧៦១.៩១៤	២៣.៦៨៩.៧៨៩
ការទូទាត់អនុបំណុល	៣៤(ខ)	(៧១.១១១.៤០០)	(៥៤.៣៨២.៨០០)	(១៧.៤៦៧.៧៩៧)	(១៣.២៣១.៨២៥)
ការទូទាត់លើប្រតិបត្តិការ	៣៤(ខ)	(៦៦០.៧៥០)	(២៩០.៥១៨)	(១៦២.៣០៧)	(៧០.៦៨៦)
ការទូទាត់ភាគលាភទៅភាគទុនិក	២៣(ខ)	(៥៣.៨៩៥.៩៣០)	(១០.០៩៦.៩៨២)	(១៣.២៣៨.៩៩០)	(២.៥៥៦.៦៨៧)
ចំណែកប្រាក់ដើមក្នុងការទូទាត់ភតិសន្យា	៣៤(ខ)	(៧.៨៣៩.៥០១)	(៥.៩៣១.២៣៦)	(១.៩២៥.៦៩៤)	(១.៤៤៣.១២៣)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុង សកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន		(៤១៤.០២២.៨១១)	(៤៥២.៩៥៥.៧១៨)	(១០១.៧០០.៥៣៣)	(១១០.២០៨.២០៥)

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

	កំណត់ សម្គាល់	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ការ(ចេញ)កើនឡើងនៃសាច់ ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល		(៨៧.១២៧.៤៧៥)	២៦០.១៤៤.០៩០	(២១.៤០១.៩៨៣)	៦៣.២៩៥.៤០០
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាដើមអាទិយមិច្ឆេទ		៩៣២.៣២៧.៨១៣	៦៧២.១៨៣.៧២៣	២២៨.២៣២.០២៣	១៦៣.២៧០.២៧៥
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	៣.១៥៧.៦២០	១.៦៦៦.៣៤៨
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល នាចុងអាទិយមិច្ឆេទ	៣៣	<u>៨៤៥.២០០.៣៣៨</u>	<u>៩៣២.៣២៧.៨១៣</u>	<u>២០៩.៩៨៧.៦៦០</u>	<u>២២៨.២៣២.០២៣</u>

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

កំណត់សម្គាល់ទាំងនេះ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ហើយគួរតែត្រូវបានអានជាមួយគ្នានឹងរបាយការណ៍
ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ។

១. ព័ត៌មានទូទៅ

ក្រុមហ៊ុនអិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី (អតីត ធនាគារ ភូមិ (ខេមបូឌា) អិលធីឌី) (ហៅកាត់ថា "ក្រុមហ៊ុន")
គឺជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដោយបានចុះបញ្ជីជា
មួយក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ជាក្រុមហ៊ុនសាធារណៈទទួលខុសត្រូវមានកម្រិត ដែលមានវិញ្ញាបនបត្រចុះបញ្ជី
លេខ Co.១៤១៣E/២០០២ ចុះថ្ងៃទី២៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០០២ និងបានប្តូរទៅវិញ្ញាបនបត្រថ្មីលេខ ០០០១២៨២៩
ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៥។

នៅថ្ងៃទី១១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៥ ក្រុមហ៊ុនបានទទួលអាជ្ញាប័ណ្ណជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើ
(MDI) ពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា "NBC") ដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការទទួលប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន។

ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានកាន់កាប់ដោយ LOLC Asia Private Limited (មានទីតាំងស្ថិតនៅប្រទេសសិង្ហបុរី) និង
TPC-ESOP Co., Ltd ភាគហ៊ុនក្នុងចំនួន ៩៦.៩៧% និង ៣.០៣%រៀងៗគ្នា។

សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុនគឺការផ្តល់សេវាមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ (ទទួលប្រាក់បញ្ញើ និងផ្តល់ប្រាក់កម្ចី) ជូន
ប្រជាពលរដ្ឋនៅតាមតំបន់ជនបទ មីក្រូសហគ្រាស ក៏ដូចជា សហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម តាមរយៈ
ការិយាល័យកណ្តាលរបស់ខ្លួននៅរាជធានីភ្នំពេញ និងតាមបណ្តាសាខាផ្សេងៗទៀត នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រ
កម្ពុជា។ គោលបំណងនៃអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុនគឺផ្តល់នូវសេវាផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុដែលមានទំនុកចិត្ត និងអាច
ទទួលយកបាន ជូនដល់សហគ្រិននៃសហគ្រាសធុនតូច ក៏ដូចជាសហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមហ៊ុនមានការិយាល័យចំនួន ៨៣ ទីតាំង (៨២ សាខា និងការិយាល័យ
កណ្តាលមួយនៅរាជធានីភ្នំពេញ)។ ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុន មានទីតាំងស្ថិតនៅអគារលេខ ៦៦៦B
ផ្លូវលេខ ២៧១ សង្កាត់បឹងទំពុន ២ ខណ្ឌមានជ័យ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័តឲ្យចេញផ្សាយ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ នៅថ្ងៃទី២៨ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៥។

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត

គោលការណ៍គណនេយ្យសារវន្តដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ត្រូវបានបង្ហាញ
ខាងក្រោម។ គោលនយោបាយទាំងនេះ ត្រូវបានអនុវត្តដោយសង្គតិភាពនៅគ្រប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានដាក់
បង្ហាញទាំងអស់ លើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១ ការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត

ក្រុមហ៊ុនមិនមានការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្តនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នេះទេ។

២.២ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“ស.វ.ទ.ហ.អ.ក”) ដែលផ្អែកទាំងស្រុងទៅតាមស្តង់ដារគណនេយ្យហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិទាំងអស់ ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារគណនេយ្យអន្តរជាតិ រួមទាំងបំណកស្រាយ និងវិសោធនកម្មផ្សេងៗ ដែលអាចកើតមានក្នុងកាលៈទេសៈណាមួយចំពោះស្តង់ដារនីមួយៗ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានរៀបចំតាមវិធីសាស្ត្រថ្លៃដើម លើកលែងតែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ជាឧបករណ៍មូលធន ដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប។

ក្រុមហ៊ុនលាតត្រដាងចំនួនទឹកប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនីមួយៗ ដែលរំពឹងថាត្រូវប្រមូលមកវិញ ឬត្រូវទូទាត់ក្នុង រយៈពេលមិនលើស ១២ខែ បន្ទាប់ពីការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍រយៈពេលខ្លី ហើយចំនួនដែលលើសពី ១២ខែ បន្ទាប់ពីការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍រយៈពេលវែង។

ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលស្របទៅតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក តម្រូវឲ្យប្រើប្រាស់ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យជាក់លាក់សំខាន់ៗ។ ហើយវាក៏តម្រូវឲ្យអ្នកគ្រប់គ្រងធ្វើការវិនិច្ឆ័យរបស់ខ្លួន នៅក្នុងដំណើរការនៃការអនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យនេះផងដែរ។ ផ្នែកដែលទាក់ទងនឹងការវិនិច្ឆ័យ ឬភាពស្មុគស្មាញក្នុងកម្រិតខ្ពស់ ឬផ្នែកដែលការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មានមានលក្ខណៈជាសារវន្តចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានលាតត្រដាងនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៣ លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

២.៣ ស្តង់ដារថ្មី និងការបកស្រាយ

ស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានចេញផ្សាយ ប៉ុន្តែមិនទាន់ចូលជាធរមាន

ស្តង់ដារថ្មី និងវិសោធនកម្ម មួយចំនួន ដែលនឹងត្រូវចូលជាធរមាន សម្រាប់របាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ ឬនៅបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤ ដែលអាចអនុញ្ញាតឲ្យអនុវត្តមុនថ្ងៃចូលជាធរមានបាន ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ក្រុមហ៊ុនមិនទាន់អនុវត្តស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី ឬវិសោធនកម្មទាំងនេះក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅឡើយទេ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៣ ស្តង់ដារថ្មី និងបំណកស្រាយ (ត)

ក ចំណាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (វិសោធនកម្មលើ ស.រ.ហ.អ.ក ៩ និង ស.រ.ហ.អ.ក ៧)

នៅខែឧសភាឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារគណនេយ្យអន្តរជាតិ (IASB) បានធ្វើវិសោធនកម្មលើចំណាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុលើ ស.រ.ហ.អ.ក ៩ និង ស.រ.ហ.អ.ក ៧ (ស្មើនឹង ស.រ.ហ.អ.ក ៩ និង ស.រ.ហ.អ.ក ៧)។ ការកែប្រែនេះនឹងមាន ប្រសិទ្ធភាពសម្រាប់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុប្រចាំឆ្នាំ ចាប់ផ្តើមនៅ ឬក្រោយថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៦ ដោយត្រូវបានអនុញ្ញាតអោយអនុវត្តមុន និងពាក់ព័ន្ធនឹង៖

- ការទូទាត់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដោយប្រើប្រព័ន្ធទូទាត់អេឡិចត្រូនិក
- ការវាយតម្លៃលក្ខណៈលំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងទ្រព្យដែលមានលក្ខណៈពាក់ព័ន្ធនឹងចីរភាព។

ក្រុមហ៊ុនកំពុងសិក្សាពីផលប៉ះពាល់របស់វិសោធនកម្មថ្មីនេះ។

ខ ស.រ.ហ.អ.ក ១៨ ការបង្ហាញ និងការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ស.រ.ហ.អ.ក ១៨ នឹងជំនួស ស.គ.អ.ក ១ ការបង្ហាញនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងអនុវត្តសម្រាប់របាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំដែលចាប់ផ្តើមនៅ ឬបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៧។ ស្តង់ដារថ្មីនេះណែនាំនូវតម្រូវការថ្មីសំខាន់ៗដូចខាងក្រោម៖

- អង្គការត្រូវបានតម្រូវឲ្យចាត់ថ្នាក់ចំណូល និងចំណាយទាំងអស់ជាប្រាំប្រភេទក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញឬខាត ពោលគឺប្រតិបត្តិការ ការវិនិយោគ ហិរញ្ញប្បទាន ការឈប់ដំណើរការប្រតិបត្តិការ និងប្រភេទពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ។ អង្គការក៏ត្រូវបានតម្រូវឲ្យបង្ហាញប្រាក់ចំណេញប្រតិបត្តិការដែលបានកំណត់ថ្មីប្រាក់ចំណេញសុទ្ធរបស់អង្គការនឹងមិនផ្លាស់ប្តូរទេ។
- វិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃលទ្ធផលដែលបានកំណត់ដោយអ្នកគ្រប់គ្រង (MPMs) ត្រូវបានលាតត្រដាងក្នុងកំណត់សម្គាល់តែមួយនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។
- គោលការណ៍ពង្រឹងការណែនាំ ត្រូវបានផ្តល់ឲ្យសម្រាប់កំណត់ព័ត៌មានជាក្រុម នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៣ ស្តង់ដារថ្មី និងបំណកស្រាយ (ត)

ខ ស.រ.ហ.អ.ក ១៨ ការបង្ហាញ និងការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

លើសពីនេះ អង្គការទាំងអស់ត្រូវបានតម្រូវឱ្យប្រើប្រាស់ប្រាក់ដែលបូករងនៃប្រាក់ចំណេញប្រតិបត្តិការ ជាចំណុចចាប់ផ្តើមសម្រាប់របាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់ នៅពេលបង្ហាញលំហូរទឹកប្រាក់ប្រតិបត្តិការក្រោមវិធីសាស្ត្រប្រយោល។ ក្រុមហ៊ុនកំពុងស្ថិតក្នុងដំណើរការវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់នៃស្តង់ដារថ្មី ជាពិសេសទាក់ទងនឹងរចនាសម្ព័ន្ធនៃរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតរបស់ក្រុមហ៊ុន របាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់ និងការលាតត្រដាងបន្ថែមដែលតម្រូវតាមវិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃលទ្ធផលដែលបានកំណត់ដោយអ្នកគ្រប់គ្រង។ ក្រុមហ៊ុន ក៏កំពុងវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់លើរបៀបដែលព័ត៌មានត្រូវបានដាក់ជាក្រុមនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមបញ្ចូលទាំងធាតុដែលបច្ចុប្បន្នកំណត់ថា “ផ្សេងៗ”។

គ ស្តង់ដារគណនេយ្យផ្សេងៗ

កង្វះខាតនៃការដោះដូរ (វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ២១) មិនរំពឹងថាមានការប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនទេ។

២.៤ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស

(i) រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ

គណនីទាំងអស់ដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានវាស់តម្លៃដោយប្រើប្រាស់រូបិយប័ណ្ណក្នុងបរិយាកាសសេដ្ឋកិច្ចមូលដ្ឋានដែលក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការ (ហៅកាត់ថា រូបិយប័ណ្ណមុខងារ)។ ក្រុមហ៊ុនកំណត់យកប្រាក់រៀល “រៀល” ជារូបិយប័ណ្ណមុខងារ ដោយសារប្រាក់រៀលមានឥទ្ធិពលជាសារវន្តចំពោះប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុន។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់រៀល ដែលជារូបិយប័ណ្ណមុខងាររបស់ក្រុមហ៊ុន។ ចំនួនទឹកប្រាក់ទាំងអស់ត្រូវបានបង្កត់ទៅជិតមួយពាន់រៀល លើកលែងតែមានការបង្ហាញផ្សេងទៀត។

(ii) ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យ

ប្រតិបត្តិការជារូបិយប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានប្តូរទៅជារូបិយប័ណ្ណមុខងារតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នៅកាលបរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៤ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)

(ii) ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យ (ត)

ទ្រព្យសកម្មរូបិយវត្ថុ និងបំណុល ដែលជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្តូររូបិយប័ណ្ណមុខងារតាម អត្រាប្តូរប្រាក់នៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។ ចំណេញ ឬខាតលើប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស គឺជាភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃរំលស់ក្នុងប្តូររូបិយប័ណ្ណមុខងារនៅដើមការិយបរិច្ឆេទ កែសម្រួលសម្រាប់ការប្រាក់ និងការទូទាត់ប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ និងតម្លៃរំលស់ជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសដែលបានប្តូរតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នៅចុងការិយបរិច្ឆេទ។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលមិនមែនរូបិយវត្ថុ ដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្តូររូបិយប័ណ្ណមុខងារតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នៅពេលតម្លៃសមស្របត្រូវបានកំណត់។ រត្នមិនមែនរូបិយវត្ថុ ដែលត្រូវបានវាស់វែងដោយផ្អែកលើតម្លៃដើមជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានប្តូរតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នៅកាលបរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការ។

ភាពខុសគ្នានៃប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសដែលកើតឡើងលើការប្តូរ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទូទៅ នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានសុទ្ធនៅក្នុង 'ចំណេញ/(ខាត) ផ្សេងទៀត - សុទ្ធ'។

(iii) ការបង្ហាញជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក

ការប្តូរពីប្រាក់រៀលទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក គឺសម្រាប់តែការប្រើប្រាស់របស់អ្នកគ្រប់គ្រងតែប៉ុណ្ណោះ ហើយការប្តូរប្រាក់នេះ គឺផ្អែកលើអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្លូវការដែលផ្សព្វផ្សាយដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ និងអត្រាមធ្យមសម្រាប់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ។ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណពីប្រាក់រៀលទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក បំពេញតាមតម្រូវការបង្ហាញព័ត៌មាន ដោយអនុលោមតាមច្បាប់ ស្តីពីគណនេយ្យ និងសវនកម្ម ហើយការប្តូររូបិយប័ណ្ណនេះធ្វើឡើងដោយអនុលោមទៅតាមវិធីសាស្ត្រ ប្តូររូបិយប័ណ្ណនៃស.គ.អ.ក ២១ - ឥទ្ធិពលនៃការប្រែប្រួលអត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ត្រូវបានប្តូរជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកតាមអត្រានាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ ហើយគណនីដើមទុន ត្រូវបានប្តូរតាមអត្រាប្រវត្តិសាស្ត្រ។ របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ និងរបាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់ ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកដោយប្រើប្រាស់អត្រាមធ្យមនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដែលអត្រានោះត្រូវបានចាត់ទុកថា មានកម្រិតប្រហាក់ប្រហែលទៅនឹងអត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណនាថ្ងៃប្រតិបត្តិការ ពីព្រោះអត្រានេះ មិនមានការកែប្រែជាសារវន្តក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ។ ភាពលម្អៀងដែលកើតឡើងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជា "ទុនបម្រុងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ" នៅក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៤ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)

(iii) ការបង្ហាញជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក (ត)

ក្រុមហ៊ុនបានប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្លូវការដែលផ្សព្វផ្សាយដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។ គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទ របាយការណ៍អត្រាប្តូរ និងអត្រានាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ទៅតាមអត្រាប្តូរប្រាក់ដូចខាងក្រោម៖

		អត្រានាកាលបរិច្ឆេទ	
		របាយការណ៍	អត្រាប្តូរ
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	១ ដុល្លារអាមេរិក =	៤.០២៥ រៀល	៤.០៧១ រៀល
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣	១ ដុល្លារអាមេរិក =	<u>៤.០៨៥ រៀល</u>	<u>៤.១១០ រៀល</u>

ការប្តូររូបិយប័ណ្ណនេះ មិនត្រូវបានយកមកបកស្រាយថា គួរលេខប្រាក់រៀលនេះ ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ ដុល្លារអាមេរិក ឬត្រូវបានប្តូរជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ឬនឹងត្រូវបានប្តូរជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក នាពេល អនាគតតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នេះ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងទៀតនោះឡើយ។

២.៥ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

ក្នុងការបង្ហាញរបាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល រួមមាន សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់បញ្ញើមិនជាប់កំហិត និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងធនាគារនានា និង ការវិនិយោគសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលរយៈពេលខ្លីផ្សេងៗ ដែលមានកាលកំណត់ដំបូងបីខែ ឬតិចជាង ដែល ក្រុមហ៊ុនមាន លទ្ធភាពពេញលេញក្នុងការដកប្រាក់មកប្រើក្នុងគោលបំណងទូទៅ ទៅតាមការចាំបាច់ និង មានហានិភ័យនៃការប្រែប្រួលតម្លៃតិចតួច និងឥណទានវិបារបន៍។ ឥណទានវិបារបន៍ ត្រូវបានបង្ហាញក្រោម ខ្ទង់ប្រាក់កម្ចី ក្នុងបំណុលរយៈពេលខ្លី នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងធនាគារនានា ត្រូវបានកត់ត្រាតាមរំលស់ថ្លៃដើម នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

(ក) ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែងដំបូង

ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូងនូវឥណទាន និងបុរេប្រទាន ប្រាក់បញ្ញើ ប្រាក់កម្ចី និងអនុបំណុល នៅកាលបរិច្ឆេទដែលកើតមានប្រតិបត្តិការ។ រាល់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗទាំងអស់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ នៅកាលបរិច្ឆេទដំបូងដែលជាលើកដំបូងដែលក្រុមហ៊ុន ក្លាយជាភាគីនៃបទប្បញ្ញត្តិកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងលើកដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប ឬកន្លះចំណាយ ប្រតិបត្តិការ ដែលកើតពីការទិញ ឬបោះផ្សាយទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ សម្រាប់ធាតុមិន វាស់វែងតាម FVTPL។ តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងការទទួលស្គាល់ដំបូង ជាទូទៅគឺជាតម្លៃ ប្រតិបត្តិការរបស់វា។

(ខ) ការចាត់ចំណាត់ថ្នាក់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

នៅក្នុងការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាមការវាស់វែងតាម រំលស់ថ្លៃដើម តម្លៃសមស្របតាមលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ FVOCI ឬតម្លៃសមស្របតាមចំណេញ ឬខាត FVTPL។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម ហើយមិនត្រូវបានកំណត់ជា FVTPL ប្រសិនបើវា បំពេញទៅនឹងលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោម៖

- ទ្រព្យសកម្មដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្ម ក្នុងគោលបំណងរក្សាទុកដើម្បីការប្រមូលសាច់ប្រាក់តាម កិច្ចសន្យា និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ផ្តល់នូវកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់ចំពោះលំហូរទឹកប្រាក់ គឺ ជាការទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ ("SPPI")។

ឧបករណ៍បំណុល ត្រូវបានវាស់វែងតាម FVOCI លុះត្រាតែវាបានបំពេញនឹងលក្ខខណ្ឌទាំងពីរដូចខាង ក្រោម ហើយមិនត្រូវបានកំណត់ជា FVTPL នោះទេ៖

- ទ្រព្យសកម្មដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្ម ក្នុងគោលបំណងរក្សាទុកដើម្បីការប្រមូលសាច់ប្រាក់តាម កិច្ចសន្យា និងលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ផ្តល់នូវកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់ ចំពោះលំហូរទឹកប្រាក់ ដែលជា SPPI។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ) ការចាត់ចំណាត់ថ្នាក់ (ត)

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការទទួលស្គាល់លើការវិនិយោគលើមូលធនជាលើកដំបូង ដែលមិនត្រូវបានរក្សាទុកសម្រាប់ការជួញដូរ ត្រូវតែជ្រើសរើសការបង្ហាញពីការប្រែប្រួលនាពេលបន្ទាប់តាមរយៈលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។ ការជ្រើសរើសនេះ ធ្វើឡើងដោយផ្អែកតាមការវិនិយោគនីមួយៗ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ផ្សេងទៀតត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាមការវាស់វែងតាម FVTPL។

លើសពីនេះ សម្រាប់ការទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង ក្រុមហ៊ុនអាចនឹងកំណត់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌក្នុងការវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម ឬតាម FVOCI ប្រសិនបើវាវាស់វែងតាម FVTPL នឹងលុបបំបាត់ ឬកាត់បន្ថយ ជាសារវន្តនូវភាពមិនស្របគ្នានៃគណនេយ្យដែលនឹងកើតឡើង។

ការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្ម

ក្រុមហ៊ុន ធ្វើការវាយតម្លៃអំពីគោលបំណងនៃគំរូអាជីវកម្ម លើទ្រព្យសកម្មក្នុងកម្រិតសំណុំឥណទាននីមួយៗ ដោយសារតែវាផ្តុះបញ្ចាំងយ៉ាងល្អបំផុតពីវិធីដែលក្រុមហ៊ុន គ្រប់គ្រងអាជីវកម្ម និងវិធីដែលព័ត៌មានត្រូវបានផ្តល់ដល់គណៈគ្រប់គ្រង។ ព័ត៌មានដែលត្រូវបានពិចារណា រួមមាន៖

- គោលនយោបាយ និងគោលបំណងដែលបានបញ្ជាក់សម្រាប់សំណុំឥណទាន និងអនុវត្តនូវគោលនយោបាយទាំងនោះ។ ជាពិសេសថា តើយុទ្ធសាស្ត្ររបស់អ្នកគ្រប់គ្រង ផ្ដោតលើការស្វែងរកចំណូលការប្រាក់តាមកិច្ចសន្យារក្សានូវទម្រង់អត្រាការប្រាក់ជាក់លាក់មួយ ផ្លូវផ្ទេររយៈពេល នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទៅនឹងរយៈពេលនៃបំណុលដែលផ្តល់មូលនិធិដល់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ ឬទទួលបានលំហូរទឹកប្រាក់តាមរយៈការលក់ទ្រព្យសកម្ម
- របៀបក្នុងការវាយតម្លៃលទ្ធផលនៃសំណុំឥណទាន និងវាយការណ៍ទៅអ្នកគ្រប់គ្រងរបស់ក្រុមហ៊ុន
- ហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តគំរូអាជីវកម្ម (និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្មនោះ) និងយុទ្ធសាស្ត្ររបស់វាស្តីពីរបៀបដែលហានិភ័យទាំងនោះត្រូវបានគ្រប់គ្រង
- របៀបដែលអ្នកគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មទទួលបានការទូទាត់ (ឧទាហរណ៍៖ តើការទូទាត់សំណងផ្អែកលើតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានគ្រប់គ្រង ឬសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលបានប្រមូល) និង

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ) ការចាត់ចំណាត់ថ្នាក់ (ត)

ការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្ម (ត)

- របៀបដែលអ្នកគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មទទួលបានការទូទាត់ (ឧទាហរណ៍៖ តើការទូទាត់សំណងផ្អែកលើតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានគ្រប់គ្រង ឬសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលបានប្រមូល) និង
- ភាពញឹកញាប់ បរិមាណ និងពេលវេលានៃការលក់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទមុន ហេតុផលសម្រាប់ការលក់ និងការរំពឹងទុករបស់អំពីសកម្មភាពលក់នាពេលអនាគត។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ព័ត៌មានអំពីសកម្មភាពលក់មិនត្រូវបានគេពិចារណាដាច់ដោយឡែកនោះទេ ប៉ុន្តែជាផ្នែកមួយនៃការវាយតម្លៃជាមួយអំពីរបៀបដែលគោលបំណងរបស់ធនាគារ សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានសម្រេច និងរបៀបដែលលំហូរទឹកប្រាក់បានកើតឡើង។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលរក្សាទុកសម្រាប់ការជួញដូរ ឬគ្រប់គ្រង ហើយប្រតិបត្តិការរបស់ពួកគេត្រូវបានវាយតម្លៃ ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានតម្លៃសមស្របត្រូវបានវាស់វែងតាម FVTPL ដោយសារតែវាមិនត្រូវបានធ្វើឡើងដើម្បីប្រមូល លំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ឬរក្សាទុកទាំងពីរដើម្បីប្រមូលលំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និងលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទេ។

ការវាយតម្លៃថាតើលំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា គឺសម្រាប់ទូទាត់តែប្រាក់ដើម និងការប្រាក់

សម្រាប់គោលបំណងនៃការវាយតម្លៃនេះ “ប្រាក់ដើម” ត្រូវបានកំណត់ថាជាតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ លើការទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង។ “ការប្រាក់” ត្រូវបានកំណត់ថាជាតម្លៃតបស្នងសម្រាប់ពេលវេលានៃតម្លៃទឹកប្រាក់ និងសម្រាប់ហានិភ័យឥណទានដែលទាក់ទងនឹងចំនួនទឹកប្រាក់ដើមដែលមិនទាន់សង ក្នុងអំឡុងពេលជាក់លាក់ណាមួយ និងសម្រាប់ហានិភ័យ និងចំណាយលើប្រាក់កម្ចីជាមូលដ្ឋានផ្សេងទៀត (ឧទាហរណ៍ ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងចំណាយរដ្ឋបាល) ក៏ដូចជា កម្រិតប្រាក់ចំណេញ។

ក្រុមហ៊ុនធ្វើការពិចារណាលក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍ ក្នុងការវាយតម្លៃថាតើលំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាគឺ សម្រាប់តែទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ដែរ ឬទេ ។ ទាំងនេះរួមបញ្ចូលទាំងការវាយតម្លៃ ថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាដែលអាចផ្លាស់ប្តូរពេលវេលា ឬបរិមាណនៃលំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ដែលវានឹងមិនបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌនេះ។ ក្នុងការវាយតម្លៃ ក្រុមហ៊ុនពិចារណាលើ៖

- ព្រឹត្តិការណ៍ជាយថាភាពដែលអាចផ្លាស់ប្តូរចំនួន និងរយៈពេលនៃលំហូរទឹកប្រាក់
- លក្ខខណ្ឌពិសេស
- លក្ខខណ្ឌបង់ប្រាក់ជាមុន និងពេលពន្យារ

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ) ការចាត់ចំណាត់ថ្នាក់ (ត)

ការវាយតម្លៃថាតើលំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា គឺសម្រាប់ទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ (ត)

- លក្ខខណ្ឌដាក់កម្រិតក្រុមហ៊ុន ដើម្បីទាមទារលំហូរទឹកប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មជាក់លាក់មួយ (ឧទាហរណ៍ ឥណទានមិនមានជម្រើស) និង
- លក្ខណៈពិសេសដែលកែប្រែតម្លៃតបស្នងអំពីពេលវេលានៃតម្លៃទឹកប្រាក់ (ឧទាហរណ៍ ការកំណត់អត្រាការប្រាក់ឡើងវិញតាមកាលកំណត់)។

កម្ចីដែលមិនទាមទារសំណង

ក្នុងករណីខ្លះ កម្ចីដែលក្រុមហ៊ុនផ្តល់ឲ្យអតិថិជនទោះបីមានទ្រព្យធានាក្តីក៏ការធានានេះអាចកម្រិតលទ្ធភាពទាមទាររបស់ក្រុមហ៊ុននូវលំហូរទឹកប្រាក់នៃទ្រព្យធានា (កម្ចីដែលមិនទាមទារ)។ ក្រុមហ៊ុន ធ្វើការវិនិច្ឆ័យនៅពេលដែលវាយតម្លៃថាតើកម្ចីដែលមិនទាមទារត្រូវលក្ខខណ្ឌ SPPI ឬទេ។ ជាទូទៅ ក្រុមហ៊ុនមើលទៅលើព័ត៌មានខាងក្រោម នៅពេលដែលធ្វើការវិនិច្ឆ័យថាតើលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាបានបញ្ជាក់ច្បាស់អំពីចំនួន និងរយៈពេលនៃការសងត្រលប់នៃប្រាក់កម្ចី៖

- ថាតើការរៀបចំកិច្ចសន្យាកំណត់ចំនួនជាក់លាក់ និងកាលបរិច្ឆេទនៃការទូទាត់សាច់ប្រាក់នៃឥណទាន ឬទេ
- តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យធានាពាក់ព័ន្ធនៃប្រាក់កម្ចីផ្តល់ឲ្យអតិថិជន (ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ) មានទ្រព្យធានាទាំងឡាយ
- សមត្ថភាព និងឆន្ទៈភាពរបស់អតិថិជនដើម្បីសងត្រលប់តាមកិច្ចសន្យា ទោះបីមានការថយចុះនៃតម្លៃទ្រព្យធានា
- ថាតើអតិថិជនគឺជារូបវន្តបុគ្គល ឬជាស្ថាប័នប្រតិបត្តិការពិសេស ឬជាស្ថាប័នមានគោលបំណងពិសេស
- ហានិភ័យនៃការបាត់បង់របស់ក្រុមហ៊ុនលើទ្រព្យធានាពាក់ព័ន្ធនឹងកម្ចីដែលទាមទារ
- ថាតើតម្លៃទ្រព្យធានារបស់អតិថិជនតំណាងឲ្យតម្លៃសរុបរឹតតែជាសារវន្តនៃទ្រព្យសកម្មរបស់អតិថិជន
- ថាតើក្រុមហ៊ុនបានប្រយោជន៍ពីការឡើងថ្លៃនៃតម្លៃទ្រព្យធានា ឬទេ។

ការចាត់ចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ មិនត្រូវបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់តម្លៃដំបូងឡើយ លើកលែងតែ ក្នុងអំឡុងពេលដែលក្រុមហ៊ុនផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្មរបស់ខ្លួន ក្នុងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(គ) ការឈប់ទទួលស្គាល់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនបានឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលសិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យាក្នុងការទទួលបាននូវ
លំហូរទឹកប្រាក់ ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផុតកំណត់ ឬត្រូវបានផ្ទេរចេញ ហើយក្រុមហ៊ុនបានផ្ទេររាល់ហានិភ័យ
និងអត្ថប្រយោជន៍នៃភាពជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់។ ចំណេញ ឬខាតលើការឈប់
ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជា ចំណេញ ឬខាត
នៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់។ រាប់បញ្ចូលទាំងចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបាន
លុបចោល និងបង្វិលត្រឡប់មកវិញនៃសំណងបន្ទាប់ពីការលុបចោល។

ចំពោះការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ភាពលម្អៀងរវាងតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម (ឬតម្លៃ
យោងដែលជាចំណែកនៃទ្រព្យសកម្មដែលឈប់ទទួលស្គាល់) និងផលបូកនៃ (i) តម្លៃតបស្នងដែលទទួលបាន
(រាប់បញ្ចូលទាំងទ្រព្យសកម្មថ្មីដែលទទួលបាន ដកបំណុលថ្មីដែលទទួលយក) និង (ii) ចំណេញ ឬខាតដែល
បានទទួលស្គាល់ក្នុង OCI ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលកាតព្វកិច្ចតាមកិច្ចសន្យាត្រូវបានរំសាយ ឬ
លុបចោល ឬផុតកំណត់។

(ឃ) ការកែប្រែនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកែប្រែ នោះក្រុមហ៊ុននឹងវាយតម្លៃភាពខុសគ្នានៃលំហូរ
ទឹកប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្មដែលបានកែប្រែ។

ប្រសិនបើលំហូរសាច់ប្រាក់មានភាពខុសគ្នាខ្លាំង នោះសិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យានៃលំហូរទឹកប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្ម
ហិរញ្ញវត្ថុដើមត្រូវចាត់ទុកថាផុតកំណត់។ ក្នុងករណីនេះ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើមនឹងត្រូវឈប់ទទួលស្គាល់
(មើល (គ)) ហើយទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មីនឹងត្រូវទទួលស្គាល់តាមតម្លៃសមស្រប ឬក៏នឹងថ្លៃប្រតិបត្តិការ
ទាំងអស់។ ថ្លៃសេវាណាមួយដែលទទួលបានពីការកែប្រែត្រូវគិតដូចខាងក្រោម៖

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ឃ) ការកែប្រែនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

- ថ្លៃសេវាដែលត្រូវបានគិតក្នុងការកំណត់តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មថ្មី និងថ្លៃសេវាដែលតំណាងឲ្យការទូទាត់សងថ្លៃចំណាយប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងការវាស់វែងដំបូងនៃទ្រព្យសកម្ម និង
- ថ្លៃសេវាផ្សេងទៀតត្រូវបានរាប់បញ្ចូលក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ជាផ្នែកនៃចំណេញ ឬខាតលើការឈប់ទទួលស្គាល់។

ប្រសិនបើលំហូរទឹកប្រាក់ត្រូវបានកែប្រែ នៅពេលដែលអ្នកខ្ចីមានការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ នោះគោលបំណងនៃការកែប្រែជាធម្មតាគឺដើម្បីបង្កើនការស្តារឡើងវិញនូវលក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចសន្យាដើម ជាជាងបង្កើតទ្រព្យសកម្មថ្មីជាមួយនឹងលក្ខខណ្ឌខុសគ្នាខ្លាំង។ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនមានគម្រោងកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមរបៀបដែលនាំឲ្យមានការលើកលែងចំពោះលំហូរទឹកប្រាក់ នោះដំបូងគេនឹងពិចារណាថាតើផ្នែកមួយនៃទ្រព្យសកម្មគួរតែត្រូវបានលុបចោលមុនពេលការកែប្រែកើតឡើង (សូមមើល ៣៧.១(គ) សម្រាប់គោលការណ៍លុបចោល)។ វិធីសាស្ត្រនេះជះឥទ្ធិពលដល់លទ្ធផលនៃការវាយតម្លៃបរិមាណ និងមានន័យថា លក្ខខណ្ឌនៃការមិនទទួលស្គាល់ជាធម្មតាមិនត្រូវបានបំពេញនៅក្នុងករណីបែបនេះទេ។

ប្រសិនបើការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម ឬ FVOCI មិនបណ្តាលឲ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទេ នោះក្រុមហ៊ុននឹងគណនាឡើងវិញនូវតម្លៃយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ដើមនៃទ្រព្យសកម្ម ហើយទទួលស្គាល់លទ្ធផលនិយ័តកម្មថាជាការកែប្រែចំណេញ ឬខាត ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។ សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានអត្រាអណ្តែត អត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពដំបូងត្រូវបានប្រើដើម្បីគណនាការកែប្រែចំណេញ ឬខាតនឹងធ្វើនិយ័តកម្មដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៅពេលកែប្រែ។ ថ្លៃដើម ឬថ្លៃសេវាណាមួយដែលកើតឡើង និងថ្លៃកែប្រែដែលបានទទួលធ្វើនិយ័តកម្មទៅលើតម្លៃយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែ ហើយត្រូវបានរំលស់ក្នុងរយៈពេលដែលនៅសល់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែ។

ប្រសិនបើការកែប្រែនេះត្រូវបានអនុវត្តដោយសារតែការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី នោះចំណេញ ឬខាតត្រូវបានបង្ហាញជាមួយនឹងការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃ។ ក្នុងករណីផ្សេងទៀត វាត្រូវបានបង្ហាញជាចំណូលការប្រាក់ដែលត្រូវបានគណនាក្រោមវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាព។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ឃ) ការកែប្រែនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលលក្ខខណ្ឌរបស់វាត្រូវបានកែប្រែ ហើយលំហូរទឹកប្រាក់នៃបំណុលដែលបានកែប្រែគឺខុសគ្នាខ្លាំង។ ក្នុងករណីនេះ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុថ្មីដោយផ្អែកលើលក្ខខណ្ឌដែលបានកែប្រែ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយតម្លៃសមស្រប។ ភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃយោងនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងប្រាក់បង់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។ ប្រាក់បង់ រួមមានទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុដែលបានផ្ទេរ ប្រសិនបើមាន និងការសន្មតនៃបំណុលរួមទាំងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែថ្មី។

ប្រសិនបើការកែប្រែបំណុលហិរញ្ញវត្ថុមិនត្រូវបានរាប់បញ្ចូលជាការឈប់ទទួលស្គាល់ទេ នោះតម្លៃរំលស់នៃបំណុល ត្រូវបានគណនាឡើងវិញដោយការបញ្ចុះតម្លៃលំហូរទឹកប្រាក់ដែលបានកែប្រែនៅអត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពដំបូង ហើយផលចំណេញ ឬខាតត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។ សម្រាប់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលមានអត្រាអណ្តែត អត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពដំបូងត្រូវបានប្រើដើម្បីគណនាការកែប្រែចំណេញ ឬខាត នឹងធ្វើនិយ័តកម្មដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៅពេលកែប្រែ។ ការចំណាយ និងថ្លៃសេវានានាដែលកើតឡើងត្រូវបានទទួលស្គាល់ជានិយ័តកម្មលើតម្លៃយោងដុលនៃបំណុល និងរំលស់ក្នុងរយៈពេលដែលនៅសល់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែដោយគណនាឡើងវិញនូវអត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពលើឧបករណ៍។

(ង) ការកាត់កង

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកាត់កង ហើយចំនួនទឹកប្រាក់សុទ្ធបន្ទាប់ពីការកាត់កងត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិតាមផ្លូវច្បាប់ក្នុងការកាត់កងចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានទទួលស្គាល់ ហើយក្រុមហ៊ុនមានបំណងនឹងទូទាត់តាមមូលដ្ឋានចំនួនទឹកប្រាក់សុទ្ធ ឬមានបំណងទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងទូទាត់បំណុលក្នុងពេលដំណាលគ្នា។

ប្រាក់ចំណូល និងការចំណាយត្រូវបានបង្ហាញនៅលើមូលដ្ឋានសុទ្ធតែនៅពេលដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយស.រ.ទ.ហ.អ.ក ឬសម្រាប់ចំណេញ និងខាតដែលកើតឡើងពីប្រភេទប្រតិបត្តិការស្រដៀងគ្នា ដូចជានៅក្នុងសកម្មភាពជួញដូររបស់ក្រុមហ៊ុន។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(៣) ការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប

តម្លៃសមស្រប គឺជាតម្លៃដែលនឹងត្រូវបានទទួលដើម្បីលក់ ឬបង់ទ្រព្យសកម្ម ដើម្បីផ្ទេរបំណុលប្រតិបត្តិការ ជាលំដាប់រវាងអ្នកចូលរួមទីផ្សារនៅថ្ងៃវាស់វែងក្នុងប្រាក់ដើម ឬអវត្តមានក្នុងទីផ្សារដែលមមាញឹកបំផុត ដែល ក្រុមហ៊ុនអាចចូលបាននៅក្នុងថ្ងៃនោះ។ តម្លៃសមស្រប នៃបំណុលឆ្លុះបញ្ចាំងពីហានិភ័យមិនដំណើរការ របស់វា។

នៅពេលដែលឧបករណ៍មួយមានវត្តមាន ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងតម្លៃសមស្របរបស់វាដោយប្រើប្រាស់តម្លៃ ដែលបានដកស្រង់នៅក្នុងទីផ្សារសកម្មសម្រាប់ឧបករណ៍នោះ។ ទីផ្សារត្រូវបានចាត់ទុកថាសកម្ម នៅពេល ដែលប្រតិបត្តិការសម្រាប់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលមានភាពញឹកញាប់ និងបរិមាណគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីផ្តល់ ព័ត៌មានអំពីតម្លៃនៅលើមូលដ្ឋានដែលកំពុងបន្ត។

ប្រសិនបើមិនមានតម្លៃដកស្រង់នៅក្នុងទីផ្សារសកម្មទេ នោះក្រុមហ៊ុននឹងប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃ ដែលបង្កើនការប្រើប្រាស់ធាតុចូលដែលពាក់ព័ន្ធអាចសង្កេតបាន និងកាត់បន្ថយការប្រើប្រាស់ធាតុចូលដែល មិនអាចអង្កេតបាន។ បច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែលបានជ្រើសរើសរួមបញ្ចូលកត្តាទាំងអស់ដែលអ្នកចូលរួម ទីផ្សារ នឹងយកទៅពិចារណាក្នុងការកំណត់តម្លៃប្រតិបត្តិការមួយ។

ភស្តុតាងដ៏ល្អបំផុតនៃតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅលើការទទួលស្គាល់ដំបូង គឺជាតម្លៃប្រតិបត្តិការ ឧទាហរណ៍ តម្លៃសមស្របនៃប្រាក់ផ្តល់ឱ្យ ឬទទួលបាន។ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនកំណត់ថាតម្លៃសមស្របលើ ការទទួលស្គាល់ដំបូង ខុសពីតម្លៃប្រតិបត្តិការ ហើយតម្លៃសមស្របដែលមិនត្រូវបានដាក់ជាភស្តុតាងដោយ តម្លៃដកស្រង់នៅក្នុងទីផ្សារសកម្មសម្រាប់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដូចគ្នា ឬផ្អែកលើបច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែល ធាតុចូលដែលមិនអាចសង្កេតបានត្រូវបានវិនិច្ឆ័យថា មិនសំខាន់ទៅនឹងភាពខុសគ្នានោះទេឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របដំបូង ត្រូវបានធ្វើនិយ័តកម្មរវាងភាពខុសគ្នានៃតម្លៃសមស្រប ដែលវាស់វែងដំបូង និងតម្លៃប្រតិបត្តិការ។ ក្រោយមក ភាពខុសគ្នានោះត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានសមស្របមួយក្នុងអាយុកាលនៃឧបករណ៍នេះ ប៉ុន្តែ មិនត្រូវលើសពីពេលវាយតម្លៃដែលត្រូវបានគាំទ្រទាំងស្រុងដោយទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន ឬ ប្រតិបត្តិការត្រូវបានបិទ។

ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលវាស់វែងដោយតម្លៃសមស្របមានតម្លៃទិញ និងតម្លៃលក់ នោះ ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងទ្រព្យសកម្ម និងប្តូស៊ីស្យុនវែងក្នុងតម្លៃទិញ និងបំណុល និងប្តូស៊ីស្យុនខ្លីក្នុងតម្លៃលក់។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(៥) ការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប (ត)

ផលប៉ះពាល់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារ និងហានិភ័យឥណទាន ដែលត្រូវបានគ្រប់គ្រងដោយក្រុមហ៊ុន ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននៃការប៉ះពាល់សុទ្ធទៅនឹងទីផ្សារ ឬហានិភ័យឥណទាន ត្រូវបានវាស់វែងដោយផ្អែកលើតម្លៃដែលនឹងត្រូវបានទទួលដើម្បីលក់ក្នុងស្ថានភាពវែងសុទ្ធ (ឬបង់ដើម្បីផ្ទេរក្នុងស្ថានភាពខ្លីសុទ្ធ) សម្រាប់ហានិភ័យណាមួយជាក់លាក់។ ការកែតម្រូវកម្រិតផលប៉ះពាល់ ឧទាហរណ៍ ការកែតម្រូវតម្លៃទិញ-លក់ ឬការកែតម្រូវហានិភ័យឥណទានដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាស់វែងដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននៃការប៉ះពាល់សុទ្ធ - ត្រូវបានបែងចែកទៅឲ្យទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនីមួយៗដោយផ្អែកលើការកែតម្រូវហានិភ័យដែលទាក់ទងនៃឧបករណ៍នីមួយៗនៅក្នុងផលប៉ះពាល់។

តម្លៃសមស្របនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលមានលក្ខណៈពិសេសតាមតម្រូវការ (ឧទាហរណ៍ ប្រាក់បញ្ញើតាមតម្រូវការ) គឺមិនគិតជាងចំនួនដែលត្រូវបង់តាមតម្រូវការ ដោយធ្វើអប្បបរមាចាប់ពីថ្ងៃដំបូងនូវចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវបង់។

ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់ការផ្ទេររវាងកម្រិតនៃឋានានុក្រមតម្លៃសមស្រប គិតត្រឹមចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ក្នុងអំឡុងពេលដែលការផ្លាស់ប្តូរបានកើតឡើង។

(៨) ឱនភាពនៃតម្លៃ

ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់ការខាតបង់សម្រាប់ ECL លើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុខាងក្រោមដែលមិនត្រូវបានវាស់វែងតាម FVTPL៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលជាឧបករណ៍បំណុល

ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងការខាតបង់ក្នុងចំនួនមួយស្មើនឹង ECL ពេញមួយអាយុកាល លើកលែងតែករណីខាងក្រោមដែលពួកគេត្រូវបានវាស់វែងតាម ECL រយៈពេល ១២ខែ៖

- មូលបត្រវិនិយោគបំណុល ដែលត្រូវបានកំណត់ថាមានហានិភ័យឥណទានទាប នៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ និង
- ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត (ក្រៅពីការជួលត្រូវបានទទួល) លើហានិភ័យឥណទាន ដែលមិនបានកើនឡើងខ្លាំងចាប់តាំងពីពេលទទួលស្គាល់ដំបូងរបស់ពួកគេ (សូមមើលកំណត់សម្គាល់ (៦(ក)(iii))។

សំវិធានធនខាតបង់លើភតិសន្យាត្រូវបានទទួល តែងតែត្រូវបានវាស់វែងតាមចំនួនដែលស្មើនឹង ECL ពេញមួយអាយុកាល។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ឆ) ឱនភាពនៃតម្លៃ (ត)

ក្រុមហ៊ុនចាត់ទុកការវិនិយោគលើមូលបត្របំណុលថាមានហានិភ័យឥណទានទាប នៅពេលដែលការវាយតម្លៃ ហានិភ័យឥណទានរបស់វាស្មើនឹង 'ចំណាត់ថ្នាក់វិនិយោគ' ដែលជានិយមន័យយល់ជាសកល។ ក្រុមហ៊ុនមិន អនុវត្តការលើកលែងហានិភ័យឥណទានទាបចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀតណាមួយឡើយ។

ECL រយៈពេល ១២ខែ គឺជាផ្នែកមួយនៃ ECL ពេញមួយអាយុកាល ដែលកើតចេញពីការមិនសងប្រាក់នៅលើ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលអាចធ្វើទៅបានក្នុងរយៈពេល ១២ខែ បន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។ ឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលស្គាល់ ECL ១២ខែ ហៅថា 'ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដំណាក់កាលទី ១' ។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានបែងចែកទៅដំណាក់កាលទី ១ មិនបានឆ្លងកាត់ការកើនឡើងខ្លាំងនៃហានិភ័យឥណទានចាប់តាំងពី ការទទួលស្គាល់ដំបូង និងមិនមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន។

ECL ពេញមួយជីវិតគឺជា ECL ដែលកើតចេញពីការមិនសងប្រាក់ដែលអាចកើតមានក្នុងរយៈពេលរំពឹងទុកនៃ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬរយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមានៃហានិភ័យ។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលស្គាល់ ECL ពេញមួយអាយុកាល ប៉ុន្តែឥណទានមិនខូចខាត ហៅថា 'ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដំណាក់កាលទី ២'។ ឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបែងចែកទៅដំណាក់កាលទី ២ គឺជាឧបករណ៍ដែលបានឆ្លងកាត់ការកើនឡើងខ្លាំងនៃ ហានិភ័យឥណទានចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ប៉ុន្តែមិនមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទានទេ។

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលស្គាល់ ECL ពេញមួយអាយុកាល ហើយឱនភាពនៃតម្លៃឥណទានត្រូវបាន ហៅថា 'ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដំណាក់កាលទី ៣'។

ការវាស់វែងនៃការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក

ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក គឺជាចំនួនដែលបានឆ្លឹងប្រូបាបប៉ាន់ស្មាននៃការបាត់បង់ឥណទាន។ ពួកវាត្រូវបានវាស់វែងដូចតទៅ៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាននៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍៖ ជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ន នៃការខ្វះខាតសាច់ប្រាក់ទាំងអស់ (ឧ. ភាពខុសគ្នារវាងលំហូរទឹកប្រាក់ដោយសារស្ថាប័ន ស្របតាមកិច្ច សន្យា និងលំហូរទឹកប្រាក់ដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថានឹងទទួលបាន)
- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាននៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍៖ ជាភាពខុសគ្នារវាង តម្លៃយោងដុល និងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការប៉ាន់ស្មានលំហូរទឹកប្រាក់នាពេលអនាគត

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ឆ) ឱនភាពនៃតម្លៃ (ត)

ការវាស់វែងនៃការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក (ត)

- ការសន្យាផ្តល់ឥណទានដែលមិនទាន់ប្រើប្រាស់៖ ជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃភាពខុសគ្នារវាងលំហូរទឹកប្រាក់តាម កិច្ចសន្យា ដែលកើតឡើងដោយសារក្រុមហ៊ុន ប្រសិនបើការសន្យាត្រូវបានដកចេញ និងលំហូរទឹកប្រាក់ដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថានឹងទទួលបាន និង

នៅពេលធ្វើអប្បបរមាលំហូរទឹកប្រាក់នាពេលអនាគត អត្រាអប្បបរមាខាងក្រោមត្រូវបានប្រើប្រាស់៖

- ភតិសន្យាដែលត្រូវទទួលបាន៖ អត្រាអប្បបរមាដែលប្រើក្នុងការវាស់វែងភតិសន្យាដែលត្រូវទទួលបាន
- ការសន្យាផ្តល់ឥណទានដែលមិនទាន់ប្រើប្រាស់៖ អត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាព ឬប្រហាក់ប្រហែលដែលនឹងត្រូវបានអនុវត្តចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលកើតចេញពីការសន្យាប្រាក់កម្ចី

ការរៀបចំចេតនាសម្ព័ន្ធឡើងវិញនូវទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចរចាឡើងវិញ ឬកែប្រែ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់ ត្រូវបានជំនួសថ្មី ដោយសារបញ្ហាហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី នោះការវាយតម្លៃត្រូវបានធ្វើឡើងថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ ហើយការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ត្រូវបានវាស់វែងដូចខាងក្រោម៖

- ប្រសិនបើការរៀបចំឡើងវិញដែលរំពឹងទុក នឹងមិនបណ្តាលឲ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់ទេ នោះលំហូរទឹកប្រាក់ដែលរំពឹងទុកដែលកើតចេញពីការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរួមបញ្ចូលក្នុងការគណនាកង្វះសាច់ប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់ (កំណត់សម្គាល់ ៣៧.១(ត) (iii))។
- ប្រសិនបើការរៀបចំឡើងវិញដែលរំពឹងទុកនឹងនាំឲ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម ដែលមានស្រាប់ នោះតម្លៃសមស្របដែលរំពឹងទុកនៃទ្រព្យសកម្មថ្មី ត្រូវបានចាត់ទុកជាលំហូរទឹកប្រាក់ចុងក្រោយពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់នៅពេលឈប់ទទួលស្គាល់។ ចំនួននេះត្រូវបានរួមបញ្ចូលក្នុងការគណនាការខ្វះខាតសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់ ដែលត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាចាប់ពីថ្ងៃដែលរំពឹងទុកនៃការឈប់ទទួលស្គាល់ រហូតដល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ឆ) ឱនភាពនៃតម្លៃ (ត)

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន

នៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលកត់ត្រាតាម រំលស់ថ្លៃដើម ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបំណុលកត់ត្រាតាម FVOCI និងភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៃ តម្លៃឥណទាន (ហៅថា 'ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដំណាក់កាលទី ៣')។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុគឺ 'ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន' នៅពេលដែលព្រឹត្តិការណ៍មួយ ឬច្រើនដែលមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរលើការប៉ាន់ស្មានលំហូរ ទឹកប្រាក់នាពេលអនាគត នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបានកើតឡើង។

ភស្តុតាងដែលថាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទានរួមមានទិន្នន័យដែលអាចសង្កេតបាន ដូច ខាងក្រោម៖

- ការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុដ៏សារវន្តរបស់អ្នកខ្ចី ឬអ្នកឲ្យខ្ចី
- ការមិនបានបំពេញលក្ខខណ្ឌលើកិច្ចសន្យាដូចជា ការមិនសងប្រាក់ ឬការសងហួសកាលកំណត់
- ការរៀបចំឡើងវិញនៃប្រាក់កម្ចី ដោយក្រុមហ៊ុនលើលក្ខខណ្ឌដែលក្រុមហ៊ុននឹងមិនពិចារណា
- វាទំនងជាថាអ្នកខ្ចីនឹងក្ស័យធន ឬការរៀបចំឡើងវិញនៃផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ឬ
- ការខាតបង់នៃទីផ្សារសកម្មសម្រាប់ទ្រព្យធានា ដោយសារតែបញ្ហាហិរញ្ញវត្ថុ។

ប្រាក់កម្ចីដែលត្រូវបានចរចាឡើងវិញ ដោយសារតែស្ថានភាពរបស់អ្នកខ្ចីមានការថយចុះជាធម្មតាត្រូវបាន ចាត់ទុកថាមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន លុះត្រាតែមានភស្តុតាងដែលបង្ហាញថាហានិភ័យនៃការមិនទទួល បានលំហូរទឹកប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាបានកាត់បន្ថយយ៉ាងខ្លាំង ហើយមិនមានកត្តាផ្សេងទៀតនៃឱនភាព។ លើសពីនេះ ប្រាក់កម្ចីវាយដែលហួសកាលកំណត់រយៈពេល ៩០ ថ្ងៃ ឬច្រើនជាងនេះ ត្រូវបានចាត់ទុកថាមាន ឱនភាពឥណទាន បើទោះបីជាអត្ថន័យបទបញ្ញត្តិនៃការមិនសងប្រាក់ ខុសគ្នាក៏ដោយ។

ក្នុងការធ្វើការវាយតម្លៃថាតើការវិនិយោគលើបំណុលអធិបតេយ្យភាពមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទានដែរ ឬអត់ នោះ ក្រុមហ៊ុនពិចារណាលើកត្តាដូចខាងក្រោម៖

- ការវាយតម្លៃទីផ្សារនៃភាពសក្តិសមនៃឥណទានដែលឆ្លុះបញ្ចាំងនៅក្នុងទិន្នផលសញ្ញាប័ណ្ណ
- ការវាយតម្លៃរបស់ភ្នាក់ងារវាយតម្លៃនៃភាពសក្តិសមនៃឥណទាន

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ឆ) ឱនភាពនៃតម្លៃ (ត)

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន

- សមត្ថភាពរបស់ប្រទេសក្នុងការចូលទៅកាន់ទីផ្សារមូលធនសម្រាប់ការលក់បំណុលថ្មី
- ប្រូបាបនៃបំណុលដែលត្រូវបានរៀបចំឡើងវិញ ដែលបណ្តាលឲ្យអ្នកកាន់កាប់ទទួលបានការខាតបង់តាមរយៈការលើកលែងបំណុលដោយស្ម័គ្រចិត្ត ឬជាកាតព្វកិច្ច
- យន្តការគាំទ្រអន្តរជាតិដើម្បីផ្តល់ការគាំទ្រចាំបាច់ជា 'អ្នកផ្តល់ប្រាក់កម្ចីចុងក្រោយ' ដល់ប្រទេសនោះ ក៏ដូចជាបំណងដែលឆ្លុះបញ្ចាំងនៅក្នុងសេចក្តីថ្លែងការណ៍សាធារណៈ របស់រដ្ឋាភិបាល និងភ្នាក់ងារនានាក្នុងការប្រើប្រាស់យន្តការទាំងនោះ។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងការវាយតម្លៃអំពីជម្រៅនៃយន្តការទាំងនោះ និងដោយមិនគិតពីនយោបាយ ថាតើមានសមត្ថភាពបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌដែលត្រូវការដែរឬទេ។

ការបង្ហាញសំវិធានធននៃ ECL នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

សំវិធានធនលើការខាតបង់លើ ECL ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុដូចខាងក្រោម៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម្បី ជាការកាត់ចេញពីតម្លៃយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្ម
- ការសន្យាប្រាក់កម្ចី និងកិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ ជាទូទៅ គឺសំវិធានធន
- ដែលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួមបញ្ចូលទាំងសមាសភាគដែលដកចេញ និងមិនត្រូវបានដកចេញ ហើយក្រុមហ៊ុនមិនអាចកំណត់ ECL លើធាតុផ្សំនៃការសន្យាប្រាក់កម្ចីដាច់ដោយឡែកពីសមាសធាតុដែលបានដក ក្រុមហ៊ុនបង្ហាញពីសំវិធានធនរួមគ្នាសម្រាប់សមាសភាគទាំងពីរ។ ចំនួនទឹកប្រាក់រួមបញ្ចូលគ្នាត្រូវបានបង្ហាញជាការកាត់ចេញពីតម្លៃយោងដុលនៃសមាសភាគដែលបានដក។ រាល់ភាពលើសនៃសំវិធានធនពីតម្លៃយោងដុលនៃសមាសភាគដែលបានដកត្រូវបានបង្ហាញជាសំវិធានធន និង
- ឧបករណ៍បំណុលដែលវាស់វែងជា FVOCI គ្មានសំវិធានធនណាមួយត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុទេ ពីព្រោះតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មទាំងនេះគឺជាតម្លៃសមស្របរបស់ពួកគេ។ ប៉ុន្តែ សំវិធានធនត្រូវបានបង្ហាញ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ឆ) ឱនភាពនៃតម្លៃ (ត)

ការលុបចោល

ប្រាក់កម្ចី និងមូលបត្របំណុលត្រូវបានកាត់ចេញ (ដោយផ្អែក ឬពេញលេញ) នៅពេលដែលមិនមានការរំពឹងទុកសមហេតុផលក្នុងការប្រមូលបានទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងស្រុង ឬមួយផ្នែក។ ជាទូទៅនេះគឺជាករណីនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនកំណត់ថាអ្នកខ្ចីមិនមានទ្រព្យសកម្ម ឬប្រភពនៃប្រាក់ចំណូលដែលអាចបង្កើតលំហូរទឹកប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីសងចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវលុបចោល។ ការវាយតម្លៃនេះត្រូវបានអនុវត្តទៅលើទ្រព្យសកម្មបុគ្គល។ ទឹកប្រាក់ដែលប្រមូលបានមកវិញដែលធ្លាប់ត្រូវបានលុបចោលពីមុនត្រូវបានទទួលស្គាល់ នៅពេលដែលទឹកប្រាក់ត្រូវបានទទួល និងរួមបញ្ចូលនៅក្នុង “សំវិធានធនលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ” នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានលុបចោលអាចនៅតែជាសកម្មភាពអនុវត្ត ដើម្បីអនុលោមតាមនីតិវិធីរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការស្តារឡើងវិញនូវទឹកប្រាក់ដែលប្រមូលបានមកវិញ។

(ជ) បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានទទួលស្គាល់ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនក្លាយជាភាគីនៃសំវិធានធនកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍។ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនរួមមានប្រាក់បញ្ញើពីធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន ប្រាក់កម្ចី អនុបំណុល និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដំបូងក្នុងតម្លៃសមស្របតិចជាងចំណាយប្រតិបត្តិការសម្រាប់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ដែលមិនបានកត់ត្រាក្នុងតម្លៃសមស្របតាមរយៈរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាតម្លៃសមស្របតាមរយៈរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ត្រូវបានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម។ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម គឺប្រាក់បញ្ញើពីធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន ប្រាក់កម្ចី អនុបំណុល និងបំណុលផ្សេងៗទៀត។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ នៅពេលដែលពួកគេត្រូវបានគេលោះ ឬបាត់បង់។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៦ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

២.៧ ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ

ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានរាយការណ៍តាមថ្លៃដើម ដករំលស់បង្ក និងការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃ។ ថ្លៃដើមរួមមាន ចំណាយផ្ទាល់ផ្សេងៗ ដែលបានចំណាយក្នុងការទិញទ្រព្យនោះ។

ចំណាយបន្តបន្ទាប់ផ្សេងៗ ត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ចូលទៅក្នុងតម្លៃយោងនៃទ្រព្យនោះ ឬត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យដាច់ដោយឡែកតាមការសមស្រប តែនៅពេលដែលមានភាពប្រាកដថាផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតនៃទ្រព្យនោះនឹងហូរចូលមកក្នុងក្រុមហ៊ុន ហើយថ្លៃដើមនៃទ្រព្យនោះអាចត្រូវបានវាស់វែងគួរឱ្យជឿជាក់បានតែប៉ុណ្ណោះ។ រាល់ចំណាយលើការជួសជុល និងការថែទាំផ្សេងៗទៀតទាំងអស់ ត្រូវបានកត់ត្រាជាបន្តក្នុងចំណេញ ឬខាត ក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុដែលប្រតិបត្តិការនោះបានកើតឡើង។

ទ្រព្យសកម្មកំពុងដំណើរការមិនត្រូវបានដករំលស់ទេ។ ការដករំលស់លើទ្រព្យ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានកត់ត្រាជាបន្តក្នុងចំណេញ ឬខាត តាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរ អាស្រ័យទៅតាមអាយុកាលប្រើប្រាស់ប៉ាន់ស្មាននៃទ្រព្យនោះតាមអត្រា ដូចខាងក្រោម៖

	ឆ្នាំ
ការកែលម្អទ្រព្យជួល	រយៈពេលណាមួយដែលខ្លីជាងរវាងថិរវេលាជួល ក្នុងកិច្ចសន្យា និងអាយុកាលសេដ្ឋកិច្ចរបស់វា
សង្ហារឹម និងបរិក្ខារការិយាល័យ	៣ - ៥
បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ	៣
យានយន្ត	៣ - ៥

ការរំលស់លើទ្រព្យសកម្មកំពុងដំណើរការ ចាប់ផ្តើមឡើងនៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មមានភាពរួចរាល់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់។ អាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានត្រួតពិនិត្យ និងកែតម្រូវតាមការសមស្របនាចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរយៈពេលរាយការណ៍នីមួយៗ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៧ ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ (ត)

ប្រសិនបើតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មណាមួយ លើសពីតម្លៃដែលអាចស្រង់មកវិញបាន វាត្រូវបានកត់ត្រាបន្ថយតាមច្បាប់នៅត្រឹមតម្លៃប៉ាន់ស្មានដែលអាចស្រង់មកវិញបាន។

ចំណេញ និងខាតពីការលក់ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានកំណត់ដោយធ្វើការប្រៀបធៀបសាច់ប្រាក់បានពីការលក់ និងតម្លៃយោង ហើយត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។

២.៨ ទ្រព្យសកម្មអរូបី

ទ្រព្យសកម្មអរូបីដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណ និងកម្មវិធីកុំព្យូទ័រដែលបានទិញ និងចំណាយពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ ត្រូវបានរាយការណ៍តាមថ្លៃដើម ដករំលស់បង្គរ និងការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃ។ អាជ្ញាប័ណ្ណ និងកម្មវិធីកុំព្យូទ័រដែលបានទិញ ត្រូវបានធ្វើមូលធនកម្មតាមមូលដ្ឋានថ្លៃដើមដែលបានកើតឡើង ក្នុងការទិញកម្មវិធីជាក់លាក់នោះមកប្រើប្រាស់។ ថ្លៃដើមត្រូវបានធ្វើរំលស់តាមវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ ក្នុងរយៈពេលចាប់ពី ៥ឆ្នាំ ទៅ ២០ឆ្នាំ។

ទ្រព្យសកម្មអរូបីកំពុងដំណើរការមិនត្រូវបានដករំលស់ទេ។ ចំណាយនានាពាក់ព័ន្ធនឹងការថែទាំទ្រព្យសកម្មអរូបី ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយ នៅពេលដែលមានប្រតិបត្តិការនោះបានកើតឡើង។

២.៩ ឱនភាពនៃតម្លៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មទាំងឡាយណាដែលមានអាយុកាលប្រើប្រាស់មិនកំណត់ មិនត្រូវបានរំលស់ទេ និងត្រូវបានត្រួតពិនិត្យជារៀងរាល់ឆ្នាំសម្រាប់ឱនភាពនៃតម្លៃរបស់វា នៅពេលដែលមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬការផ្លាស់ប្តូរកាលៈទេសៈណាមួយ បង្ហាញថាតម្លៃយោងរបស់វានឹងមិនអាចប្រមូលមកវិញបាន។ ការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមចំនួនលម្អៀងរវាងតម្លៃយោងនៃទ្រព្យនោះ ធៀបជាមួយតម្លៃដែលអាចប្រមូលមកវិញបាន។ តម្លៃដែលអាចប្រមូលមកវិញបានគឺជាតម្លៃមួយណាដែលខ្ពស់ជាងគេរវាងតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យនោះ ដកចំណាយដើម្បីលក់ចេញ និងតម្លៃនៅប្រើប្រាស់។ សម្រាប់គោលបំណងក្នុងការវាយតម្លៃលើឱនភាពនៃតម្លៃទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានដាក់បញ្ចូលគ្នាជាក្រុមតូចៗ ដែលអាចកំណត់អត្តសញ្ញាណលំហូរទឹកប្រាក់ដាច់ដោយឡែកពីគ្នាបាន ដោយលំហូរទឹកប្រាក់ទាំងនេះមិនពឹងផ្អែកខ្លាំងលើលំហូរទឹកប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀត ឬក្រុមនៃទ្រព្យសកម្ម (ឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់)។ ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលបាននូវឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានពិនិត្យសម្រាប់ការត្រលប់មកវិញនៃឱនភាពនៃតម្លៃដែលអាចកើតមាននៅចុងការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍នីមួយៗ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.៩ ឱនភាពនៃតម្លៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃណាមួយ ត្រូវបានកត់ត្រាជាបន្ទុកក្នុងចំណេញ ឬខាត ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលប្រតិបត្តិការនោះបានកើតឡើង។ ការកត់ត្រាគ្រលប់មកវិញនៃការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាត ទៅតាមចំនួនតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មនោះ មិនលើសតម្លៃយោងដែលបានកំណត់កាត់កងជាមួយនឹងរំលស់សុទ្ធ ពុំមានការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ឡើយ។

២.១០ ភតិសន្យា

ក្រុមហ៊ុនជាភតិកៈ

នៅពេលចាប់ផ្តើមកិច្ចសន្យា ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃថាតើកិច្ចសន្យានោះ ឬខ្លឹមសាររបស់វាជាភតិសន្យាដែរ ឬទេ។ កិច្ចសន្យាមួយ ឬខ្លឹមសារនៃកិច្ចសន្យាមួយ ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាភតិសន្យា ប្រសិនបើកិច្ចសន្យានោះផ្តល់សិទ្ធិក្នុងការគ្រប់គ្រង ការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានកំណត់មួយ ក្នុងរយៈពេលណាមួយ ជាថ្នូរនឹងការបង់ប្រាក់។

កិច្ចសន្យាអាចមានទាំងធាតុភតិសន្យា និងធាតុមិនមែនភតិសន្យា។ ក្រុមហ៊ុនបានបែងចែកសាច់ប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យាជាធាតុភតិសន្យា និងធាតុមិនមែនភតិសន្យា អាស្រ័យទៅតាមថ្លៃល្អប្រសើរដែលពាក់ព័ន្ធរបស់វា។

លក្ខខណ្ឌក្នុងភតិសន្យា ត្រូវបានចរចាឡើងវិញតាមមូលដ្ឋានដាច់ដោយឡែក និងមានលក្ខខណ្ឌខុសៗពីគ្នា។ កិច្ចព្រមព្រៀងភតិសន្យាមិនបានបណ្តាលឲ្យមានកិច្ចសន្យាណាមួយ ក្រៅពីអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានធានានៅក្នុងទ្រព្យសកម្មភតិសន្យា ដែលត្រូវបានកាន់កាប់ដោយភាគីម្ចាស់ជួលនោះទេ។ ទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានជួល អាចនឹងមិនត្រូវបានប្រើប្រាស់ជាទ្រព្យធានាក្នុងការខ្ចីប្រាក់ទេ។

ភតិសន្យា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងជាបំណុលពាក់ព័ន្ធនាកាលបរិច្ឆេទដែលទ្រព្យសកម្មដែលបានជួលសម្រាប់ប្រើប្រាស់។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលកើតពីភតិសន្យា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូងតាមមូលដ្ឋានតម្លៃបច្ចុប្បន្ន។

(i) បំណុលភតិសន្យា

បំណុលភតិសន្យារួមបញ្ចូលនូវតម្លៃបច្ចុប្បន្នសុទ្ធនៃការទូទាត់ភតិសន្យាថេរ (រួមទាំង ការបង់ប្រាក់ថេរផ្សេងៗ) ដកនឹងការលើកទឹកចិត្តផ្សេងៗ សម្រាប់ការជួលដែលត្រូវទទួលបាន។

ការទូទាត់ភតិសន្យា ដែលត្រូវធ្វើឡើងក្រោមជម្រើសដែលអាចពន្យាររយៈពេលបាន ប្រកបដោយភាពសមហេតុផល ត្រូវបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងការវាស់វែងបំណុល។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១០ ភតិសន្យា (ត)

ក្រុមហ៊ុនជាកតិកៈ (ត)

(i) បំណុលភតិសន្យា (ត)

ការទូទាត់ភតិសន្យា ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមា ដោយប្រើអត្រាជាក់ស្តែងក្នុងភតិសន្យា។ ប្រសិនបើអត្រាការប្រាក់ មិនអាចកំណត់បានដោយភាពងាយស្រួលនោះ ដែលជាទូទៅចំពោះករណីភតិសន្យានៅក្នុងក្រុមហ៊ុនភាគី អ្នកជួលត្រូវបានប្រើប្រាស់អត្រាកំណើនប្រាក់កម្ចីនោះ ហើយវាគឺជាអត្រាដែលភាគីអ្នកជួលនីមួយៗ ត្រូវ ចំណាយ ដើម្បីទទួលបានប្រាក់កម្ចីដែលមានភាពចាំបាច់ ដើម្បីទទួលបានទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃ ប្រហាក់ប្រហែលនឹងទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ នៅក្នុងបរិយាកាសសេដ្ឋកិច្ចស្រដៀងគ្នា ជាមួយ នឹងលក្ខខណ្ឌ និងការធានាប្រហាក់ប្រហែលគ្នា។

ដើម្បីកំណត់អត្រាកំណើនប្រាក់កម្ចី ក្រុមហ៊ុនអាចធ្វើទៅបានដោយប្រើហិរញ្ញប្បទានភាគីទីបីដែលទទួល បានពីភាគីអ្នកជួលនីមួយៗ គឺជាចំណុចចាប់ផ្តើម ហើយកែតម្រូវលើការផ្លាស់ប្តូរលក្ខខណ្ឌហិរញ្ញប្បទាន ចាប់តាំងពីហិរញ្ញប្បទានភាគីទីបីទទួលបាន។

ការទូទាត់ភតិសន្យាត្រូវបានបែងចែករវាងប្រាក់ដើម និងចំណាយការប្រាក់។ ចំណាយការប្រាក់ត្រូវបាន ទទួលស្គាល់ជាបន្ទុកក្នុងចំណេញ-ខាត ក្នុងរយៈពេលនៃភតិសន្យានោះ ដើម្បីបង្កើតអត្រាការប្រាក់ថេរតាម កាលកំណត់មួយ លើចំនួនសមតុល្យបំណុលដែលនៅសល់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ។

(ii) សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម

សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានកត់ត្រាជាដំបូងតាមថ្លៃដើម ដែលរួមមាន៖

- ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានវាស់វែងដំបូងនៃបំណុលភតិសន្យា
- រាល់ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលធ្វើឡើងនៅថ្ងៃចាប់ផ្តើមភតិសន្យា ឬមុនថ្ងៃចាប់ផ្តើមភតិសន្យាដកការ លើកទឹកចិត្តផ្សេងៗ ដែលទទួលបានពីភតិសន្យា
- ថ្លៃដើមផ្ទាល់ដំបូង និង
- ចំណាយសម្រាប់ការជួសជុលឡើងវិញ ប្រសិនបើមាន

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១០ ភតិសន្យា (ត)

ក្រុមហ៊ុនជាភតិកៈ (ត)

(ii) សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម

សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មជាទូទៅ ត្រូវបានដករំលស់ តាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរលើរយៈពេលណាមួយដែលខ្លីជាង រវាងអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្ម និងរយៈពេលជួល។ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនមានបំណងចង់ទិញយកទ្រព្យសកម្មនោះ សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានរំលស់ទៅលើអាយុកាលប្រើប្រាស់ជាមូលដ្ឋានរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ។

បន្ទាប់មកសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានវាស់វែងដោយផ្អែកលើតម្លៃដើម ដករំលស់បង្គរ និងការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃបង្គរ ប្រសិនបើមាន។

(iii) ការលើកលែងនៃការទទួលស្គាល់ផ្សេងៗ

ការទូទាត់នានាដែលពាក់ព័ន្ធនឹងភតិសន្យាដែលមានរយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យាដែលមានតម្លៃទាប ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយ នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ដោយផ្អែកលើវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ។ ភតិសន្យារយៈពេលខ្លី រួមមានការជួលម៉ូតូ ការជួលរថយន្ត និងការជួលផ្ទះសម្រាប់បុគ្គលិក។ ភតិសន្យាដែលមានតម្លៃទាបរួមមានខ្ទង់តូចៗនៃបរិក្ខារការិយាល័យ។

២.១១ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញរួមមានពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ និងពន្ធពន្យារ។ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ និងពន្ធពន្យារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណេញ ឬខាត លើកលែងតែពន្ធនេះទាក់ទងទៅនឹងធាតុដែលត្រូវទទួលស្គាល់ដោយផ្ទាល់នៅក្នុងមូលធន ឬលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។

ក្រុមហ៊ុនបានកំណត់ថា ការប្រាក់ និងការដាក់ពិន័យទាក់ទងនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណេញរួមបញ្ចូលបំណកស្រាយពន្ធមិនច្បាស់លាស់ មិនបំពេញទៅនឹងនិយមន័យនៃពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ ដូច្នេះហើយវាត្រូវបានកត់ត្រាក្រោមស្តង់ដារគណនេយ្យអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ស.គ.អ.ក ៣៧ សវិធានធន បំណុលយថាហេតុ និង ទ្រព្យសកម្មយថាហេតុ ហើយត្រូវបានទទួលស្គាល់ការចំណាយដែលពាក់ព័ន្ធទាំងនេះ នៅក្នុង "ចំណាយ-ផ្សេងៗ"។

(i) ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ

ពន្ធប្រចាំឆ្នាំ គឺជាពន្ធដែលរំពឹងថាត្រូវបង់ ឬត្រូវទទួល លើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធប្រចាំឆ្នាំ ដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័ត ឬបានអនុម័តជាអាទិ៍នៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ ហើយធ្វើនិយ័តកម្មជាមួយបំណុលពន្ធពីការិយបរិច្ឆេទមុនៗ។ វាត្រូវបានវាស់វែងដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័ត ឬបានអនុម័តជាអាទិ៍នៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១១ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)

(i) ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ (ត)

ពន្ធជាទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធប្រចាំឆ្នាំ អាចកាត់កងគ្នាបានក្នុងករណីវាបំពេញលក្ខខណ្ឌជាក់លាក់ណាមួយ។

(ii) ពន្ធពន្យារ

ពន្ធពន្យារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្អែកលើភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ន រវាងតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងតម្លៃយោងសម្រាប់ការគិតពន្ធ។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានទទួលស្គាល់ចំពោះការខាតបង់ពន្ធមិនទាន់បានប្រើប្រាស់ និងភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្នដែលអាចកាត់កងបាន ត្រឹមកម្រិតដែលប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគតអាចប្រើប្រាស់សម្រាប់កាត់កងជាមួយភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ននោះបាន។ ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មត្រូវបានត្រួតពិនិត្យនៅរៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ និងត្រូវបានកាត់បន្ថយក្នុងករណីមិនអាចប្រើប្រាស់នូវអត្ថប្រយោជន៍ពន្ធទាំងនោះបាន។ ការកាត់បន្ថយនោះត្រូវកត់ត្រាបញ្ជាសមកវិញនៅពេលដែលប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ នាពេលអនាគតមានលក្ខណៈប្រសើរឡើង។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មដែលបានមិនបានទទួលស្គាល់ ត្រូវបានវាយតម្លៃឡើងវិញនាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍នីមួយៗ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់ប្រសិនបើវាអាចមានលទ្ធភាពផ្តល់នូវប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគតពេលដែលវាអាច យកមកកាត់កង ឬអាចប្រើប្រាស់បាន។

ពន្ធពន្យារ ត្រូវបានវាស់វែងតាមអត្រាពន្ធដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបានអនុវត្តចំពោះភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្ននៅពេលដែលវាបញ្ជាស ដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័ត ឬបានអនុម័តជាអាទិ៍នៅកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

ការវាស់វែងនៃពន្ធពន្យារ ឆ្លុះបញ្ចាំងពីពន្ធដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថាអាចប្រើប្រាស់បាន ឬអាចកាត់កងបាននូវតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល នៅកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម និងពន្ធពន្យារជាបំណុល អាចកាត់កងគ្នាបានក្នុងករណីវាបំពេញលក្ខខណ្ឌជាក់លាក់ណាមួយ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១២ សំវិធានធន

សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចតាមផ្លូវច្បាប់ ឬកាតព្វកិច្ចប្រយោល ដែលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍អតីតកាល ហើយវាទំនងជាអាចតម្រូវឲ្យមានការចំណាយធនធានដើម្បី ទូទាត់កាតព្វកិច្ចនោះ ហើយចំនួនទឹកប្រាក់ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានគួរឲ្យជឿជាក់បាន។

នៅពេលដែលមានកាតព្វកិច្ចស្រដៀងគ្នាច្រើន កម្រិតនៃលំហូរចេញដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ចនោះ ត្រូវបាន កំណត់ដោយគិតទៅលើចំណាត់ថ្នាក់នៃកាតព្វកិច្ចទាំងមូល។ សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់ទោះបីជា កម្រិតនៃលំហូរចេញដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ចនោះមានចំនួនតូចក៏ដោយ។

សំវិធានធនត្រូវបានគណនាតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃចំណាយដែលត្រូវទូទាត់កាតព្វកិច្ចនោះ ដោយប្រើអត្រា មុនដកពន្ធ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងការវាយតម្លៃទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៃតម្លៃពេលវេលា និងហានិភ័យជាក់លាក់ផ្សេងៗនៃ កាតព្វកិច្ចនោះ។ ការកើនឡើងនៃសំវិធានធនដោយសារពេលវេលាដែលបានកន្លងផុត ត្រូវបានទទួលស្គាល់ ជាចំណាយការប្រាក់។

២.១៣ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ

ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិត្រូវបានបង្កើតលើភាពខុសគ្នា រវាងសំវិធានធនលើឱនភាពនៃតម្លៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ស្របតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក និងសំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិ អនុលោមទៅតាមប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិនៃ កម្ពុជា លេខ ធ៧-០១៧-៣៤៤ ចុះថ្ងៃទី១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ និងសារាចរណែនាំ លេខ ធ៧-០១៨-០០១ ស.វ.ច.ណ ចុះថ្ងៃទី១៦ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើឱនភាពនៃតម្លៃ សម្រាប់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ។ អនុលោមតាមប្រការ ៧៣ គ្រឹះស្ថានត្រូវប្រៀបធៀបសំវិធានធន ដែលគណនាតាមប្រការ ៤៩ ដល់ប្រការ ៧១ ជាមួយនឹងសំវិធានធនដែលគណនាតាមប្រការ ៧២ និងត្រូវបាន កត់ត្រាដូចខាងក្រោម៖

- (i) ក្នុងករណីដែលសំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិ ដែលគណនាតាមប្រការ ៧២ ទាបជាងសំវិធានធនដែល គណនាតាមប្រការ ៤៩ ដល់ប្រការ ៧១ នោះគ្រឹះស្ថានត្រូវកត់ត្រាសំវិធានធន ដែលត្រូវគណនា អនុលោមតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក និង
- (ii) ក្នុងករណីដែលសំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិ ដែលគណនាតាមប្រការ ៧២ ខ្ពស់ជាងសំវិធានធនដែលគណនា តាមប្រការ ៤៩ ដល់ប្រការ ៧១ នោះគ្រឹះស្ថានត្រូវកត់ត្រាសំវិធានធន ដែលត្រូវគណនាតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក និងផ្ទេរចំនួនលម្អៀងនោះពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក ឬគណនីខាតបង់ទៅក្នុងទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ ក្នុង មូលធនរបស់ភាគទុនិកនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១៣ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (ត)

ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ ត្រូវបានកំណត់ជាទ្រនាប់ មិនអាចចែកចាយបាន និងមិនត្រូវបានបញ្ចូលក្នុងការគណនាមូលនិធិផ្ទាល់សុទ្ធរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើយ។

យោងតាមសារាចរលេខ ៨៧-០២៤-០០១ របស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ស.រ.ច. ចុះថ្ងៃទី២៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៤ ស្តីពីការរៀបចំឥណទានឡើងវិញ ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យរៀបចំឥណទានឡើងវិញជូនអតិថិជន ដោយត្រូវអនុវត្តលក្ខខណ្ឌជាក់លាក់រួមមាន៖

- (ក) គ្រឹះស្ថានអាចរៀបចំឥណទានឡើងវិញជូនអតិថិជនបានចំនួនរហូតដល់ពីរដង ដោយអាចរក្សាចំណាត់ថ្នាក់ដែល និងមិនចាំបាច់ធ្វើវិធានធនបន្ថែម។
- (ខ) ការដំឡើងចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន ត្រូវបានអនុញ្ញាតចំពោះការទូទាត់សងបន្តបន្ទាប់គ្នាក្នុងរយៈពេលយ៉ាងតិច ៣ខែ ចំពោះឥណទានដែលមានការទូទាត់សងប្រាក់ដើម និង/ឬ ការប្រាក់ប្រចាំខែ។ បន្ទាប់មក គ្រឹះស្ថានអាចស្តារចំណាត់ថ្នាក់ឥណទានពីកម្រិតមួយទៅកម្រិតមួយទៀត ដោយគោរពតាមគោលការណ៍ចំនួនថ្ងៃហួសកាលកំណត់សងនៃការទម្លាក់ចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន។ ការដំឡើងចំណាត់ថ្នាក់ត្រូវអនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌដែលមានចែងក្នុងសារាចរណែនាំ។

សារាចរ អនុញ្ញាតឱ្យធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុរៀបចំឥណទានឡើងវិញជូនអតិថិជន ដោយមិនចាំបាច់ធ្វើសំវិធានធនបន្ថែម ដែលមានប្រសិទ្ធភាពរហូតដល់ដំណាច់ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៥។ ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តតាមតម្រូវការនៃសារាចរនេះ ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ នេះ។

២.១៤ ទុនបម្រុងទូទៅ

ទុនបម្រុងទូទៅត្រូវបានបង្កើតឡើងសម្រាប់ហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុទូទៅរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអនុវត្តឆន្ទានុសិទ្ធិរបស់ខ្លួនក្នុងការប្រើប្រាស់ និងថែរក្សាទុនបម្រុងទូទៅ ដោយផ្ទេរចេញពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក។

២.១៥ ទុនបម្រុងផ្សេងៗ

ទុនបម្រុងផ្សេងៗ ត្រូវបានបង្កើតឡើងសម្រាប់ភាពខុសគ្នារវាងឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន និងបុរេប្រទានដោយអនុលោមតាម ស.រ.ទ.ហ.អ.ក ឬសំវិធានធនរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ("NBC") នៅពេលដែលទំហំណាមួយខ្ពស់ជាង និងសំវិធានធននៃប្រាក់កម្ចីដោយគ្របដណ្តប់សមាមាត្រហានិភ័យ ១០០% នៃក្រុមឥណទានមិនដំណើរការ ឬក្រុមឥណទានមានហានិភ័យ "PAR ៩០ថ្ងៃ" ស្របតាមលក្ខខណ្ឌរបស់ម្ចាស់បំណុល។ ក្រុមហ៊ុនកត់ត្រា៖

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១៥ ទុនបម្រុងផ្សេងៗ (ត)

- (i) ក្នុងករណីដែលឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន និងបុរេប្រទាន ស្របតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក ខ្ពស់ជាងក្រុមឥណទានមិនដំណើរការ "NPL" ក្រុមហ៊ុនកត់ត្រាសំវិធានធនដែលបានគណនាដោយអនុលោមតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក និង
- (ii) ក្នុងករណីដែលឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន និងបុរេប្រទាន ស្របតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក ទាបជាងក្រុមឥណទានមិនដំណើរការ "NPL" ក្រុមហ៊ុនកត់ត្រាសំវិធានធន គណនាដោយអនុលោមតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក ហើយផ្ទេរ ចំនួនលម្អៀងពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក ឬគណនីខាតបង់ទៅក្នុងទុនបម្រុងផ្សេងៗ នៅក្នុងមូលធនរបស់ភាគទុនិកនៃរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ (ក្រុមហ៊ុនបានផ្តល់អទិភាពក្នុងការផ្ទេរចំនួនលម្អៀងទៅគណនីទុនបម្រុងតាមបទបញ្ញត្តិជាមុន ហើយផ្ទេរចំនួនលម្អៀងដែលនៅសល់ ទៅទុនបម្រុងផ្សេងៗ ប្រសិនបើមាន)។

២.១៦ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត

- (i) អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី

អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី ត្រូវបានកត់ត្រាបង្កក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលនិយោជិតបានប្រើការងារឱ្យក្រុមហ៊ុន។

- (ii) កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍

ក្រុមហ៊ុនបង់វិភាគទានប្រចាំខែ ជាប្រាក់សោធននិវត្តន៍តាមរបបភាគទានជាកាតព្វកិច្ច ទៅបេឡាជាតិរបបសន្តិសុខសង្គម (ប.ស.ស.) ដែលជាផ្នែកសាធារណៈរដ្ឋបាលនៃរបបសន្តិសុខសង្គម សម្រាប់សោធននិវត្តន៍ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ក្រុមហ៊ុនមិនមានកាតព្វកិច្ចបង់ប្រាក់បន្ថែមទៀតទេ នៅពេលដែលបានបង់វិភាគទាននេះរួច។ វិភាគទានត្រូវបានកត់ត្រាជាចំណាយអត្ថប្រយោជន៍និយោជិត នៅពេលដល់ថ្ងៃកំណត់។

នៅខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានធ្វើវិសោធនកម្មលើច្បាប់ស្តីពីការងារ ដែលណែនាំពីគម្រោងការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ។ បន្ទាប់មកនៅថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៨ ប្រកាសលេខ ៤៤៣ ក.ប/ប្រ.ក.ខ.ល ត្រូវបានចេញផ្សាយ ដោយបានផ្តល់នូវគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីការអនុវត្តច្បាប់នេះ។ អនុលោមទៅតាមច្បាប់/ប្រកាស តម្រូវឱ្យអង្គភាពនីមួយៗទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារឱ្យនិយោជិតដែលមានកិច្ចសន្យាការងារមិនមានថិរវេលាកំណត់ ដូចខាងក្រោម៖

- ប្រាក់បំណាច់ការងារប្រចាំឆ្នាំ - ចូលជាធរមានក្នុងខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ - ស្មើនឹង ១៥ ថ្ងៃ នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ប្រចាំខែរបស់និយោជិត និងអត្ថប្រយោជន៍ក្នុងឆ្នាំនីមួយៗគិតជាមធ្យម ដែលត្រូវទូទាត់រៀងរាល់ ៦ ខែម្តង នៅថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ (៧.៥ថ្ងៃ ក្នុងការទូទាត់ម្តងៗ)។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១៦ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត (ត)

(ii) កាតព្វកិច្ចសោធននិវត្តន៍ (ត)

- ការបើកប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក - និយោជិតមានសិទ្ធិទទួលបានប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួកស្មើនឹង ១៥ថ្ងៃ នៃប្រាក់បៀវត្សរបស់ពួកគេក្នុងមួយឆ្នាំ គិតចាប់តាំងពីថ្ងៃចូលបម្រើការងាររហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ ហើយនៅតែបន្តការងារជាមួយក្រុមហ៊ុន។ ការបើកប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក អាស្រ័យទៅតាមចំនួនឆ្នាំអតីតភាពការងាររបស់បុគ្គលិកម្នាក់ៗ ហើយមិនត្រូវលើសពី ៦ខែ នៃប្រាក់បៀវត្សរ៍ដុលមធ្យមទេ។ នៅថ្ងៃទី២២ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈបានចេញសេចក្តីណែនាំលេខ ០៤២/១៩ ក.ប/ស.ណ.ន.ខ.ល ដើម្បីពន្យារពេលការបើកប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ដែលនឹងត្រូវទូទាត់ឲ្យចំនួនបីថ្ងៃ ក្នុងខែមិថុនា និងខែធ្នូ ចាប់ផ្តើមនៅ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។

ការទូទាត់ប្រាក់បំណាច់ការងារប្រចាំឆ្នាំ ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាអត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិករយៈពេលខ្លី ហើយវាត្រូវបានកត់ត្រាបង្កក្នុងឆ្នាំដែលនិយោជិតបានបម្រើការងារឲ្យក្រុមហ៊ុន។

ការបើកប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាអត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលវែង។ បំណុលប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចដែលបានកំណត់នាការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។ កាតព្វកិច្ចនោះកើតឡើងនៅពេលដែលបុគ្គលិកបានបម្រើការងារឲ្យក្រុមហ៊ុន ហើយក្រុមហ៊ុនរំពឹងថាត្រូវបង់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នាពេលអនាគត។ តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការបើកប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររំពួក ត្រូវបានកំណត់ដោយធ្វើអប្បបរមាលើចំនួនទឹកប្រាក់ត្រូវទូទាត់នាពេលអនាគតប៉ាន់ស្មាន ដោយយោងទៅតាមសញ្ញាប័ណ្ណសាជីវកម្មដែលមានគុណភាពខ្ពស់នៃរូបិយប័ណ្ណរបស់បំណុលនោះ។

២.១៧ ចំណូល និងចំណាយការប្រាក់

ចំណូល និងចំណាយការប្រាក់ពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង 'ចំណូលការប្រាក់' និង 'ចំណាយការប្រាក់' រៀងគ្នានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១៧ ចំណូល និងចំណាយការប្រាក់ (ត)

វិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាវិធីសាស្ត្រក្នុងការគណនារំលស់ថ្លៃដើមនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមួយ ឬបំណុល ហិរញ្ញវត្ថុមួយ និងជាវិធីសាស្ត្រក្នុងការបែងចែកចំណូលការប្រាក់ ឬចំណាយការប្រាក់ទៅតាមរយៈ ពេលដែលពាក់ព័ន្ធ។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាអត្រាដែលធ្វើអប្បបរមាដាក់ស្តែងចំពោះការទូទាត់សាច់ ប្រាក់ប៉ាន់ស្មាននាពេលអនាគត ការទទួលបានប្រាក់ក្នុងរយៈពេលនៃអាយុកាលប៉ាន់ស្មានរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬក្នុងរយៈពេលណាមួយដែលខ្លីជាងទៅតាមការសម្របចំពោះតម្លៃយោងសុទ្ធរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។ នៅពេលគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ក្រុមហ៊ុនបានគិតគូរអំពីរាល់លក្ខខណ្ឌក្នុង កិច្ចសន្យាទាំងអស់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងបានរួមបញ្ចូលនូវកម្រៃ ឬចំណាយបន្ថែមនានា ដែលបាន ចំណាយដោយផ្ទាល់ចំពោះឧបករណ៍មួយ ហើយវាជាផ្នែកមួយនៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ប៉ុន្តែមិនរួម បញ្ចូលការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក។

ចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយ ត្រូវបានគណនាតាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ទៅក្នុងតម្លៃយោងដុលនៃ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ពេលដែលទ្រព្យសកម្មមិនមានឱនភាព) ឬទៅនឹងតម្លៃរំលស់ថ្លៃដើមនៃបំណុល។

ប៉ុន្តែ សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានក្លាយទៅជាទ្រព្យដែលមានឱនភាព បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ ដំបូង ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានគណនាដោយគិតអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពទៅលើតម្លៃរំលស់នៃទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុ។ ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្មលែងមានឱនភាព នោះការគណនាចំណូលការប្រាក់នឹងត្រឡប់ទៅមូល ដ្ឋានសរុបវិញ។

សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលដែលមានឱនភាពតាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបាន គណនាដោយយកអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ដែលបានកែតម្រូវដោយឥណទានទៅលើតម្លៃរំលស់នៃទ្រព្យ សកម្ម។ ការគណនាប្រាក់ចំណូលការប្រាក់មិនត្រលប់ទៅជាមូលដ្ឋានសរុបទេ ទោះបីជាហានិភ័យឥណទាន នៃទ្រព្យសកម្មមានភាពប្រសើរឡើងក៏ដោយ។

២.១៨ ចំណូល និងកម្រៃជើងសារ

ចំណូល និងកម្រៃជើងសារត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណូល នៅពេលដែលវាបានបំពេញតាមគំរូលក្ខខណ្ឌ ទាំងអស់ (កាតព្វកិច្ចនៃដំណើរការត្រូវបានទទួលយក ហើយការគ្រប់គ្រងត្រូវបានផ្ទេរក្នុងពេលវេលាណា មួយ ឬចំណុចនៃពេលវេលាណាមួយ)។

កម្រៃនៃកិច្ចសន្យាឥណទាន និងបុរេប្រទានដែលនឹងត្រូវទម្លាក់ ត្រូវបានពន្យារ (រួមជាមួយនឹងការចំណាយ ផ្ទាល់ដែលពាក់ព័ន្ធ) ហើយប្រាក់ចំណូលក្លាយជាផ្នែកមួយនៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព នៃឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជានិយ័តកម្មលើអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពនៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសារវន្ត (ត)

២.១៩ ប្រាក់កម្ចី និងបុរេប្រទាន

ចំណងជើង “ប្រាក់កម្ចី និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ថ្លៃដើម” ដាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ រួមមានប្រាក់កម្ចី និងបុរេប្រទានដែលវាស់វែងតាមតម្លៃរំលស់ (សូមមើល ២.៦(ខ)); ទាំងនេះត្រូវបានវាស់វែងជាបឋមតាមតម្លៃសមស្រប បូកនឹងថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការផ្ទាល់បន្ថែម ហើយក្រោយមកទៀតតាមរំលស់ថ្លៃដើមរបស់ពួកគេក្រោមវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

២.២០ ការវិនិយោគលើមូលបត្រ

ចំណងជើង “ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាមរំលស់ថ្លៃដើម” ដាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ រួមមាន៖

- ការវិនិយោគលើមូលបត្រវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម (សូមមើល ២.៦(ខ)) ទាំងនេះត្រូវបានវាស់វែងជាបឋមតាមតម្លៃសមស្រប បូកនឹងថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការផ្ទាល់បន្ថែម ហើយតាមរំលស់ថ្លៃដើម ក្រោមវិធីសាស្ត្រការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាព។

២.២១ ប្រាក់បញ្ញើ កម្ចី និងអនុបំណុល

ប្រាក់បញ្ញើ កម្ចី និងអនុបំណុល គឺជាប្រភពនៃមូលនិធិបំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ប្រាក់បញ្ញើ កម្ចី និងអនុបំណុល ត្រូវបានវាស់វែងជាបឋមតាមតម្លៃសមស្រប ដកតម្លៃប្រតិបត្តិការផ្ទាល់បន្ថែម។ បន្ទាប់មក ពួកគេត្រូវបានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើមក្រោមវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព លើកលែងតែបំណុលដែលក្រុមហ៊ុនកំណត់តាម FVTPL (សូមមើល ២.៦(ជ))។

៣. ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួមទាំងនេះ អ្នកគ្រប់គ្រងបានធ្វើការវិនិច្ឆ័យ ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងការសន្មតដែលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុន និងចំនួនទឹកប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្ម បំណុល ប្រាក់ចំណូល និងការចំណាយដែលបានរាយការណ៍។ លទ្ធផលជាក់ស្តែងអាចខុសពីការប៉ាន់ស្មានទាំងនេះ។

ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតមូលដ្ឋានត្រូវបានពិនិត្យជាប្រចាំ។ ការកែប្រែចំពោះការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមវិធីសាស្ត្រស្របច្បាប់។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣. ការវិនិយោគស្ថាប័នគណនេយ្យ និងការវិនិយោគសំខាន់ៗ (ត)

៣.១ ការវិនិយោគ

ព័ត៌មានអំពីការវិនិយោគ ដែលបានធ្វើឡើងក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលមានផលប៉ះពាល់ ជាសារវន្តលើចំនួនទឹកប្រាក់ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានបង្ហាញក្នុង កំណត់សម្គាល់ដូចខាងក្រោម៖

- **កំណត់សម្គាល់ ២.៦ (ខ)៖** ការចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ៖ ការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្មដែលទ្រព្យសកម្ម ទាំងនោះត្រូវបានកាន់កាប់ និងការវាយតម្លៃថាតើលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាការ ទូទាត់តែប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ ("SPPI") លើចំនួនប្រាក់ដើមដែលនៅសល់។
- **កំណត់សម្គាល់ ៣៧.១ (គ)៖** ការបង្កើតលក្ខណៈវិនិយោគ សម្រាប់កំណត់ថាតើហានិភ័យឥណទាន ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ដោយកំណត់វិធីសាស្ត្រ សម្រាប់បញ្ចូលព័ត៌មានព្យាករណ៍ នាពេលអនាគតទៅក្នុងការវាស់វែងការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹង ទុក ("ECL") និងការជ្រើសរើស និងការអនុម័តលើគំរូដែលប្រើដើម្បីវាស់វែងការខាតបង់ឥណទានដែល បានរំពឹងទុក។

៣.២ ភាពមិនច្បាស់លាស់នៃការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មាន

ព័ត៌មានអំពីភាពមិនប្រាកដប្រជានៃការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មាន ដែលមានហានិភ័យជាសារវន្ត ដែលអាច ធ្វើឲ្យមាននិយ័តកម្មលើតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនាពេលបន្ទាប់ ត្រូវបានបញ្ចូលក្នុងកំណត់សម្គាល់ ដូចខាងក្រោម៖

- **កំណត់សម្គាល់ ៣៧.៥៖** ការកំណត់តម្លៃសមស្របលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានធាតុចូលដែលមិន អាចអង្កេតបានជាសារវន្ត។
- **កំណត់សម្គាល់ ៣៧.១ (គ)៖** ឱនភាពនៃតម្លៃលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ៖ ការកំណត់នូវធាតុចូលទៅក្នុងគំរូនៃ ការវាស់វែងលើ ECL រួមទាំងការបញ្ចូលព័ត៌មាននៃការព្យាករណ៍អំពីអនាគត។
- **កំណត់សម្គាល់ ៣៧.១ (គ)៖** ឱនភាពនៃតម្លៃលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ៖ ការសន្មតសំខាន់ៗ ដែលប្រើប្រាស់ ក្នុងការប៉ាន់ស្មានលំហូរទឹកប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមកវិញបាន។
- **កំណត់សម្គាល់ ៣៨៖** ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែងនៃយថាភាព៖ ការសន្មតសំខាន់ៗអំពីលទ្ធភាព និងទំហំនៃលំហូរចេញនៃធនធាន
- **កំណត់សម្គាល់ ២.១០៖** រយៈពេលនៃភតិសន្យា៖ ថាតើក្រុមហ៊ុនមានហេតុផលជាក់លាក់ក្នុងការ អនុវត្តជម្រើសក្នុងការបន្តភតិសន្យាដែរ ឬទេ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣. ការវិនិយោគវិនិយោគនយោបាយនិងការវិនិយោគវិនិយោគ (ត)

៣.២ ភាពមិនច្បាស់លាស់នៃការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មាន (ត)

- កំណត់សម្គាល់ ២.១៦(៣)៖ ការវាស់វែងនៃប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងាររយៈពេលវែងផ្សេងៗ
- កំណត់សម្គាល់ ២.៤៖ រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ៖ អ្នកគ្រប់គ្រងបានធ្វើការពិចារណាថា ប្រាក់រៀលជាប្រាក់ដែលបង្ហាញពីឥទ្ធិពលផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចចំពោះប្រតិបត្តិការ ព្រឹត្តិការណ៍ និងលក្ខខណ្ឌ។ កត្តាសំខាន់ៗដែលប្រាក់រៀលត្រូវបានចាត់ទុកជាប្រាក់រូបិយប័ណ្ណមុខងាររួមមាន ប្រភេទរូបិយប័ណ្ណដែលត្រូវផ្តល់ឥណទានឲ្យអតិថិជន ចំណាយបុគ្គលិក ប្រភពនៃការដាក់បញ្ចូលមូលធនដែលក្រុមហ៊ុនទទួលបានពីការបោះផ្សាយភាគហ៊ុន និងការបែងចែកភាគលាភជូនភាគទុនិករបស់ក្រុមហ៊ុន។ ដូចនេះ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់រៀល ដែលជាប្រាក់រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញរបស់ក្រុមហ៊ុន។

៤. សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
រយៈពេលខ្លី៖				
ប្រាក់រៀល	២៨.៤៦៥.៥៨៤	៣១.០៨៧.៧០១	៧.០៧២.១៩៥	៧.៦១០.២០៨
ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក	៧៣.០០៩.៧១៧	៧៨.៩១៨.៨១៨	១៨.១៣៩.០៦០	១៩.៣១៩.១៧២
ប្រាក់បាត	៦.៥៤៦.០៨៩	១៤.៣៦៥.៤៨៩	១.៦២៦.៣៥៧	៣.៥១៦.៦៤៤
	<u>១០៨.០២១.៣៩០</u>	<u>១២៤.៣៧២.០០៨</u>	<u>២៦.៨៣៧.៦១២</u>	<u>៣០.៤៤៦.០២៤</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៥. ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា

(ក) វិភាគតាមប្រភេទគណនី

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
គណនីទូទាត់	៦៧.៧៨៧.២៦៣	៣៣.៣០៩.១៨២	១៦.៨៤០.៥៦២	៨.១៥៤.០២៣
គណនីចរន្ត	១៥១.៦១០.០៩៩	៩៦.១០៦.៥២២	៣៧.៦៦៧.១០៥	២៣.៥២៦.៦៨៨
មូលបត្រអាចជួញដូរបាន	២.៣២១.០១៧	៤.៧៧៦.៥២០	៥៧៦.៦៥១	១.១៦៩.២៨៣
	<u>២២១.៧១៨.៣៧៩</u>	<u>១៣៤.១៩២.២២៤</u>	<u>៥៥.០៨៤.៣១៨</u>	<u>៣២.៨៤៩.៩៩៤</u>

ក្រុមហ៊ុនបានតម្កល់មូលបត្រអាចជួញដូរបាន ចំនួន ២.៣១០.០០០ ពាន់រៀល ជាទ្រព្យបញ្ចាំសម្រាប់សេវាផ្ទេរមូលនិធិភ្លាមៗ (RFT) (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣៖ ២.៣៤៤.១៩១ ពាន់រៀល) ។

(ខ) វិភាគតាមកាលកំណត់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
រយៈពេលខ្លី	២២១.៧១៨.៣៧៩	១៣៤.១៩២.២២៤	៥៥.០៨៤.៣១៨	៣២.៨៤៩.៩៩៤
រយៈពេលវែង	-	-	-	-
	<u>២២១.៧១៨.៣៧៩</u>	<u>១៣៤.១៩២.២២៤</u>	<u>៥៥.០៨៤.៣១៨</u>	<u>៣២.៨៤៩.៩៩៤</u>

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំនៃប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា មានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
គណនីទូទាត់	0%	0%
គណនីចរន្ត	0%	0%
មូលបត្រអាចជួញដូរបាន	<u>១.០០%-១.១៨%</u>	<u>១.០០%-១.៦០%</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៦. ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា

ក. វិភាគតាមប្រភេទគណនី

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារក្នុងស្រុក៖				
គណនីសន្សំ	១៥៧.១២៥.៣៦៦	២០៣.៤៣៨.៨៣៦	៣៩.០៣៧.៣៥៨	៤៩.៨០១.៤២៩
គណនីចរន្ត	១៧០.៦៨៥.៧៧៣	២៧២.៨៧៩.២៥១	៤២.៤០៦.៤០៣	៦៦.៨០០.៣០៦
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	២៣៤.៤១០.៦១១	២០២.២២២.០១៤	៥៨.២៣៨.៦៦២	៤៩.៥០៣.៥៥៣
	<u>៥៦២.២២១.៧៥០</u>	<u>៦៧៨.៥៤០.១០១</u>	<u>១៣៩.៦៨២.៤២៣</u>	<u>១៦៦.១០៥.២៨៨</u>
ដក៖ សំវិធានធនលើការខាតបង់				
ឥណទានរំពឹងទុក	(៥.៤៤៧.៦០៣)	(៦.២៥២.៦១៥)	(១.៣៥៣.៤៤២)	(១.៥៣០.៦២៤)
	<u>៥៥៦.៧៧៤.១៤៧</u>	<u>៦៧២.២៨៧.៤៨៦</u>	<u>១៣៨.៣២៨.៩៨១</u>	<u>១៦៤.៥៧៤.៦៦៤</u>

ខ. វិភាគតាមកាលកំណត់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	
រយៈពេលខ្លី	៥៦២.២២១.៧៥០	៦៧៨.៥៤០.១០១	១៣៩.៦៨២.៤២៣	១៦៦.១០៥.២៨៨
រយៈពេលវែង	-	-	-	-
	<u>៥៦២.២២១.៧៥០</u>	<u>៦៧៨.៥៤០.១០១</u>	<u>១៣៩.៦៨២.៤២៣</u>	<u>១៦៦.១០៥.២៨៨</u>

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំនៃប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា មានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
គណនីសន្សំ	០%–២.៥០%	០%–២.៥០%
គណនីចរន្ត	០%–២.៥០%	០%–២.៥០%
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	<u>២.៧០%–៧.១០%</u>	<u>៣.២០%–៤.៥០%</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៧. ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាមរំលស់ថ្លៃដើម

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ការវិនិយោគជាប័ណ្ណមូលបត្របំណុលរបស់រដ្ឋាភិបាល	៣.៣៣៩.៩៦០	-	៨២៩.៨០៤	-

ការវិនិយោគលើប័ណ្ណមូលបត្របំណុលរបស់រដ្ឋាភិបាលត្រូវបានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម។ ប័ណ្ណមូលបត្របំណុលរបស់រដ្ឋាភិបាលទាំងនេះមានសុពលភាពរយៈពេល ៣ ឆ្នាំ ចាប់ពីថ្ងៃទី២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៤ ដល់ថ្ងៃទី២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ ២០២៧ ហើយទទួលបានអត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំក្នុងអត្រា ៤.៥%។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ មិនមានសំវិធានធនលើការខាតឥណទានរំពឹងទុកត្រូវបានទទួលស្គាល់ទេ។

ក្រុមហ៊ុនបានតម្កល់ប័ណ្ណមូលបត្របំណុលរបស់រដ្ឋាភិបាល ចំនួន ២.៨១០.០០០ ពាន់រៀល ជាទ្រព្យបញ្ជាំសម្រាប់ឥណទានវិញ្ញាប័ន (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ (មូលបត្រអាចជួញដូរបាន)៖ ២.៤២៩.០៧២ ពាន់រៀល)។

៨. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្របតាមលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
រយៈពេលវែង				
មូលបត្រដែលមិនបានចុះបញ្ជី				
ការវិនិយោគនៅក្នុងក្រុមហ៊ុន				
ក្រេឌីត ប្តូរខេមបូឌា	៦០.៣៧៥	៦១.២៧៥	១៥.០០០	១៥.០០០

ក្រុមហ៊ុនមានការវិនិយោគនៅក្រុមហ៊ុន ក្រេឌីត ប្តូរ ខេមបូឌា (ស៊ីប៊ីស៊ី) ដែលត្រូវបានវាស់វែងនៅតម្លៃសមស្របតាមរយៈលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ ដោយសារវាមិនត្រូវបានកាន់កាប់សម្រាប់ការជួញដូរទេ ហើយក្រុមហ៊ុនបានជ្រើសរើសយកការទទួលស្គាល់លើកដំបូងជាការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមFVOCI។ នេះ គឺជាយុទ្ធសាស្ត្រក្នុងការវិនិយោគហើយក្រុមហ៊ុនយល់ឃើញថាការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់បែបនេះ គឺមានភាពសមស្រប។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ តម្លៃសមស្របនៃការវិនិយោគនេះ មានចំនួន ៦០.៣៧៥ ពាន់រៀល។

ភាគលាភដែលបានទទួលក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ មានចំនួន ១១៨.៧៥២ ពាន់រៀល (២០២៣៖ ១៦៦.២៥៣ ពាន់រៀល)។

មិនមានការទទួលស្គាល់ចំណេញ/ខាត នៅក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗទេ ដោយសារតម្លៃសមស្របរបស់វា មានចំនួនប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃយោង។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៩. ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ថ្លៃដើម

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
<i>វាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម</i>				
ឥណទានក្រុម	៤៩៦.៣៦៣.៧៦២	៥៧៤.៤០០.៨២០	១២៣.៣២០.១៨៩	១៤០.៦១២.១៩៦
ឥណទានបុគ្គល	៤.៧៨៧.៧៣៦.២៣៩	៤.៤៨៣.៩៩១.៧៥៩	១.១៨៩.៤៩៩.៦៨៧	១.០៩៧.៦៧២.៤០១
ឥណទានបុគ្គលិក	៣២.២៦៤.៥៤១	៣៣.៥៨៨.៩៨៤	៨.០១៦.០៣៥	៨.២២២.៥១៧
ឥណទានដុលសរុប	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣	១.៣២០.៨៣៥.៩១១	១.២០៦.៥០៧.១១៤
ដក៖ សំវិធានធនលើការខាតបង់				
ឥណទានរំពឹងទុក	(១៨០.៣៩៣.៥៥០)	(៨៨.៨៤២.១៨៧)	(៤៤.៨១៨.២៧៣)	(២១.៧៤៨.៣៩៣)
ឥណទានសុទ្ធ និងបុរេប្រទាន តាមរំលស់ថ្លៃដើម	<u>៥.១៣៥.៩៧០.៩៩២</u>	<u>៥.០០៣.១៣៩.៣៧៦</u>	<u>១.២៧៦.០១៧.៦៣៨</u>	<u>១.១៨៤.៧៥៨.៧២១</u>

ក. សំវិធានធនលើការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក

សំវិធានធនលើការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក តាមដំណាក់កាល មានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
ECL ១២ខែ (ដំណាក់កាលទី១)	១៨.៩១៩.៨១៦	២៣.៤៤៧.២៧៥	៤.៧០០.៥៧៥	៥.៧៣៩.៨៤៧
ECL ពេញមួយអាយុកាល-មិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន (ដំណាក់កាលទី ២)	១៧.២៣៥.៧៥៥	៥.៧៧១.២៧១	៤.២៨២.១៧៥	១.៤១២.៧៩៦
ECL ពេញមួយអាយុកាល-មានឱនភាព នៃតម្លៃឥណទាន (ដំណាក់កាលទី ៣)	១៤៤.២៣៧.៩៧៩	៥៩៦.២៣៦.៤១	៣៥.៨៣៥.៥២៣	១៤.៥៩៥.៧៥០
	<u>១៨០.៣៩៣.៥៥០</u>	<u>៨៨.៨៤២.១៨៧</u>	<u>៤៤.៨១៨.២៧៣</u>	<u>២១.៧៤៨.៣៩៣</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៩. ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ខ្លួនដើម

ខ. វិភាគតាមប្រភេទអាជីវកម្ម

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
កសិកម្ម	១៤១៩.៣៩៧.៩១៤	១.៣៥៨.៥៧៨.៩៤៤	៣៥២.៦៤៥.៤៤៤	៣៣២.៥៧៧.៤៦៥
គេហដ្ឋាន/គ្រួសារ	១.៤១៧.៥២៥.៥១២	១.៣៦១.៣៩៩.៤៧៩	៣៥២.១៨០.០០៣	៣៣៣.២៦៧.៩២៦
ជំនួញ និងពាណិជ្ជកម្ម	៩៩៨.៩៨០.១៥៣	៩៧៩.៤២៩.៣៤៣	២៤៨.១៩៣.៨២៧	២៣៩.៧៦២.៣៨៥
សេវាកម្ម	៨៣៤.៤១០.២០៥	៧៧៨.៦៦៤.២៤៤	២០៧.៣០៦.៨៨៣	១៩០.៦២០.៣៧៨
ផលិតកម្ម	៣៦៧.៣១៨.៣៥៤	៣៣៤.៩៨៧.៩៦០	៩១.២៥៩.២១៨	៨២.០០៤.៣៩៧
សំណង់	២០១.៤១៦.៦៩៥	២០៦.៣៥៧.៨៦៦	៥០.០៦៦.២៦០	៥០.៥១៦.០០១
ដឹកជញ្ជូន	៧៧.២១៦.៧០៩	៧២.៥៤៣.៧២៧	១៩.១៨៤.២៧៦	១៧.៧៥៤.៥៦២
ឥណទានដុលសរុប	<u>៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២</u>	<u>៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣</u>	<u>១.៣២០.៨៣៥.៩១១</u>	<u>១.២៤៦.៥០៧.១១៤</u>

គ. វិភាគតាមចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
<i>ឥណទានដំណើរការ</i>				
ចំនួនទឹកប្រាក់ដុល	៤.៥១៥.២៣៧.៧១២	៤.៩២១.៦៨៧.៦៩០	១.១២១.៧៩៨.១៨៩	១.២០៤.៨១៩.៥០៨
ហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់	៤.៥១៥.២៣៧.៧១២	៤.៩២១.៦៨៧.៦៩០	១.១២១.៧៩៨.១៨៩	១.២០៤.៨១៩.៥០៨
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក	(១៨.៩១៩.៨១៦)	(២៣៤.៤៤៧.២៧៥)	(៤.៧០០.៥៧៥)	(៥.៧៣៩.៨៤៧)
<i>ឥណទានក្រោមដំណើរការ</i>				
ចំនួនទឹកប្រាក់ដុល	៤.៣៨៤.៤៤៨.៤៥០	៥០.៣៨១.៧៩២	១០៨.៩៣១.២៩២	១២.៣៣៣.៣៦៤
ហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់	៤.៣៨៤.៤៤៨.៤៥០	៥០.៣៨១.៧៩២	១០៨.៩៣១.២៩២	១២.៣៣៣.៣៦៤
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក	(១៧.២៣៥.៧៥៥)	(៥.៧៧១.២៧១)	(៤.២៨២.១៧៥)	(១.៤១២.៧៩៦)

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៩. ឥណទាន និងបុរេប្រទានចាស់រ៉េអាល់អិលស៊ី (ត)

គ. វិភាគតាមចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
<i>ឥណទានមិនដំណើរការ</i>				
ចំនួនទឹកប្រាក់ដុល	៣៦២.៦៧៨.៣៨០	១១៩.៩១២.០៨១	៩០.១០៦.៤៣០	២៩.៣៥៤.២៤២
ហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់	៣៦២.៦៧៨.៣៨០	១១៩.៩១២.០៨១	៩០.១០៦.៤៣០	២៩.៣៥៤.២៤២
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក	(១៤៤.២៣៧.៩៧៩)	(៥៩.៦២៣.៦៤១)	(៣៥.៨៣៥.៥២៣)	(១៤.៥៩៥.៧៥០)
ឥណទានដុលសរុប	<u>៥.៣១៦.៣៦៤.៥៥២</u>	<u>៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣</u>	<u>១.៣២០.៨៣៥.៩១១</u>	<u>១.២៤៦.៥០៧.១១៤</u>
ហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់	<u>៥.៣១៦.៣៦៤.៥៥២</u>	<u>៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣</u>	<u>១.៣២០.៨៣៥.៩១១</u>	<u>១.២៤៦.៥០៧.១១៤</u>
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក	<u>(១៨០.៣៩៣.៥៥០)</u>	<u>(៨៨.៨៤២.១៨៧)</u>	<u>(៤៤.៨១៨.២៧៣)</u>	<u>(២១.៧៤៨.៣៩៣)</u>

ឃ. វិភាគតាមកាលកំណត់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
មិនលើស១ឆ្នាំ	២៤៧.២៧៤.៩៣៨	២៤៦.២៥២.៨៧៥	៦១.៤៣៤.៧៦៦	៦០.២៨២.២២២
លើស ១ឆ្នាំ និងមិនលើស ៣ឆ្នាំ	១.១២៤.៨០៣.៤៥៥	១.២០៧.៣៦៥.៤៤៣	២៧៩.៤៥៤.២៧៥	២៩៥.៥៦០.៦៩៦
លើស ៣ឆ្នាំ និងមិនលើស ៥ឆ្នាំ	១.៥២៤.០៧៥.២៤៤	១.៥៧៨.៩១៨.៤៧៩	៣៧៨.៦៥២.២៣៥	៣៨៦.៥១៦.១៥២
លើស ៥ឆ្នាំ	២.៤២០.២១០.៩០៥	២.០៥៩.៤៤៤.៧៦៦	៦០១.២៩៤.៦៣៥	៥០៤.១៤៨.០៤៤
ឥណទានដុលសរុប	<u>៥.៣១៦.៣៦៤.៥៥២</u>	<u>៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣</u>	<u>១.៣២០.៨៣៥.៩១១</u>	<u>១.២៤៦.៥០៧.១១៤</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៩. ឥណទាន និងបុរេប្រទានចាស់រងការកាត់បន្ថយ (ត)

ង. វិភាគតាមហានិភ័យ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ហានិភ័យធំ	-	-	-	-
ហានិភ័យមិនធំ	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣	១.៣២០.៨៣៥.៩១១	១.២៤៦.៥០៧.១១៤
ឥណទានដុលសរុប	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣	១.៣២០.៨៣៥.៩១១	១.២៤៦.៥០៧.១១៤

ច. វិភាគតាមទំនាក់ទំនង

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
សម្ព័ន្ធឯក្ខតិ				
(រូបបញ្ចូលទាំងឥណទានបុគ្គលិក)	៣២.២៦៤.៥៤១	៣៣.៥៨៨.៩៨៤	៨.០១៦.០៣៥	៨.២២២.៥១៨
មិនមែនសម្ព័ន្ធឯក្ខតិ	៥.២៨៤.១០០.០០១	៥.០៥៨.៣៩២.៥៧៩	១.៣១២.៨១៩.៨៧៦	១.២៣៨.២៨៤.៥៩៦
ឥណទានដុលសរុប	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣	១.៣២០.៨៣៥.៩១១	១.២៤៦.៥០៧.១១៤

ឆ. វិភាគតាមនិវាសនដ្ឋាន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
និវាសនដ្ឋាន	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣	១.៣២០.៨៣៥.៩១១	១.២៤៦.៥០៧.១១៤
អនិវាសនដ្ឋាន	-	-	-	-
ឥណទានដុលសរុប	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣	១.៣២០.៨៣៥.៩១១	១.២៤៦.៥០៧.១១៤

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៩. ឥណទាន និងបុរេប្រទានទាន់វេលាសំខាន់ៗដើម (ត)

៨. វិភាគតាមការធានា

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
មានការធានា	៤៦៣៣.២២៩.០៣៨	៤.៣៨២.៩៨៣.៩៧៤	១.១៥១.១១២.៨០៤	១.០៧២.៩៤៥.៨៩៣
មិនមានការធានា	៦៨៣.១៣៥.៥០៤	៧០៨.៩៩៧.៥៨៩	១៦៩.៧២៣.១០៧	១៧៣.៥៦១.២២១
	<u>៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២</u>	<u>៥.០៩១.៩៨១.៥៦៣</u>	<u>១.៣២០.៨៣៥.៩១១</u>	<u>១.២៤៦.៥០៧.១១៤</u>

៨. វិភាគតាមអត្រាការប្រាក់

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំនៃឥណទាន និងបុរេប្រទានមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
ឥណទានរយៈពេលខ្លី	៦.៧៥%-១៨.០០%	៦.៧៨%-១៨.០០%
ឥណទានរយៈពេលវែង	៣%-១៨.០០%	៦.៧៨%-១៨.០០%

១០. ប្រាក់បញ្ញើតាមបទប្បញ្ញត្តិលើធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា

	កំណត់សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
		ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
		ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
				(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន	(ក)	៤២.៤៣៧.៧៤០	៤២.៤៣៧.៧៤០	១០.៥៤៣.៥៣៨	១០.៣៨៨.៦៧៦
ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច	(ខ)	២៩៧.៤៣០.៦៥០	៣២៩.១៧៤.០២១	៧៣.៨៩៥.៨១៤	៨០.៥៨១.១៥៥
		<u>៣៣៩.៨៦៨.៣៩០</u>	<u>៣៧១.៦១១.៧៦១</u>	<u>៨៤.៤៣៩.៣៥២</u>	<u>៩០.៩៦៩.៨៣១</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១០. ប្រាក់បញ្ញើតាមបទប្បញ្ញត្តិនៃធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ត)

(ក) ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន

យោងតាមប្រកាសលេខ ធ៧-០៧-១៦៣ប្រ.ក. ចុះថ្ងៃទី១៣ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០០៧ ស្តីពីការផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណគ្រឹះស្ថាន មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើ ក្រុមហ៊ុនត្រូវរក្សាប្រាក់បញ្ញើធានាដើមទុនស្មើនឹង ១០% នៃដើមទុនចុះបញ្ជី ជាមួយ NBC។ ប្រាក់បញ្ញើនេះមិនមានសម្រាប់ប្រើប្រាស់ក្នុងប្រតិបត្តិការ ប្រចាំថ្ងៃរបស់ក្រុមហ៊ុនទេ ប៉ុន្តែ អាចសងវិញបាននៅពេលដែល ក្រុមហ៊ុនបញ្ចប់ដំណើរការអាជីវកម្មក្នុងប្រទេសកម្ពុជាដោយស្ម័គ្រចិត្ត។ ប្រាក់បញ្ញើធានាលើដើមទុនទទួលបានការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំចំនួន ៣% (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣៖ ៣%)។

(ខ) ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច

ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច គឺជាប្រាក់បម្រុងអប្បបរមា ដែលត្រូវបានគណនាតាមអត្រា ៧% នៃប្រាក់បញ្ញើរបស់ អតិថិជន (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣៖ ៧%) ដោយអនុលោមទៅតាមប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិនៃ កម្ពុជាលេខ ធ៧-០៧-១៦៣។ ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច នឹងត្រូវប្រែប្រួលទៅតាមកម្រិតនៃការដាក់ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន ហើយប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ចទទួលបានការប្រាក់នោះទេ។

នៅថ្ងៃទី៩ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញសេចក្តីប្រកាសលេខ ធ៧-០២៣-០០៥ អំពី ការបន្ថែមអត្រាប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ចទៅជា ៩% និង ១២.៥% សម្រាប់ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់កម្ចីជា រូបិយប័ណ្ណបរទេស ដែលមានសុពលភាពចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ ដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ និង ចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤ រៀងគ្នា។ ចំណែកឯ ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ចលើប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់កម្ចីជា រូបិយវត្ថុជាតិ ត្រូវរក្សាអត្រានៅកម្រិត ៧% ដដែល។ នៅថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៣ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញលិខិតលេខ ធ៧-០២៣-៤៣៨ ដើម្បីផ្តល់ការអនុគ្រោះលើ ការអនុវត្តចំពោះប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច នៃប្រាក់កម្ចីត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២៣។

នៅថ្ងៃទី២៣ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២៣ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានអនុម័ត និងអនុញ្ញាតឱ្យស្ថាប័នរក្សាប្រាក់បម្រុង កាតព្វកិច្ចក្នុងអត្រា ៧% រហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១០. ប្រាក់បញ្ញើតាមបទប្បញ្ញត្តិនៃធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា (ត)

(ខ) ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច (ត)

លើសពីនេះ នៅថ្ងៃទី២១ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៤ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញលិខិតមួយទៀតលេខ ធ៧-០២៤-១៧១៨ ឆ.ត. អនុញ្ញាតឱ្យស្ថាប័នបន្តរក្សាប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ចក្នុងអត្រា ៧% រហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៥។

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន	៣.០០%	៣.០០%
ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច	មិនមាន	មិនមាន

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១១. ទ្រព្យនិងបរិក្ខារ

ឆ្នាំ២០២៤	សង្ហារឹម និងបរិក្ខារ ការិយាល័យ ពាន់រៀល	យានយន្ត ពាន់រៀល	បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ ពាន់រៀល	ការកែលម្អ ទ្រព្យចូល ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ផ្ទៃដី						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៦.៤០៧.៩៨៣	១២.៥១៣.២៣៤	២២.០១០.៦១១	២.៥៥២.៨៦៣	៤៣.៤៨៤.៦៩១	១០.៦៤៤.៩៦៧
ការទិញបន្ថែម	៧១៨.៨២៩	៨៥៥.៩៤៦	១.០២០.៥៨៤	២៩៩.០៩៤	២.៨៩៤.៤៥៣	៧១០.៩៩៣
ការលក់ចេញ	(១៤៧.២៧៧)	(៩៥៥.៧០២)	(៣៨៩.៤៦៦)	(២០៨៦)	(១.៤៩៨.៥៣១)	(៣៦៧.១១៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	១៦២.៦១៣
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៦.៩៧៩.៥៣៥	១២.៤១៣.៤៧៨	២២.៦៤១.៧២៩	២.៨៤៤.៨៧១	៤៤.៨៨៤.៦១៣	១១.១៥១.៤៥៧
ជក់រំលស់បន្ត						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៤.៥៨១.៩៩០	១០.៥៨៦.៥៦២	១៤.៤៧១.១៧៤	១.៦៩៩.៤៤៩	៣១.៣៣៩.១៧៥	៧.៦៧១.៧៦៩
រំលស់	១.០០៥.៨៧៨	៧៨៥.១៨៨	៣.៣៨១.២៦៦	២៣១.៣៩៩	៥.៤០៣.៧៣១	១.៣២៧.៣៧២
ការលក់ចេញ	(១៤១.៦៦៤)	(៩៥៥.៧០២)	(៣៨៣.៧៩០)	(១៦៨២)	(១.៤៨៦.៨៣៨)	(៣៦៤.២៤៤)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	១២៥.៣៦៨
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៥.៤៤៥.២០៤	១០.៤១៦.០៤៨	១៧.៤៦៦.៦៤០	១.៨៦២.០៦៦	៣៥.១៩០.០៦៨	៨.៧០០.២៦៥
គំរូយាន						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	១.៨២៥.៩៩៣	១.៩២៦.៦៧២	៧.៥៣៩.៨៣៧	៨៥៣.៤១៤	១២.១៤៥.៩១៦	២.៩៧៣.១៩៨
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១.៥៣៣.៣៣១	១.៩៩៧.៤៣០	៥.១៧៣.០៧៩	៩២០.៧០៥	៩.៦២៤.៥៤៥	២.៣៩១.១៩២

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ រូបិយប័ណ្ណក្នុងថ្លៃដើមទ្រព្យនិងបរិក្ខារខាងលើមានទ្រព្យនិងបរិក្ខារកុំព្យូទ័រប្រើប្រាស់យ៉ាងសកម្មចំនួន២៣.២៣២.៥៦៣ ពាន់រៀល (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ ចំនួន២១.៦៤៧.៧០៦ ពាន់រៀល)។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១១. ទ្រព្យនិងបរិក្ខារ (ត)

ឆ្នាំ២០២៣	សង្ហារឹម និងបរិក្ខារ ការិយាល័យ ពាន់រៀល	យានយន្ត ពាន់រៀល	បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ ពាន់រៀល	ការកែលម្អ ទ្រព្យជួល ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ផ្ទៃដី						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៤.៧០៥.៦២៧	១៣.៩០៥.០៧២	១៥.៩៤២.៦៥៦	២.៣៦៦.៣១០	៣៦.៩១៩.៦៦៥	៨.៩៦៧.៦១៤
ការទិញបន្ថែម	១.៨៦២.៦៦៨	៦៨៥.៦៣១	៦.៥១៧.៦៩០	១៩០.៦១៦	៩.២៥៦.៦០៥	២.២៥២.២១៥
ការលក់ចេញ	(១៦០.៣១២)	(២.០៧៧.៤៦៩)	(៤៤៩.៧៣៥)	(៤.០៦៣)	(២.៦៩១.៥៧៩)	(៦៥៤.៨៨៥)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	៨០.០២៣
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៦.៤០៧.៩៨៣	១២.៥១៣.២៣៤	២២.០១០.៦១១	២.៥៥២.៨៦៣	៤៣.៤៨៤.៦៩១	១០.៦៤៤.៩៦៧
ដក: រំលស់បង្គុះ						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៣.៩៨៦.៧៥៨	១១.៩២១.២៨៧	១២.៧៤៥.៤៩០	១.៤២១.០០៦	៣០.០៧៤.៥៤១	៧.៣០៤.៩៦៥
រំលស់	៧៥២.៩៤៥	៧៣១.០៤៤	២.១៧៤.០២៣	២៧២.៤៣៩	៣.៩៥១.៤៥១	៩៥៨.៧៤៧
ការលក់ចេញ	(១៥៧.៧១៣)	(២.០៦៥.៧៦៩)	(៤៤៨.៣៣៩)	(៣.៩៩៦)	(២.៦៧៥.៨១៧)	(៦៥១.០៥០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	៥៩.១០៧
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៤.៥៨១.៩៩០	១០.៥៨៦.៥៦២	១៤.៤៧១.១៧៤	១.៦៩៩.៤៤៩	៣១.៣៣៩.១៧៥	៧.៦៧១.៧៦៩
សង្ហារឹម						
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៧១៨.៨៦៩	១.៩៨៣.៧៨៥	៣.១៩៧.១៦៦	៩៤៥.៣០៤	៦.៨៤៥.១២៤	១.៦៦២.៦៤៩
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១.៨២៥.៩៩៣	១.៩២៦.៦៧២	៧.៥៣៩.៤៧៧	៨៥៣.៤១៤	១២.១៤៥.៥១៦	២.៩៧៣.១៩៨

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១២. ភតិសន្យា

កំណត់សម្គាល់នេះផ្តល់នូវព័ត៌មានអំពីភតិសន្យា ដែលក្រុមហ៊ុនជាភាគីអ្នកជួល។

ក្រុមហ៊ុនជួលអគារមួយចំនួនសម្រាប់ធ្វើប្រតិបត្តិការជាភារិយាល័យកណ្តាល និងភារិយាល័យសាខា។ ជាទូទៅកិច្ចសន្យាជួលត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់រយៈពេលកំណត់ចាប់ពី ១ឆ្នាំរហូតដល់ ១២ឆ្នាំ។ ភតិសន្យាទាំងនេះមានលក្ខខណ្ឌ ប្រការដែលចែងពីការដំឡើងថ្លៃឈ្នួល និងសិទ្ធិក្នុងការបន្តកិច្ចសន្យាខុសៗគ្នា។ ចំពោះការបន្តកិច្ចសន្យាជាថ្មី លក្ខខណ្ឌនៃភតិសន្យាទាំងនេះ ត្រូវបានចរចាឡើងវិញ។

(ក) ចំនួនទឹកប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))			
<i>សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម (រយៈពេលវែង)</i>				
អគារ	៣០.៦៤០.៦៥៩	២៨.៦៦១.០១០	៧.៦១២.៥៨៦	៧.០១៦.១៥៩
<i>បំណុលភតិសន្យា</i>				
រយៈពេលខ្លី	៦.៣៨០.១២០	៥.៧៣៣.០៥៨	១.៥៨៥.១២៣	១.៤០៣.៤៤១
រយៈពេលវែង	២២.៤៦៩.៧៦៥	២១.៧៤៨.៦០៨	៥.៥៨៥.០០៥	៥.៣២៤.០១៧
	<u>២៨.៨៤៩.៧៦៥</u>	<u>២៧.៤៨១.៦៦៦</u>	<u>៧.១៧០.១២៨</u>	<u>៦.៧២៧.៤៥៨</u>

ការបន្ថែមទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ មានចំនួន ៩.៦៤១.៦១០ ពាន់រៀល (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៧.២៨៤.១៤៩ ពាន់រៀល)។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១២. ភតិសន្យា (ត)

(ខ) ចំនួនទឹកប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
<i>រំលស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់</i>				
អគារ(កំណត់សម្គាល់ ៣០)	៧.២១៣.៥៥៦	៦.៧៦៣.៥៤៨	១.៧៧១.៩៣៧	១.៦៤៥.៦៣២
ចំណាយលើការប្រាក់ (កំណត់សម្គាល់ ២៦)	២.២៤៥.២៨៧	២.១១៧.១០៦	៥៥១.៥៣១	៥១៥.១១១
ចំណាយពាក់ព័ន្ធនឹងភតិសន្យារយៈពេល ខ្លី និងភតិសន្យាទ្រព្យសកម្មដែលមាន តម្លៃទាប (រួមបញ្ចូលក្នុងចំណាយ ប្រតិបត្តិការ)(កំណត់សម្គាល់ ៣១)	៩.៨៦៩.៣៧២	៩.២១៤.៣៧១	២.៤២៤.៣១១	២.២៤១.៩៣៩
ចំណាយសរុបពាក់ព័ន្ធនឹងភតិសន្យា	១៩.៣២៨.២១៥	១៨.០៩៥.០២៥	៤.៧៤៧.៧៧៩	៤.៤០២.៦៨២

លំហូរទឹកប្រាក់ចេញសរុបសម្រាប់ភតិសន្យាក្នុងការិយបរិច្ឆេទ មានចំនួន ១៩.៩៥៤.១៦០ ពាន់រៀល (ឆ្នាំ២០២៣៖ ១៧.២៦២.៧១៣ ពាន់រៀល)។

១៣. ប្រព្យសកម្មអរូបី

ឆ្នាំ២០២៤	កម្មវិធី និង អាជ្ញាប័ណ្ណ ពាន់រៀល	ការងារកំពុង ដំណើរការ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ផ្ទះដី				
នៅថ្ងៃទី១ ខែមករា	១៥.៧៥៣.៥៣៧	១.៧១៩.៨២៩	១៧.៤៧៣.៣៦៦	៤.២៧៧.៤៤៦
ការទិញបន្ថែម	១.១៧២.៧៦៧	៥.១២២.៣៨៨	៦.២៩៥.១៥៥	១.៥៤៦.៣៤១
ការផ្ទេរ	៦.៥២២.៦៩៧	(៦.៥២២.៦៩៧)	-	-
ការលុបចោល	-	(១៩២.៥៨៥)	(១៩២.៥៨៥)	(៤៧.៣០៧)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	៨០.៨៩៥
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	២៣.៤៤៩.០០១	១២៦.៩៣៥	២៣.៥៧៥.៩៣៦	៥.៨៥៧.៣៧៥

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៣. ទ្រព្យសកម្មអរូបី (ត)

ឆ្នាំ២០២៤	កម្មវិធី និង អាជ្ញាប័ណ្ណ ពាន់រៀល	ការងារកំពុង ដំណើរការ ពាន់រៀល	សរុប	
			ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)
ដក: រំលស់បង្កើន				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៩.៦៥៥.២៧២	-	៩.៦៥៥.២៧២	២.៣៦៣.៥៩២
រំលស់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	២.១០៦.៤៥៩	-	២.១០៦.៤៥៩	៥១៧.៤៣០
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	៤១.១៤៧
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១១.៧៦១.៧៣១	-	១១.៧៦១.៧៣១	២.៩២២.១៦៩
កម្មសម្រាប់				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៦.០៩៨.២៦៥	១.៧១៩.៨២៩	៧.៨១៨.០៩៤	១.៩១៣.៨៥៤
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១១.៦៨៧.២៧០	១២៦.៩៣៥	១១.៨១៤.២០៥	២.៩៣៥.២០៦
ឆ្នាំ២០២៣				
ផ្ទៃដើម				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	១៤.១៣២.០១៥	៣១៦.៤២៥	១៤.៤៤៨.៤៤០	៣.៥០៩.៤៥៨
ការទិញបន្ថែម	១.៤៦២.៩៨៥	១.៥១១.៩៤១	៣.០៧៤.៩២៦	៧៣៥.៩៩២
ការផ្ទេរ	១៥៨.៥៣៧	(១៥៨.៥៣៧)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	៣១.៩៩៦
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១៥.៧៥៣.៥៣៧	១.៧១៩.៨២៩	១៧.៤៧៣.៣៦៦	៤.២៧៧.៤៥៦
ដក: រំលស់បង្កើន				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៦.១៥៨.១០៥	-	៦.១៥៨.១០៥	១.៤៩៥.៧៧៥
រំលស់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	៣.៤៩៧.១៦៧	-	៣.៤៩៧.១៦៧	៨៥០.៨៩៣
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	១៦.៩២៤
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៩.៦៥៥.២៧២	-	៩.៦៥៥.២៧២	២.៣៦៣.៥៩២
កម្មសម្រាប់				
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៧.៩៧៣.៩១០	៣១៦.៤២៥	៨.២៩០.៣៣៥	២.០១៣.៦៨៣
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៦.០៩៨.២៦៥	១.៧១៩.៨២៩	៧.៨១៨.០៩៤	១.៩១៣.៨៥៤

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ រួមបញ្ចូលក្នុងផ្ទៃដើមទ្រព្យសកម្មអរូបី ខាងលើមានទ្រព្យសកម្មអរូបីកំពុងប្រើប្រាស់យ៉ាងសកម្ម ចំនួន ៧៤២.៩០០ ពាន់រៀល (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ ចំនួន ៥៩១.០៩៩ ពាន់រៀល)។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៤. ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម - សុទ្ធ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
<i>រយៈពេលវែង</i>				
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម	២៩៦៧១.៨១៤	៣៥.៣៦០.១១០	៧.៣៧១.៨៧៩	៨៦.៥៦០.៨៦
បំណុលពន្ធពន្យារ	(៦.១២៨.១០៧)	(៥.៧៣២.២០២)	(១.៥២២.៥១១)	(១.៤០៣.២៣២)
ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មសុទ្ធ	<u>២៣.៥៤៣.៧០៧</u>	<u>២៩.៦២៧.៩០៨</u>	<u>៥.៨៤៩.៣៦៨</u>	<u>៧២.១៥៧.៦៣៤</u>

បម្រែបម្រួលនៃពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មសុទ្ធ ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ មានដូចខាងក្រោម៖

	២០២៤	២០២៣	២០២៤	២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	២៩.៦២៧.៩០៨	៣៨.៩៤៤.១៤៣	៧.២៥២.៨៥៤	៩៤.៥៩៣.៥០
ទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ប្រខាត (កំណត់សម្គាល់ ៣២(ក))	(៦.០៨៤.២០១)	(៩.៣១៦.២៣៥)	(១.៤៩៤.៥២២)	(២.២៦៦.៧២៤)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	៩១.០៣៦	៦០.២២៨
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	<u>២៣.៥៤៣.៧០៧</u>	<u>២៩.៦២៧.៩០៨</u>	<u>៥.៨៤៩.៣៦៨</u>	<u>៧២.១៥៧.៦៣៤</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៤. ពន្ធពន្យារខ្សែព្រួញសកម្ម - សុទ្ធ (ត)

(i) ទ្រព្យសកម្មជាពន្ធពន្យារ

	ការខាតបង់ ឱនភាពនៃតម្លៃ ពាន់រៀល	កម្រៃគណនា មិនទាន់រំលស់ ពាន់រៀល	បំណុល ភតិសន្យា ពាន់រៀល	រំលស់ពន្លឿន ពាន់រៀល	ចំណាយបង្ក ពាន់រៀល	ផ្សេងៗ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤	៧.១១៣.៦០៨	១៨.១៩៤.៥០៥	៥៤៩៦.៣៣៣	៤៧៦.៤៤២	១.៤០០.១៤៨	២.៦៧៩.០៧៤	៣៥.៣៦០.១១០
ទទួលស្គាល់ក្នុង/បង្វិលត្រឡប់ពី របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត	(៤.៩៨៣.៨៩៦)	(១.៨២០.៨០៧)	២៧៥.៦២០	១១៣.២៥១	៥០.០៤៣	៦៧៧.៤៩៣	(៥.៦៨៨.២៩៦)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	<u>២.១២៩.៧១២</u>	<u>១៦.៣៧៣.៦៩៨</u>	<u>៥.៧៧១.៩៥៣</u>	<u>៥៨៩.៦៩៣</u>	<u>១.៤៥០.១៩១</u>	<u>៣.៣៥៦.៥៦៧</u>	<u>២៩.៦៧១.៨១៤</u>
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	<u>៥២៩.១២១</u>	<u>៤.០៦៨.០០០</u>	<u>១.៤៣៤.០២៦</u>	<u>១៤៦.៥០៨</u>	<u>៣៦០.២៩៦</u>	<u>៨៣៣.៩២៨</u>	<u>៧.៣៧១.៨៧៩</u>
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣	១៧.៤៩៧.៤០៧	១៨.៩៦២.៨៩១	៥.២៦៨.៣៤៥	៤៦២.២៣៩	១.៣៤០.៤៧២	១.០៨៥.៥៩៥	៤៤.៦១៦.៩៤៩
ទទួលស្គាល់ក្នុង/បង្វិលត្រឡប់ពី របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត	(១០.៣៨៣.៧៩៤)	(៧៦៨.៣៨៦)	២២៧.៩៨៨	១៤២.០៣៣	៥៩.៦៧៦	១.៥៩៣.៤៧៩	(៩.២៥៦.៨៣៩)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣	<u>៧.១១៣.៦០៨</u>	<u>១៨.១៩៤.៥០៥</u>	<u>៥.៤៩៦.៣៣៣</u>	<u>៤៧៦.៤៤២</u>	<u>១.៤០០.១៤៨</u>	<u>២.៦៧៩.០៧៤</u>	<u>៣៥.៣៦០.១១០</u>
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	<u>១.៧៤១.៣៩៧</u>	<u>៤.៤៥៣.៩៧៩</u>	<u>១.៣៤៥.៤៩២</u>	<u>១១៦.៦៣២</u>	<u>៣៥២.៧៥៣</u>	<u>៦៥៥.៨៣៣</u>	<u>៨.៦៥៦.០៨៦</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៤. ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម - សុទ្ធ (ត)

(ii) បំណុលពន្ធពន្យារ

	សិទ្ធិប្រើប្រាស់ ទ្រព្យសកម្ម ពាន់រៀល
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤	៥.៧៣២.២០២
ទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ ចំណេញឬខាត	៣៩៥.៩០៥
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	៦.១២៨.១០៧
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	១.៥២២.៥១១
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣	៥.៦៧២.៨០៦
ទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ ចំណេញឬខាត	៥៩.៣៩៦
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣	៥.៧៣២.២០២
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	១.៤០៣.២៣២

១៥. ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	
គណនីដែលត្រូវទទួល	១.៧៦៣.៥៥៦	៤.៦៨១.៩៦៥	៤៣៨.១៥១	១.១៤៦.១៣៦
ចំណាយបង់មុន	១០.៦៦៥.១៣២	៧.៥៣៣.៩៩៧	២.៦៤៩.៧២២	១.៨៤៤.៣០៨
ប្រាក់កក់សម្រាប់ការជួល				
ការិយាល័យនិងជួលផ្ទះ	៦៧៦.០៧១	២.៥០៦.៣៣៥	១៦៧.៩៦៨	៦១៣.៥៥៦
សម្ភារៈរ៉ូតូផ្គត់ផ្គង់	៥៩៨.១៦៤	៤៥៣.៨០៤	១៤៨.៦១២	១១១.០៩០
ផ្សេងៗ	៧.០៨៤.៩៥៣	៥.៥០៣.០១២	១.៧៦០.២៣៧	១.៣៤៧.១២៧
	២០.៧៨៧.៨៧៦	២០.៦៧៥.១១៣	៥.១៦៤.៦៩០	៥.០៦២.២០៧

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៥. ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
រយៈពេលខ្លី	២០.៣៨៤.៧៤៨	២០.០០៧.៦៧០	៤.៩៩៦.៧២២	៤.៤៤៨.៦៦១
រយៈពេលវែង	៤០៣.១២៨	៦៧១.៤៤៣	១៦៧.៩៦៨	៦១៣.៥៤៦
	<u>២០.៧៨៧.៨៧៦</u>	<u>២០.៦៧៩.១១៣</u>	<u>៥.១៦៤.៦៩០</u>	<u>៥.០៦២.២០៧</u>

១៦. ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	១០.៥១៧.៥៤៤	៣.១៩៥.១៧២	២.៦១៣.០៥៥	៧៧២.១៧២
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៣២៦.៤៣៩.១៤៥	១៩០.៣៨០.៦៩០	៨១.១០២.៨៩៣	៤៦.៦០៤.៧២០
	<u>៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩</u>	<u>១៩៣.៥៧៥.៨៦២</u>	<u>៨៣.៧១៥.៩៤៨</u>	<u>៤៧.៣៧៦.៨៩២</u>

ក. វិភាគតាមកាលកំណត់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
រយៈពេលខ្លី	៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩	១៩៣.៥៧៥.៨៦២	៨៣.៧១៥.៩៤៨	៤៧.៣៧៦.៨៩២
រយៈពេលវែង	-	-	-	-
	<u>៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩</u>	<u>១៩៣.៥៧៥.៨៦២</u>	<u>៨៣.៧១៥.៩៤៨</u>	<u>៤៧.៣៧៦.៨៩២</u>

ខ. វិភាគតាមអត្រាការប្រាក់

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំនៃប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	០.០០%-៣.០០%	១.០០%-៣.០០%
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៣.៧៥%-៦.២៥%	៥.០០%-៧.៩០%

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៧. ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	២៣៣.០០៥.២៥៤	១៩៨.៧៤១.៤១៦	៥៧.៨៨៩.៥០៤	៤៨.៦៥១.៥០៩
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៣.៤៦០.៥៨៨.៤៩៣	៣.៣០០.១៨៧.១៥៩	៨៥៩.៧៧៣.៥៣៩	៨០៧.៨៧៩.៣៥៤
	<u>៣.៦៩៣.៥៩៣.៧៤៧</u>	<u>៣.៤៩៨.៩២៨.៥៧៥</u>	<u>៩១៧.៦៦៣.០៤៣</u>	<u>៨៥៦.៥៣០.៨៦៣</u>

ក. វិភាគតាមកាលកំណត់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	២០២៤	២០២៣	២០២៤	២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
រយៈពេលខ្លី	៣.២៥៥.៣៨៤.៣៦១	៣.១៦៨.៤០៧.៦២៥	៨០៨.៧៩១.១៤៦	៧៧៥.៦១៩.៩៨២
រយៈពេលវែង	៤៣៨.២០៩.៣៨៦	៣៣០.៥២០.៩៥០	១០៨.៨៧១.៨៩៧	៨០.៩១០.៨៨១
	<u>៣.៦៩៣.៥៩៣.៧៤៧</u>	<u>៣.៤៩៨.៩២៨.៥៧៥</u>	<u>៩១៧.៦៦៣.០៤៣</u>	<u>៨៥៦.៥៣០.៨៦៣</u>

ខ. វិភាគតាមអត្រាការប្រាក់

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំនៃប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជនមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	០.០០%-៥.០០%	០.០០%-៥.០០%
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	<u>២.៧៥%-៩.១៣%</u>	<u>២.៩០%-៩.៤០%</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៨. ប្រាក់កម្ចី

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមហ៊ុនមិនបានបំពេញនូវលក្ខខណ្ឌផ្សេងៗ នៃម្ចាស់បំណុលចំនួនដប់ ដែលមានសមាមាត្រ ជាក់ស្តែងលើសពីកម្រិតកំណត់ ដូចខាងក្រោម៖

	កម្រិតកំណត់	ជាក់ស្តែង	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	
			ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤៣)	
PAR(*) ៩០ថ្ងៃ	≤ ១២.០០%	១៣.៧៩%	២៧.៦៤៨.៧៣១	៦.៨៦៩.២៥០
PAR(*) ៩០ថ្ងៃ	≤ ៥.០០%	៥.៥៤%	១៤.៩៦៥.៨២៥	៣.៧១៨.២១៧
សមាមាត្រសំវិធានធន	≥ ១០០.០០%	៥៣.៣៦%	៦៨.២៦១.៧៦៩	១៦.៩៥៩.៤៤៦
ឥណទានមិនដំណើរការ	≤ ៥.០០%	៧.២០%	១៤.២៥៥.៥៧០	៣.៥៤១.៧៥៧
ឥណទានរៀបចំឡើងវិញ	≤ ៨.០០%	១០.៣៧%	៣៧.៨១៨.៩៨៤	៩.៣៩៦.០២១
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
បន្ទាប់ពីការស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ	≤ ៦.០០%	១៥.២៤%	២០.០៥៦.១៧៤	៤.៩៨២.៩០០
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ មិនរាប់បញ្ចូលឥណទាន				
រៀបចំឡើងវិញបន្ទាប់ពីការស្តារ				
សេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ	≤ ៦.៥០%	៧.៩៥%	១២.៣០៧.០៩៨	៣.០៥៧.៦៦៤
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកការលុបចេញពីបញ្ជីសុទ្ធ				
១២ខែចុងក្រោយ	≤ ៩.០០%	៩.០៤%	៣៦.៨២៦.៦៥២	៩.១៤៩.៤៧៩
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
មិនរាប់បញ្ចូលឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
បន្ទាប់ពីកូរីត១៩	≤ ១៥.០០%	១៥.២៤%	៣៨.០៦៤.៧១៨	៩.៤៥៧.០៧៣
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
និងការលុបចេញពីបញ្ជីសុទ្ធ ១២ខែ				
ចុងក្រោយ	≤ ១៥.០០%	១៦.៦៥%	១៧.៦៣៥.៣៧៤	៤.៣៨១.៤៥៩
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
បន្ទាប់ពីការស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ				
និងការលុបចេញពីបញ្ជីសុទ្ធ ១២ខែ				
ចុងក្រោយ	≤ ៧.០០%	១៦.២១%	<u>៤០.៦១៣.០៣៨</u>	<u>១០.០៩០.១៩៦</u>

(*) ក្រុមឥណទានមានហានិភ័យ

នាការលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ផ្នែកនៃបំណុលរយៈពេលវែងចំនួន ១៤៣.៨៨៩.០៣០ ពាន់រៀល (៣៥.៧៤៨.៨២៧ ដុល្លារអាមេរិក) ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាបំណុលរយៈពេលខ្លី ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

១៨. ប្រាក់កម្ចី (ត)

ប្រាក់កម្ចីត្រូវបានវិភាគបន្ថែមដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
រយៈពេលខ្លី	៤៩៥.៩៤២.៦០៦	៤២៦.៦០៣.៩២៧	១២៣.២១៥.៥៥៥	១០៤.៤៣១.៤០៦
រយៈពេលវែង	៩៦.៥៣៦.៣១០	៤៥៧.៤៩២.១៧៣	២៣.៩៨៤.១៧៦	១១១.៩៩៣.១៨៨
	<u>៥៩២.៤៧៨.៩១៦</u>	<u>៨៨៤.០៩៦.១០០</u>	<u>១៤៧.១៩៩.៧៣១</u>	<u>២១៦.៤២៤.៥៩៤</u>

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំស្ថិតនៅក្នុងចន្លោះពី ៥.៣៨% ទៅ ៨.២០% (ឆ្នាំ២០២៣ ៖ ៥.២៥% ទៅ ៨.២០%)។

ប្រាក់កម្ចីទាំងអស់មិនមានការធានាទេ។

១៩. បំណុលពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ

	២០២៤	២០២៣	២០២៤	២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៥០.៣៣៩.៥៩២	៦៤.៦៧៤.០៣៩	១២.៣២៣.០៣៤	១៥.៧០៩.៩៩២
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (កំណត់សម្គាល់ ៣២(ក))	៣៦.៦០៩.១២៩	៥៩.៦៨៨.៨៧៨	៨.៩៩២.៦៦៣	១៤.៥២២.៨៤១
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញបានបង់ (៥៨.៨៣២.៣៦៣)	(៥៨.៨៣២.៣៦៣)	(៧៤.០២៧.៣២៥)	(១៤.៤៥១.៥៧៥)	(១៨.០១១.៥១៥)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	១២១.៣០៩	១០១.៧១៦
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	<u>២៨.១១៦.៣៥៨</u>	<u>៥០.៣៣៩.៥៩២</u>	<u>៦.៩៨៥.៤២១</u>	<u>១២.៣២៣.០៣៤</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២០. អនុប្រយោជន៍បុគ្គលិក

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
<i>សំវិធានធនលើការទូទាត់ប្រាក់</i>				
<i>បំណាច់អតីតភាពការងារ</i>				
រយៈពេលខ្លី	២៣៤.៩៥៦	២៦១.២៥០	៥៨.៣៧២	៦៣.៩៥៣
រយៈពេលវែង	១.៥៩១.៧០៦	១.៨៣៨.០៤០	៣៩៥.៤៥៥	៤៤៩.៩៤៩
	<u>១.៨២៦.៦៦២</u>	<u>២.០៩៩.២៩០</u>	<u>៤៥៣.៨២៧</u>	<u>៥១៣.៩០២</u>

២១. បំណុលផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
ប្រាក់រង្វាន់ និងប្រាក់				
លើកទឹកចិត្តបុគ្គលិក	២៧.៤៧០.៦៧០	៣២.៣១៤.១៩៦	៦.៨២៥.០១១	៧.៩១០.៤៥២
ចំណាយបង្ក	២.៥៤៦.៨៣៩	២.២៤៩.២៨៧	៦៣២.៧៥៥	៥៥០.៦២១
បំណុលពន្ធផ្សេងៗ	២.៧០២.៥៧៨	២.៥០២.២២៤	៦៧១.៤៤៨	៦១២.៥៤០
គណនីដែលទូទាត់ទៅសម្ព័ន្ធម្នាក់				
(កំណត់សម្គាល់ ៣.៦(គ))	២.២១០.៣៣៦	១.១៤០.៧៨១	៥៤៩.១៥២	២៧៩.២៦១
ផ្សេងៗ	២.៤១៣.៤០៩	១.០៥៦.៥៧៦	៥៩៩.៦០៤	២៥៨.៦៤៧
	<u>៣៧.៣៤៣.៨៣២</u>	<u>៣៩.២៦៣.០៦៤</u>	<u>៩.៦៧៧.៩៧០</u>	<u>៩.៦១១.៥២១</u>

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
រយៈពេលខ្លី	៣៧.៣៤៣.៨៣២	៣៩.២៦៣.០៦៤	៩.៦៧៧.៩៧០	៩.៦១១.៥២១
រយៈពេលវែង	-	-	-	-
	<u>៣៧.៣៤៣.៨៣២</u>	<u>៣៩.២៦៣.០៦៤</u>	<u>៩.៦៧៧.៩៧០</u>	<u>៩.៦១១.៥២១</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២២. អនុបំណុល

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមហ៊ុនមិនបានបំពេញនូវលក្ខខណ្ឌផ្សេងៗ នៃម្ចាស់អនុបំណុលចំនួនប្រាំមួយ ដែលមានសមាមាត្រជាក់ស្តែងលើសពីកម្រិតកំណត់ និងចំនួនអនុបំណុលដែលពាក់ព័ន្ធ ដូចខាងក្រោម៖

	កម្រិតកំណត់	ជាក់ស្តែង	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	
			ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	
សមាមាត្រដើមទុនមិនគ្របដណ្តប់	≤ ២៥.០០%	៣៧.៣៥%	២៤.១៣៣.៥៤៧	៥.៩៩៥.៩១២
PAR(*) ៩០ថ្ងៃ	≤ ១២.០០%	១៣.៧៩%	៨.២៣៣.០៣៤	២.០៤៥.៤៧៤
សមាមាត្រសំវិធានធន/សមាមាត្រ				
គ្របដណ្តប់ហានិភ័យ	≥ ១០០.០០%	៥៣.៣៦%	៩០.០០៧.០២៤	២២.៣៦១.៩៩៤
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ	≤ ៥.០០%	៧.៩៥%	៣៤.២៣៦.៨៤១	៨.៥០៦.០៤៨
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ	≤ ៧.០០%	៧.៩៥%	២២.៤១៥.៣១០	៥.៥៦៩.០២១
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
បន្ទាប់ពីការស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ	≤ ៩.០០%	១៥.២៤%	៣៤.២៣៦.៨៤១	៨.៥០៦.០៤៨
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ	≤ ១៥.០០%	១៥.៦៤%	២២.៤១៥.៣១០	៥.៥៦៩.០២១
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
មិនរាប់បញ្ចូលឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
បន្ទាប់ពីកូវីត ១៩	≤ ១១.០០%	១៥.២៤%	១៦.៣៩៥.៨៨៧	៤.០៧៣.៥១២
PAR(*) ៣០ថ្ងៃ បូកឥណទានរៀបចំឡើងវិញ				
បន្ទាប់ពីការស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ និង				
ការលុបចេញពីបញ្ជីសុទ្ធ ១២ខែចុងក្រោយ	≤ ៧.០០%	១៦.២១%	៤៧.៥៣៧.១៤៩	១១.៨១០.៤៧២

(*) ក្រុមឥណទានមានហានិភ័យ

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ សង្ខេបចន្លោះពេលនេះ ផ្នែកនៃអនុបំណុលរយៈពេលវែងចំនួន ១០៣.៨៦៣.១២០ ពាន់រៀល (ស្មើនឹង ២៥.៨០៤.៥០២ ដុល្លារអាមេរិក) ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ទៅជាអនុបំណុលរយៈពេលខ្លី។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	
រយៈពេលខ្លី	១៧៤.៩៨៨.៨៧៧	៧២.២១៣.៦២៤	៤៣.៤៦៥.៥០៥	១៧.៦៧៧.៧៥៤
រយៈពេលវែង	៤.០២៩.៦២០	១៨១.៥៣៩.៥៥១	១.០០១.១៤៨	៤៤.៤៤០.៥២៦
	<u>១៧៨.៩៧៨.៤៩៧</u>	<u>២៥៣.៧៥៣.១៧៥</u>	<u>៤៤.៤៦៦.៦៥៣</u>	<u>៦២.១១៨.២៨០</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២២. អនុបំណុល (ត)

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ក្រុមហ៊ុនបានសងប្រាក់កម្ចីទៅគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ សរុបចំនួន ៧១.១១១.៤០០ ពាន់រៀល (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៥៤.៣៨២.៨០០ ពាន់រៀល)។ អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំចំពោះអនុបំណុលទាំងអស់ ស្ថិតនៅក្នុង ចន្លោះពី ៧.៥០% ទៅ ១០.៤៧% (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៧.៥០% ទៅ ១០.៤៧%)។

២៣. ដើមទុន

ក. ដើមទុន

នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ភាគហ៊ុនចុះបញ្ជីទាំងអស់ ដែលបានបោះផ្សាយ និងបានទូទាត់មានចំនួន ៤.២៤៣.៧៧៤ ហ៊ុន (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៤.២៤៣.៧៧៤) ដែលមានតម្លៃចារិក ១០០ ពាន់រៀល ក្នុងមួយហ៊ុន (ឆ្នាំ២០២៣៖ ១០០ ពាន់រៀល)។ ភាគហ៊ុន ចុះបញ្ជីទាំងអស់ ត្រូវបានបោះផ្សាយ និងបានទូទាត់គ្រប់ចំនួន។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤/ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣		
	ចំនួន ភាគហ៊ុន	%	ពាន់រៀល
ភាគទុនិក			
LOLC Asia Private Limited	៤.១១៥.១៩២	៩៧%	៤១១.៥១៩.២០០
TPC-ESOP Co., Ltd	១២៨.៥៨២	៣%	១២.៨៥៨.២០០
	<u>៤.២៤៣.៧៧៤</u>	<u>១០០%</u>	<u>៤២៤.៣៧៧.៤០០</u>
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))			<u>១០៣.៩៦៩.២១៨</u>

មិនមានការផ្លាស់ប្តូរម្ចាស់ភាគហ៊ុន និងរចនាសម្ព័ន្ធកាន់កាប់ភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងអំឡុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុ នោះទេ។

ខ. ភាគលាភ

នៅថ្ងៃទី១៤ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុម័តបែងចែកភាគលាភដែលត្រូវបង់ជូនភាគទុនិក សរុបមានចំនួន ៥៣.៨៩៥.៩៣០ ពាន់រៀល (ឆ្នាំ២០២៣៖ ១០.០៩៦.៩៨២)។ ការបែងចែកភាគលាភនេះទទួលបានការអនុម័តពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នៅថ្ងៃទី១៨ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ ហើយបានបង់ជូនភាគទុនិកនៅថ្ងៃទី ១៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២៤។

២៤. ទុនបម្រុងតាមបទបញ្ញត្តិ

ទុនបម្រុងតាមបទបញ្ញត្តិ គឺជាធនធានស្ថិតនៅក្នុងការខាតបង់ឱនភាពនៃតម្លៃលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយ អនុលោមតាម ស.រ.ទ.ហ.អ.ក និងសំវិធានធនតាមបទបញ្ញត្តិដោយអនុលោមតាមធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២៤. ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (ត)

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមហ៊ុនបានផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ ដូចខាងក្រោម៖

	សមតុល្យនៅ ធនាគារនានា ពាន់រៀល	ឥណទាន និង បុរេប្រទានវាស់វែងតាម រំលស់ថ្លៃដើម ពាន់រៀល	ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤				
ឱនភាពនៃតម្លៃដែលតម្រូវដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៥៦២២.២១៧	២២៩.៣៨០.៥៩១	៣១.០៥៣	២៣៥.០៣៣.៨៦១
ដក៖ ឱនភាពនៃតម្លៃដែលតម្រូវដោយ ស.រ.ហ.អ.ក ៩	(៥.៤៤៧.៦០៣)	(១៨០.៣៩៣.៥៥០)	-	១៨៤.៤៨៩.១៥៣
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (ក)				<u>៤៩.១៩២.៧០៨</u>
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣				
ឱនភាពនៃតម្លៃដែលតម្រូវដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦.៧៨៤.៤៣១	១១០.២៤៨.៤១១	-	១១៧.០៣២.៨៤២
ដក៖ ឱនភាពនៃតម្លៃដែលតម្រូវដោយ ស.រ.ហ.អ.ក ៩	(៦.២៥២.៦១៥)	(៨៨.៨៤២.១៨៧)	-	(៩៥.០៩៩.៨០២)
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (ខ)				<u>២១.៩៣៣.០៤០</u>
ផ្ទេរចេញពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (ក-ខ)				<u>២៧.២៥៤.៦៦៨</u>
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))				<u>៦.៧៧១.៣៤៦</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២៥. ទុនបម្រុងផ្សេងៗ

ទុនបម្រុងផ្សេងៗ តំណាងឲ្យភាពខុសគ្នារវាង ឱនភាពនៃតម្លៃលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយអនុលោមតាម ស.វ.ទ.ហ.អ.ក ឬសំវិធានធនរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (NBC) ដែលមានទំហំណាមួយខ្ពស់ជាង និងសំវិធានធន នៃប្រាក់កម្ចីដោយគ្របដណ្តប់សមាមាត្រហានិភ័យ ១០០% នៃក្រុមឥណទានមិនដំណើរការ ឬក្រុមឥណទាន មានហានិភ័យ "PAR ៩០ថ្ងៃ" ស្របតាមលក្ខខណ្ឌរបស់ម្ចាស់បំណុល។

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមហ៊ុនបានផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅទុនបម្រុងផ្សេងៗ ចំនួន ១៣១.៦១១.៤២៨ ពាន់រៀល (ស្មើនឹង ៣២.៦៧៩.៧៩១ ដុល្លារអាមេរិក) (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣៖ ៥.១២៤.៦៤១ ពាន់រៀល (ស្មើនឹង ១.២៥៤.៥០២ ដុល្លារអាមេរិក))។

២៦. ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(iii))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(iii))
<i>ចំណូលការប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ វាស់វែងតាមលំដាប់ថ្លៃដើម៖</i>				
ឥណទាន និងបុរេប្រទាន ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា	៨៧២.៤២៨.៥៧៥	៨៨១.២២៨.៦៥៨	២១៤.៣០៣.២៦២	២១៤.៤១០.៨៦៦
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	១៥.៣៥១.២៥៥	៨.៧០៥.៥០៨	៣.៧៧០.៨៨១	២.១១៨.១២៨
ការវិនិយោគលើមូលបត្ររំលស់ថ្លៃដើម	១.៣៣៣.៥៧២	១.១៧១.៧៧៨	៣២៧.៥៧៧	២៨៥.១០៤
កាតិវិនិយោគលើមូលបត្ររំលស់ថ្លៃដើម	៦៧.៩៩៧	-	១៦.៧០៣	-
ចំណូលការប្រាក់សរុប	៨៨៩.១៨១.៣៩៩	៨៩១.១០៥.៩៤៤	២១៨.៤១៨.៤២៣	២១៦.៨១៤.០៩៨
<i>ចំណាយការប្រាក់លើបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ វាស់វែងតាមលំដាប់ថ្លៃដើម៖</i>				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជននិងធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	(២៧៣.២០៤.៧៧៦)	(២៤៦.៩០២.៩៥០)	(៦៧.១០៩.៩៩២)	(៦០.០៧៣.៧១០)
ប្រាក់កម្ចី	(៤៩.៦៤៥.០១៤)	(៧៦.៣៣៣.៧៣១)	(១២.១៩៤.៧៩៦)	(១៨.៥៧២.៦៨៤)
អនុបំណុល	(២២.០៦១.៩២០)	(២៨.៨៦២.៦៥០)	(៥.៤១៩.២៨៤)	(៧.០២២.៥៤៣)
បំណុលភតិសន្យា	(២.២៤៥.២៨៧)	(២.១១៧.១០៦)	(៥៥១.៥៣១)	(៥១៥.១១១)
ចំណាយការប្រាក់សរុប	(៣៤៧.១៥៦.៩៩៧)	(៣៥៤.២១៦.៤៣៧)	(៨៥.២៧៧.៦០៣)	(៨៦.១២៤.០៤៨)
ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ	៥៤២.០២៤.៤០២	៥៣៦.៨៨៩.៥០៧	១៣៣.១៤០.៨២០	១៣០.៦៨៩.០៥០

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

២៧. ចំណូលពីកម្រៃ និងជើងសារ

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
<i>ចំណូលពីកម្រៃ និងជើងសារ</i>				
ចំណូលពីកម្រៃ និងជើងសារលើឥណទាន	១.៨៤១.៤៤៣	១.៤៧៣.០២៩	៤៥២.៣៣២	៣៥៨.៤០១
ចំណូលពីការពិន័យ	១៤.៩៦០.៨៧៥	២០.៧៤៣.០២០	៣៦៧៤.៩៨៨	៥.០៤៦.៩៦៤
កម្រៃផ្សេងៗ	៦៤៣	៦៨៦	១៥៨	១៦៧
	<u>១៦.៨០២.៩៦១</u>	<u>២២.២២២.៩១៧</u>	<u>៤.១២៧.៤៧៨</u>	<u>៥.៤០៥.៤៣២</u>
ចំណាយលើកម្រៃ និងជើងសារ	(៦៤១.៥១៦)	(៨៣២.០៣៤)	(១៥៧.៥៨២)	(២០២.៤៤១)
ចំណូលពីកម្រៃ និងជើងសារសុទ្ធ	<u>១៦.១៦១.៤៤៥</u>	<u>២១.៣៩០.៨៨៣</u>	<u>៣.៩៦៩.៨៩៦</u>	<u>៥.២០២.៩៩១</u>

២៨. ការខាតបង់/ (បង្វិលត្រឡប់មកវិញ) ឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
<i>ការខាតបង់ ឥណទានរំពឹងទុក៖</i>				
ឥណទាន និងបុរេប្រទាន	១១១.៣៦៥.៧០៨	(២២.៨៨៥.៨០៧)	២៧.៣៥៥.៨៦០	(៥.៥៦៨.៣២៣)
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា	(៦៧៨.៥៥១)	៣.២៨៥.៤៤៩	(១៦៦.៦៧៩)	៧៩៩.៣៧៩
	<u>១១០.៦៨៧.១៥៧</u>	<u>(១៩.៦០០.៣៥៨)</u>	<u>២៧.១៨៩.១៨១</u>	<u>(៤.៧៦៨.៩៤៤)</u>

២៩. ចំណាយលើបុគ្គលិក

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ប្រាក់បៀវត្ស	១៣៨.០០៧.៨៦២	១៣៦.៧៦២.៨៧០	៣៣.៩០០.២៣៦	៣៣.២៧៥.៦៣៧
អត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងៗ	១១.៤៧៣.៤៩២	១១.៧០៨.៨០៩	២.៨១៨.៣៤៨	២.៨៤៨.៨៥៩
	<u>១៤៩.៤៨១.៣៥៤</u>	<u>១៤៨.៤៧១.៦៧៩</u>	<u>៣៦.៧១៨.៥៨៤</u>	<u>៣៦.១២៤.៤៩៦</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣០. ចំណាយរំលស់

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
រំលស់នៃទ្រព្យនិងបរិក្ខារ	៥.៤០៣.៧៣១	៣.៩៤០.៤៥១	១.៣២៧.៣៧២	៩៥៨.៧៤៧
រំលស់នៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម	៧.២១៣.៥៥៦	៦.៧៦៣.៥៤៨	១.៧៧១.៩៣៧	១.៦៤៥.៦៣២
រំលស់នៃទ្រព្យសកម្មអរូបី	២.១០៦.៤៥៩	៣.៤៩៧.១៦៧	៥១៧.៤៣០	៨៥០.៨៩៣
	<u>១៤.៧២៣.៧៤៦</u>	<u>១៤.២០១.១៦៦</u>	<u>៣.៦១៦.៧៣៩</u>	<u>៣.៤៥៥.២៧២</u>

៣១. ចំណាយទូទៅនិងរដ្ឋបាល

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
កម្រៃវិជ្ជាជីវៈ	១៣.៤៨៥.១៣៨	៩.១០៦.៦៧៤	៣.៣៣៧.០៥២	២.២១៥.៧៣៦
ចំណាយថ្លៃជួលពាក់ព័ន្ធនឹងភតិសន្យា រយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យាទ្រព្យសកម្ម ដែលមានតម្លៃទាប	៩.៨៦៩.៣៧២	៩.២១០.៣៧១	២.៨២៤.៣១១	២.២៤១.៩៣៩
ចំណាយធ្វើដំណើរ	៦.៤៤៧.២៣១	៦.២៧២.៣៩០	១.៥៨៣.៦៩៧	១.៥២៦.១២៩
ធានារ៉ាប់រង	៥.៣១២.៩៧៦	៥.៤៣០.៨៧៤	១.៣០៥.០៧៩	១.៣២១.៣៨១
ការផ្សាយពាណិជ្ជកម្ម	២.១២២.២៤៥	៣.២៦២.០៦០	៥២១.៣០៨	៧៩៣.៦៨៩
ទំនាក់ទំនង	៣.០១៩.៣៣៦	២.៩០៥.៤៤១	៧៤១.៦៦៩	៧០៦.៩២០
សម្ភារៈផ្គត់ផ្គង់ការិយាល័យ	២.៥៨៤.២៦៧	២.៥៩៦.៣១៧	៦៣៤.៧៩៩	៦៣១.៧០៧
ទឹកភ្លើង	២.៤០៥.៤៦៦	២.១៨៥.៦៤៨	៥៩០.៨៧៨	៥៣១.៧៨៨
សន្តិសុខ	១.៤៩១.៨៧៦	១.៤៧៦.៦៩៧	៣៦៦.៤៦៤	៣៥៩.២៩៤
ចំណាយរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (កំណត់សម្គាល់ ៣៦(ច))	៧៥៤.៤០១	៧៨៩.៨២៥	១៨៥.៣១១	១៩២.១៧២
ជួលជុលនិងថែទាំ	៥៣៦.៧៣៧	៧០៤.១៤៤	១៣១.៨៤៤	១៧១.៣២៥
ការបរិច្ចាគសប្បុរសធម៌	៤៣៧.១៤១	១០៦.២៥០	១០៧.៣៧៩	២៥.៨៥២
ផ្សេងៗ	១០.២៥៤.០០៩	១០.៧៨០.៣៥១	២.៥២៦.៦២១	២.៦២២.៩៥៤
	<u>៥៨.៨៦០.១៩៥</u>	<u>៥៤.៨៣១.០៥២</u>	<u>១៤.៤៥៨.៤១២</u>	<u>១៣.៣៤០.៨៨៦</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣២. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ

(ក) ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ	៣៦.៦០៩.១២៩	៥៩.៦៨៨.៨៧៨	៨.៩៩២.៦៦៣	១៤.៥២២.៨៤១
ពន្ធពន្យារលើប្រាក់ចំណេញ	៦.០៨៤.២០១	៩.៣១៦.២៣៥	១.៤៩៤.៥២២	២.២៦៦.៧២៤
	៤២.៦៩៣.៣៣០	៦៩.០០៥.១១៣	១០.៤៨៧.១៨៥	១៦.៧៨៩.៥៦៥

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣២. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)

(ខ) ការផ្ទៀងផ្ទាត់នៃចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ និងប្រាក់ចំណេញគណនេយ្យ

អនុលោមទៅតាមច្បាប់ពន្ធនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញដោយគណនាតាមអត្រា ២០%នៃប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ។ ការផ្ទៀងផ្ទាត់ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញដែលគណនាតាមអត្រាពន្ធតាមច្បាប់ ធៀបទៅនឹងចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញដែលបង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត មានដូចខាងក្រោម៖

		២០២៤		២០២៣	២០២៤	២០២៣
	%	ពាន់រៀល	%	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
					(កំណត់សម្គាល់ ២៤(III))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(III))
ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ		២០៥.៥៣៧.២០២		៣៣៩.០៩១.១១៥	៥០.៤៨៨.១៣៧	៨២.៥០៣.៩២២
អត្រាពន្ធ ២០%	២០	៤១.១០៧.៤៤០	២០	៦៧.៨១៨.២២៣	១០.០៩៧.៦២៧	១៦.៥០០.៧៨៤
ផលប៉ះពាល់ពន្ធនៃធាតុដែលបានផ្ទៀងផ្ទាត់៖						
ចំណាយមិនអាចកាត់កងបានក្នុងការគណនាពន្ធ	០.២៦	៥៣៨.០២២	០.២៩	៧២៨.៨៥៤	១៣២.១៦០	១៧៧.៣៣៧
ពន្ធផ្សេងៗ	០.៥១	១.០៤៧.៨៦៨	-	៤៥៨.០៣៦	២៥៧.៣៩៨	១១១.៤៤៤
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	២០.៧៧	៤២.៦៩៣.៣៣០	២០.២៩	៦៩.០០៤.១១៣	១០.៤៨៧.១៨៥	១៦.៧៨៩.៥៦៥

ការគណនាពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ គឺអាស្រ័យលើការពិនិត្យ និងវាយតម្លៃពីអាជ្ញាធរពន្ធដារ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៣. សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(III))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(III))
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ(កំណត់សម្គាល់៤)	១០៨.០២១.៣៩០	១២៤.៣៧២.០០៨	២៦.៨៣៧.៦១២	៣០.៤៤៦.០២៤
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា៖				
គណនីទូទាត់(កំណត់សម្គាល់៥)	៦៧.៧៨៣.២៦៣	៣៣.៣០៩.១៨២	១៦.៨៤០.៥៦២	៨.១៥៤.០២៣
គណនីចរន្ត(កំណត់សម្គាល់៥)	១៥១.១១០.០៩៩	៩៦.១០៦.៥២២	៣៧.៦៦៧.១០៥	២៣.៥២៦.៦៨៨
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា៖				
គណនីសន្សំ(កំណត់សម្គាល់៦)	១៥៧.១២៥.៣៦៦	២០៣.៤៣៨.៨៣៦	៣៩.០៣៧.៣៥៨	៤៩.៨០១.៤២៩
គណនីចរន្ត(កំណត់សម្គាល់៦)	១៧០.៦៨៥.៧៧៣	២៧២.៨៧៩.២៥១	៤២.៤០៦.៤០៣	៦៦.៨០០.៣០៦
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ ដែល មានកាលកំណត់បីខែ ឬតិចជាង (កំណត់សម្គាល់៦)	១៨៩.៩៧៤.៤៤៧	២០២.២២២.០១៤	៤៧.១៩៨.៦២០	៤៩.៥០៣.៥៥៣
	<u>៨៤៥.២០០.៣៣៨</u>	<u>៩៣២.៣២៧.៨១៣</u>	<u>២០៩.៩៨៧.៦៦០</u>	<u>២២៨.២៣២.០២៣</u>

៣៤. ព័ត៌មានអំពីលំហូរទឹកប្រាក់

ក. លំហូរទឹកប្រាក់ពីប្រតិបត្តិការ

	២០២៤		២០២៣	
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(III))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(III))
ប្រាក់ចំណេញមុនដកពន្ធ				
លើប្រាក់ចំណេញ	២០៥.៥៣៧.២០២	៣៣៩.០៩១.១១៥	៥០.៤៨៨.១៣៧	៨២.៥០៣.៩២២
និយ័តភាពលើ៖				
រំលស់ទ្រព្យសកម្ម និងបរិក្ខារនិង				
រំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី				
(កំណត់សម្គាល់ ៣០)	១៤.៧២៣.៧៥៦	១៤.២០១.១៦៦	៣.៦១៦.៧៣៩	៣.៤៥៥.២៧២

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៤. ព័ត៌មានអំពីលំហូរទឹកប្រាក់ (ត)

ក. លំហូរទឹកប្រាក់ពីប្រតិបត្តិការ (ត)

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
<i>និយ័តភាពលើ៖(ត)</i>				
ខាតលើឱនភាពនៃតម្លៃ				
ឥណទាន (កំណត់សម្គាល់ ២៨)	១១០.៦៨៧.១៥៧	(១៩.៦០០.៣៥៨)	២៧.១៨៩.១៨១	(៤.៧៦៨.៩៤៤)
ខាតសុទ្ធលើការឈប់ទទួលស្គាល់				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាម				
រំលស់ថ្លៃដើម	២៥.៩៩៩.៩៦៦	២៥.៨៤៩.៦៨៦	៦.៣៨៦.៦២៩	៧.២៦២.៦៩៧
ចំណេញលើការលក់ទ្រព្យនិងបរិក្ខារ	(២៧៩.៦៣៧)	(៥៣៥.០៩៥)	(៦៨.៦៩០)	(១៣០.១៩៣)
ការលុបចោលនៃទ្រព្យសកម្មអរូបី	១៩២.៥៨៥	-	៤៧.៣០៧	-
សំវិធានធននៃអត្ថប្រយោជន៍				
រស់និយោជិត	៧.២៧០.៤៤៥	៧.១៤៣.៩៨១	១.៧៨៥.៩១១	១.៧៣៨.១៩៥
ចំណេញពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ				
មិនទាន់ទទួលស្គាល់	(៥.២៩៤.៧៨០)	(២.៤៥២.៧០០)	(១.៣០០.៦០៩)	(៥៩៦.៧៦៤)
ចំណូលពីការប្រាក់សុទ្ធ				
(កំណត់សម្គាល់ ២៦)	(៥៤២.០២៤.៤០២)	(៥៣៦.៨៨៩.៥០៧)	(១៣៣.១៤២.៨១៦)	(១៣០.៦៣០.០៥០)
<i>បម្រែបម្រួលដើមទុនបង្វិល៖</i>				
ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច	៣១.៧៤៣.៣៧១	(៨០.៧៩៨.៧៦១)	៧.៧៩៧.៤៣៨	(១៩.៦៥៩.០៦៦)
ឥណទាន និងបុរេប្រទាន	(២៤៤.៧៨២.០១១)	(៥.៨៩៦.៩៤៤)	(៦០.១២៨.២២៧)	(១.៤៣៤.៧៨០)
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	(១០៨.៧៦៣)	៩៣២.៦៨១	(២៦.៧១៧)	២២៦.៩៣០
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និង				
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១៤៣.៣៨០.៨២៧	៦៩.០៣៣.៥៤៥	៣៥.២២០.០៥១	១៦.៧៩៦.៤៨៣
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	២០៣.៣២៩.១៥៨	៤៤៧.៥៦០.០២៨	៤៩.៩៤៥.៧៥២	១០៨.៨៩៥.៣៨៤
បំណុលផ្សេងៗ	(១.៩១៩.២៣២)	(៥.៣៥៧.០៥៥)	(៤៧១.៤៤០)	(១.៣០៣.៤២០)
សាច់ប្រាក់(ប្រើប្រាស់ក្នុង)ទទួលបានពី				
ប្រតិបត្តិការ	(៥១.៥៤៤.៣៦៨)	២៥៦.២៨១.៧៨២	(១២.៦៦១.៣៥៤)	៦២.៣៥៥.៦៦៦

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៤. ព័ត៌មានអំពីលំហូរទឹកប្រាក់ (ត)

ខ. ការផ្ទៀងផ្ទាត់បំណុលសុទ្ធ

ផ្នែកនេះបង្ហាញពីការវិភាគបំណុលសុទ្ធ និងបម្រែបម្រួលបំណុលសុទ្ធ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗដែលបានបង្ហាញ។

	២០២៤	២០២៣	២០២៤	២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
បំណុលសុទ្ធ				
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	៨៤៥.២០០.៣៣៨	៩៣២.៣២៧.៨១៣	២០៩.៩៨៧.៦៦០	២២៨.២៣២.០២៣
ប្រាក់កម្ចី	(៥៩២.៤៧៨.៩១៦)	(៨៨៤.០៩៦.១០០)	(១៤៧.១៩៩.៧៣១)	(២១៦.៤២៤.៩៩៤)
អនុបំណុល	(១៧៨.៩៧៨.២៧៧)	(២៥៣.៧៥៣.១៧៥)	(៤៤.៤៦៦.៦៥៣)	(៦២.១១៨.២៨០)
បំណុលភតិសន្យា	(២៨.៨៥៩.៧៦៥)	(២៧.៤៨១.៦៦៦)	(៧.១៧០.១២៤)	(៦.៧២៧.៤៥៤)
បំណុលសុទ្ធ	៤៤.៨៨៣.៣៨០	(២៣៣.០០៣.១២៨)	១១.១៥១.១៥៨	(៥៧.០៣៨.៧០៩)
សាច់ប្រាក់ និងការវិនិយោគ				
សាច់ប្រាក់ងាយស្រួល	៨៤៥.២០០.៣៣៨	៩៣២.៣២៧.៨១៣	២០៩.៩៨៧.៦៦០	២២៨.២៣២.០២៣
បំណុលដុល-អត្រាការប្រាក់ថេរ	(៤០០.៣១៦.៩៥៨)	(១.១៦៥.៣៣០.៩៤១)	(១៩៨.៨៣៦.៥១២)	(២៨៥.២៧០.៧៣២)
បំណុលសុទ្ធ	៤៤.៨៨៣.៣៨០	(២៣៣.០០៣.១២៨)	១១.១៥១.១៥៨	(៥៧.០៣៨.៧០៩)

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៤. ព័ត៌មានអំពីលំហូរទឹកប្រាក់ (ត)

ខ. ការផ្ទៀងផ្ទាត់បំណុលសុទ្ធ (ត)

	ប្រាក់កម្ចី ពាន់រៀល	ភតិសន្យា ពាន់រៀល	អនុបំណុល ពាន់រៀល	សរុបរង ពាន់រៀល	សាច់ប្រាក់ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
បំណុលសុទ្ធនាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤	(៨៨៤.០៩៦.១០០)	(២៧.៤៨១.៦៦៦)	(២៥៣.៧៥៣.១៧៥)	(១.១៦៥.៣៣១.៩៤១)	៩៣២.៣២៧.៨១៣	(២៣៣.០០៣.១២៩)
លំហូរទឹកប្រាក់	២៨១.១៧៦.០៤០	៧.៨៣៩.៥០១	៧១.១១១.៤០០	៣៣០.១២៦.៩៤១	(៨៧.១២៧.៤៧៥)	២៤២.៩៩៩.៤៦៦
ភតិសន្យាថ្មី	-	(៨.៣២៣.០៤១)	-	(៨.៣២៣.០៤១)	-	(៨.៣២៣.០៤១)
និយ័តកម្មលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស	(៨.១៣២.១៨៦)	៤២៤.០១០	(២.៩១០.៣២១)	(១០.៦១៨.៤៩៧)	-	(១០.៦១៨.៤៩៧)
បម្រែបម្រួលផ្សេងៗ (i)	១៨.៥៧៣.៣៣០	(១.៣១៨.៥៦៩)	៦.៥៧៣.៨១៩	២៣.៨២៨.៥៨០	-	២៣.៨២៨.៥៨០
បំណុលសុទ្ធនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	<u>(៥៩២.៤៧៨.៩១៦)</u>	<u>(២៨.៨៨៦.៧២៥)</u>	<u>(១៧៨.៩៧៨.២៧៧)</u>	<u>(៨០០.៣៣៦.៩៥៨)</u>	<u>៨៤៥.២០០.៣៣៨</u>	<u>៤៤.៨៨៣.៣៨០</u>
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	<u>(១៤៧.១៩៩.៧៣១)</u>	<u>(៧.១៧០.១២៤)</u>	<u>(៤៤.៤៦៦.៦៥៣)</u>	<u>(១៩៨.៨៣៦.៥១១)</u>	<u>២០៩.៩៨៧.៦៦២</u>	<u>១១.១៥១.១៥០</u>
បំណុលសុទ្ធនាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣	(១.២៦៩.៦៥០.៥៤៣)	(២៦.៣៤១.៧២៧)	(៣១៤.១៧៩.២៦៨)	(១.៦១០.១៧១.៥៣៨)	៦៧២.១៨៣.៧២៣	(៩៣៧.៩៨៧.៨១៥)
លំហូរទឹកប្រាក់	៣៨២.៥៤៤.៧០០	៥.៩៣១.២៣៦	៥៤.៣៨២.៨០០	៤៤២.៨៥៨.៧៣៦	២៦០.១៤៤.០៩០	៧០៣.០០២.៨៦៦
ភតិសន្យាថ្មី	-	(៦.៧៦៩.៨៥៦)	-	(៦.៧៦៩.៨៥៦)	-	(៦.៧៦៩.៨៥៦)
និយ័តកម្មលើការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស	៤.០៩២.៨០៨	២១២.៩៧៤	១.៣១៦.១០៣	៥.៦២១.៨៨៥	-	៥.៦២១.៨៨៥
បម្រែបម្រួលផ្សេងៗ (i)	(១.០៨៣.០៦៥)	(៥១៤.២៩៣)	៤.៧២៧.១៩០	៣.១២៩.៨៣២	-	៣.១២៩.៨៣២
បំណុលសុទ្ធនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣	<u>(៨៨៤.០៩៦.១០០)</u>	<u>(២៧.៤៨១.៦៦៦)</u>	<u>(២៥៣.៧៥៣.១៧៥)</u>	<u>(១.១៦៥.៣៣១.៩៤១)</u>	<u>៩៣២.៣២៧.៨១៣</u>	<u>(២៣៣.០០៣.១២៩)</u>
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	<u>(២១៦.៤២៤.៩៩៤)</u>	<u>(៦.៧២៧.៤៥៨)</u>	<u>(៦២.១១៨.២៨០)</u>	<u>(២៨៥.២៧០.៧៣២)</u>	<u>២២៨.២៣២.០២៣</u>	<u>(៥៧.០៣៨.៧០៩)</u>

(i) បម្រែបម្រួលផ្សេងៗរួមបញ្ចូលនូវបម្រែបម្រួលមិនមែនសាច់ប្រាក់ ដែលរួមមាន ចំណាយការប្រាក់បង្គំដែលត្រូវបានបង្ហាញជាលំហូរទឹកប្រាក់ប្រតិបត្តិការ ក្នុងរបាយការណ៍លំហូរទឹកប្រាក់នៅពេលបានទូទាត់ប្រាក់។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៥. បំណុលយថាហេតុ និងកិច្ចសន្យាផ្សេងៗ

ក. កិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន និងកិច្ចសន្យាធានា

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ក្រុមហ៊ុនមានកិច្ចសន្យាលើឥណទានវិបារូបន៍អោយអតិថិជនដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
រយៈពេល១ឆ្នាំ	៣៦៨២៥១	-	៩១.៤៩១	-

(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))

ខ. កិច្ចសន្យាភតិសន្យា

ក្រុមហ៊ុនបានទទួលស្គាល់សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យាចំពោះកិច្ចសន្យាភតិសន្យាដែល
ក្រុមហ៊ុនជាភាគីអ្នកជួល លើកលែងតែភតិសន្យាទាំងឡាយណាដែលមានរយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យាដែល
មានតម្លៃទាប សូមមើលកំណត់សម្គាល់ ២.១០ និងកំណត់សម្គាល់ ១២ សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម។ កិច្ចសន្យា
ភតិសន្យាដែលមានរយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យាដែលមានតម្លៃទាប មានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
រយៈពេល១ឆ្នាំ	២៤.៩៦៩	៨១.៤០៥	៦.២០៣	១៩.៩២៨

(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))

គ. កិច្ចសន្យាទាក់ទងនឹងការទិញទ្រព្យសកម្ម

	២០២៤	២០២៣	២០២៤	២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសកម្មអរូបី៖				
រយៈពេល១ឆ្នាំ	១២៥.៣០០	៣.១៤៥.៤៥០	៣១.១៣០	៧៧០.០០០
ពីលើសពី ១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ	-	១៨០.៩៧៥	-	៤៤.៣០២
	១២៥.៣០០	៣.៣២៦.៤២៥	៣១.១៣០	៨១៤.៣០២

(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៦. ប្រតិបត្តិការសម្ព័ន្ធភាគី

នៅក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតា ក្រុមហ៊ុនមានប្រតិបត្តិការមួយចំនួនជាមួយសម្ព័ន្ធភាគី។ ទំហំប្រតិបត្តិការសមតុល្យដែលនៅមិនទាន់ទូទាត់នាចុងការិយបរិច្ឆេទ ព្រមទាំងចំណូល និងចំណាយ ពាក់ព័ន្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះ មានដូចខាងក្រោម៖

ក. សម្ព័ន្ធភាគី និងទំនាក់ទំនង

សម្ព័ន្ធភាគីរបស់ក្រុមហ៊ុន មានដូចខាងក្រោម៖

ទំនាក់ទំនង	សម្ព័ន្ធភាគី
ក្រុមហ៊ុនមេធំបង្អស់	ក្រុមហ៊ុន LOLC Holdings Plc.
ភាគទុនិក	ក្រុមហ៊ុន LOLC Asia Private Limited ក្រុមហ៊ុន TPC-ESOP Co., Ltd.
សម្ព័ន្ធភាគី	អង្គភាពដែលស្ថិតនៅក្រោមក្រុមហ៊ុនមេតែមួយ
បុគ្គលិកគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	អភិបាលទាំងអស់របស់ក្រុមហ៊ុន ជាអ្នកដែលធ្វើការសម្រេចចិត្តសំខាន់ៗ ចំពោះគោលដៅយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ក្រុមហ៊ុន និងបុគ្គលិកគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់ (រួមទាំងសមាជិកគ្រួសារជិតស្និទ្ធរបស់ពួកគេ)។

ខ. ឥណទាន និងបុរេប្រទានផ្តល់ដល់បុគ្គលិកគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
ឥណទានផ្តល់ដល់បុគ្គលិក គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	២៨៩៥.១០០	៤.៣៦៩.៦៤៤	៧១៩.២៨០	១.០៦៩.៦៨០
ចំណូលពីការប្រាក់	២៨៩.៣១០	២៥៩.១៦០	៧១.០៦៦	៦៣.០៥៦

ឥណទាន និងបុរេប្រទានផ្តល់ដល់បុគ្គលិកគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ មានការធានា និងមានអត្រាការប្រាក់ពី ៧.៦៦% ទៅ ១៤.៤០% (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៦.៧៨% ទៅ ១៤.៤០%) ក្នុងមួយឆ្នាំ។ សំវិធានធនលើការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក សម្រាប់ឥណទានផ្តល់ដល់សម្ព័ន្ធភាគី ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទមានចំនួន ៤៧៣ ពាន់រៀល (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៤.៥៤១ ពាន់រៀល)។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៦. ប្រតិបត្តិការសម្ព័ន្ធព្យាតិ (ត)

គ. គណនីត្រូវទូទាត់ទៅសម្ព័ន្ធព្យាតិ

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
គណនីត្រូវទូទាត់ទៅក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្យាតិ (កំណត់សម្គាល់២១)	២,២១០,៣៣៦	១,១៤០,៧៨១	៥៤៩,១៥២	២៧៩,២៦១
គណនីត្រូវទូទាត់ទៅក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្យាតិ ពុំមានការធានា និងពុំមានការប្រាក់ទេ។				

ឃ. ប្រាក់បញ្ញើពីសម្ព័ន្ធព្យាតិ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ភាគទុនិក	១០០,៦៧០	៩៥,៧៧១	២៥,០១១	២៣,៤៤៥
ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	២,២២៤,១៥៧	១,៩៣៦,៥៣៩	៥៥២,៥៨៦	៤៧៤,០៦១
គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	១៨,២៤២,១៦៩	១៣,៩១២,៤៦៤	៤,៥៣២,២១៦	៣,៤០៥,៧៤៤
ក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្យាតិ	១,១៦៨,៥០១	១៨៧,០០៣	២៩០,៣១១	៤៥,៧៧៨
	<u>២១,៧៣៥,៤៩៧</u>	<u>១៦,១៣១,៧៧៧</u>	<u>៥,៤០០,១២៤</u>	<u>៣,៩៤៩,០២៨</u>
ការប្រាក់ដែលត្រូវបង់	<u>៧៥៦,៥៨២</u>	<u>៤០៣,៨១២</u>	<u>១៨៧,៩៧១</u>	<u>៩៨,៨៥២</u>
ចំណាយលើការប្រាក់	<u>១,០៦៦,២៧២</u>	<u>៨៧៨,៨០៥</u>	<u>២៦១,៩១៩</u>	<u>២១៣,៨២១</u>

អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំ ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះ មានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
ភាគទុនិក	៣.០០%-៧.០០%	៣.០០%-៨.៥០%
ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	៣.០០%-៧.៧៥%	៣.០០%-៨.៧៥%
គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	០.០០%-៩.១៣%	១.០០%-៩.១៣%
ក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្យាតិ	០.០០%-៣.០០%	១.០០%-៣.០០%

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៦. ប្រតិបត្តិការសម្ព័ន្ធព្យាគី (ត)

ង. ប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាគី

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
<i>(i) ចំណូលពីក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្យាគី៖</i>				
ចំណូលពីការជួល	១៩.៧០៨	៥៧.៩៥១	៤៨៤១	១៤.១០០
ចំណូលពីកម្រៃសេវាគ្រប់គ្រង	២០៣.៥៣០	១៩០.៣៣០	៤៩.៩៩៥	៤៦.៣០៩
ចំណូលពីកម្រៃសេវាកម្ម				
ផ្នែកព័ត៌មានវិទ្យា	-	៧១.៨៣០	-	១៧.៤៧៧
ចំណូលពីកម្រៃជើងសារ	៨.១២០.៦១៥	៤.៣៦២.៣៦៦	១.៩៩៨.៧៤៧	១.០៦១.៤០៣
	<u>៨.៣៤៣.៩៥៣</u>	<u>៤.៤៧៥.៤៧៧</u>	<u>២.០៤៧.៥៨៣</u>	<u>១.១៣៩.២៨៩</u>
<i>(ii) ចំណាយការទូទាត់ទៅក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធព្យាគី៖</i>				
កម្រៃអាជ្ញាប័ណ្ណ	២.១១៣.៤៧៩	៦៣០.៨៣៦	៥១៩.១៥៥	១៥៣.៤៨៨
កម្រៃលើការប្រឹក្សា និង				
ការគាំទ្រផ្នែកព័ត៌មានវិទ្យា	១.៨០៥.៧៦៩	៨៥៤.៤៣៦	៤៤៣.៥៦៩	២០៧.៨៩២
ចំណាយលើការជួល	-	៦.៧៨២	-	១.៦៥០
	<u>៣.៩១៩.២៤៨</u>	<u>១.៤៩២.០៥៤</u>	<u>៩៦២.៧២៤</u>	<u>៣៦៣.០៣០</u>

ប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាគី ត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងលក្ខខណ្ឌពាណិជ្ជកម្មធម្មតា និងតាមអត្រាទីផ្សារ។

ឆ. ប្រាក់លាភការរបស់អ្នកគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
កម្រៃរបស់អភិបាល	៧៥៤.៤០១	៧៨៩.៨២៥	១៨៥.៣១១	១៩២.១៧២
ប្រាក់បៀវត្សរ៍ និងអត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងៗ				
របស់គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	១៣.២២០.៦០៩	១២.៦០៥.៩៨៧	៣.២៤៧.៥០៩	៣.០៦៧.១៥០
	<u>១៣.៩៧៥.០១០</u>	<u>១៣.៣៩៥.៨១២</u>	<u>៣.៤៣២.៨២០</u>	<u>៣.២៥៩.៣២២</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនបានរួមបញ្ចូលការគ្រប់គ្រងហានិភ័យជាផ្នែកមួយនៃអាជីវកម្ម ប្រតិបត្តិការ និងដំណើរនៃការសម្រេចចិត្តរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ក្នុងការធ្វើឲ្យប្រាកដថាក្រុមហ៊ុនសម្រេចបាននូវផលចំណេញខ្ពស់បំផុត ទន្ទឹមនឹងពេលធ្វើប្រតិបត្តិការក្នុងបរិយាកាសអាជីវកម្មល្អ ក្រុមការងារផ្នែកគ្រប់គ្រងហានិភ័យបានចូលរួមតាំងពីដំណាក់កាលដំបូងក្នុងដំណើរការទទួលយកហានិភ័យ ដោយផ្តល់នូវការចូលរួមដោយឯករាជ្យ រួមមានរបាយការណ៍វាយតម្លៃពាក់ព័ន្ធ ការវាយតម្លៃឥណទាន ការវាយតម្លៃលើផលិតផលថ្មី និងកំណត់បរិមាណតម្រូវការដើមទុន។ ការចូលរួមទាំងនេះ ជួយជម្រុញឲ្យផ្នែកអាជីវកម្មផ្សេងៗធ្វើការវាយតម្លៃហានិភ័យធៀបនឹងផលចំណេញក្នុងផែនការអាជីវកម្មរបស់ពួកគេ ដូចនេះធ្វើឲ្យហានិភ័យត្រូវបានកំណត់តម្លៃសមស្របពាក់ព័ន្ធនឹងផលចំណេញ។

ជាទូទៅ គោលដៅនៃសកម្មភាពក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺដើម្បី៖

- កំណត់ពីហានិភ័យផ្សេងៗ និងតម្រូវការដើមទុន
- ធានាថាសកម្មភាពទទួលយកហានិភ័យ មានភាពស្របគ្នាជាមួយនឹងគោលការណ៍ហានិភ័យ ហើយស្ថានភាពនៃបណ្តុំហានិភ័យ គឺស្ថិតក្នុងកម្រិតហានិភ័យ ដែលត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និង
- បង្កើតអត្ថប្រយោជន៍របស់ភាគទុនិក តាមរយៈក្របខណ្ឌនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យដ៏ល្អ។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១០៨.០២១.៣៩០	១២៤.៣៧២.០០៨	២៦.៨៣៧.៦១២	៣០.៤៥៦.០២៤
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	២២១.៧១៤.៣៧៩	១៣៤.១៩២.២២៤	៥៥.០៨៤.៣១៨	៣២.៨៤៩.៩៩៤
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧	៦៧២.២២៧.៤៨៦	១៣៨.៣២៨.៩៨១	១៦៤.៥៧៤.៦៦០
ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាមរំលស់ថ្លៃដើម	៣.៣៣៩.៩៦០	-	៨២៩.៨០៤	-
ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ថ្លៃដើម	៥១៣៥.៩៧០.៩៩២	៥.០០៣.១៣៩.៣៧៦	១.២៧៦.០១៧.៦៣៨	១.២២៤.៧៥៨.៧២១
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៣.១០៥.២២៤	៥.៤០៦.០៧៤	៧៧១.៤៨៤	១.៣២៣.៣៩៦
	<u>៦.០២៨.៩២៦.០៩២</u>	<u>៥.៩៣៩.៣៩៧.១៦៨</u>	<u>១.៤៩៧.៨៦៩.៨៣៧</u>	<u>១.៤៥៣.៩៥២.៧៩៥</u>
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	៦០.៣៧៥	៦១.២៧៥	១៥.០០០	១៥.០០០
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	<u>៦.០២៩.៥៣១.៤៦៧</u>	<u>៥.៩៣៩.៤៥៨.៤៤៣</u>	<u>១.៥១២.៨៨៤.៨៣៧</u>	<u>១.៤៦៨.៩៦៧.៧៩៥</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមរំលស់ថ្លៃដើម				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និង				
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩	១៩៣.៥៧៥.៨៦២	៨៣.៧១៥.៩៤៨	៤៧.៣៨៦.៩៩២
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣៦៩៣.៥៩៣.៧៤៧	៣.៤៩៨.៩២៨.៥៧៥	៩១៧.៦៦៣.០៤៣	៨៥៦.៥៣០.៨៦៣
ប្រាក់កម្ចី	៥៩២.៤៧៨.៩១៦	៨៨៤.០៩៦.១០០	១៤៧.១៩៩.៧៣១	២១៦.៤២៤.៩៩៤
អនុបំណុល	១៧៨.៩៧៨.២៧៧	២៥៣.៧៥៣.១៧៥	៤៤.៤៦៦.៦៥៣	៦២.១១៨.២៨០
បំណុលភតិសន្យា	២៨៨.៥៩៩.៧៦៥	២៧.៤៨១.៦៦៦	៧.១៧០.១២៨	៦.៧២៧.៤៥៨
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៦.៦០១.៥៥៨	៤.១១៤.៨៩៩	១.៦៤០.១៣៩	១.០០៧.៣១៩
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៤.៨៣៧.៤៦៨.៩៥២	៤.៨៦១.៩៥០.២៧៧	១.២០១.៨៥៥.៦៧២	១.១៩០.១៩៥.៩០៦
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសុទ្ធ	១.១៩១.៥១៧.៥១៥	១.០៧៧.៥០៨.១៦៦	២៩៦.០២៩.១៩៥	២៦៣.៧៧១.៨៨៩

(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣)) (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន

ហានិភ័យឥណទានគឺជាហានិភ័យដែលធ្វើឲ្យមានការខាតបង់ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ប្រសិនបើអតិថិជនរបស់ក្រុមហ៊ុន ឬភាគីដៃគូក្នុងទីផ្សារ ខកខានមិនបានបំពេញកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់ទៅតាមកិច្ចសន្យាឲ្យក្រុមហ៊ុន។ ហានិភ័យឥណទានកើតមកពីប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងធនាគារ ឥណទាន និងបុរេប្រទាន ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ កិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន និងកិច្ចសន្យាធានាផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ។ ហានិភ័យឥណទានភាគច្រើនកើតមកពីសកម្មភាពផ្តល់ប្រាក់កម្ចី។

(ក) ការវាស់វែងហានិភ័យឥណទាន

ហានិភ័យឥណទានត្រូវបានគ្រប់គ្រងតាមមូលដ្ឋានជាក្រុម។ ចំពោះឥណទាន និងបុរេប្រទាន និងកិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន ការប៉ាន់ស្មានហានិភ័យឥណទានក្នុងគោលដៅគ្រប់គ្រងហានិភ័យ តម្រូវឲ្យប្រើប្រាស់គំរូ ដោយសារហានិភ័យមានភាពខុសប្លែកគ្នាទៅតាមបម្រែបម្រួលលក្ខខណ្ឌលើទីផ្សារលំហូរទឹកប្រាក់រំពឹងទុក និងពេលវេលាដែលកន្លងផុត។ ការវាយតម្លៃហានិភ័យឥណទាននៃសំណុំឥណទានមួយ តម្រូវឲ្យមានការប៉ាន់ស្មានបន្ថែមទៀត ដូចជា លទ្ធភាពនៃការមិនសងប្រាក់នៃអនុបាតការខាតបង់ពាក់ព័ន្ធ និងការមិនសងប្រាក់ទៅវិញទៅមករវាងភាគីដៃគូ។ ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងហានិភ័យឥណទានដោយប្រើប្រាស់នៃការមិនសងប្រាក់ (PD) ចំនួនដែលមានហានិភ័យមិនសង (EAD) និងការខាតបង់នៅពេលមិនមានការសងប្រាក់ (LGD) ក្នុងការវាស់វែងការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក (ECL) ក្រោម ស.រ.ហ.អ.ក ៩។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ក) ការវាស់វែងហានិភ័យឥណទាន (ត)

ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងធនាគារត្រូវបានចាត់ទុកថាជាហានិភ័យឥណទានទាប។ ការវាយតម្លៃឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មទាំងនេះត្រូវបានត្រួតពិនិត្យសម្រាប់ឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន។ ការវាស់វែងសម្រាប់ឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានកំណត់ចំពោះការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុករយៈពេល ១២ខែ។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ត្រូវបានវាស់វែងតាមរលស់ថ្លៃដើម ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យសម្រាប់ឱនភាពនៃតម្លៃចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន ហើយការវាស់វែងនៃឱនភាពនៃតម្លៃនេះអនុវត្តតាមវិធីសាស្ត្រប្រើប្រាស់កាលនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៣៧.១ (ត)។

(ខ) ការគ្រប់គ្រងកម្រិតហានិភ័យ និងគោលនយោបាយកាត់បន្ថយហានិភ័យ

ក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការ និងផ្តល់ឥណទាន និងបុរេប្រទានជូនអតិថិជនជាឯកត្តជន ឬសហគ្រាសនានាក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងកម្រិតហានិភ័យ និងផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់លើហានិភ័យឥណទាន នៅពេលដែលហានិភ័យត្រូវបានរកឃើញ។

ក្រុមហ៊ុនបានប្រើប្រាស់គោលការណ៍ និងការអនុវត្តជាច្រើន ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យឥណទាន។ គោលការណ៍ដែលមានប្រសិទ្ធភាពបំផុតក្នុងចំណោមគោលការណ៍ទាំងអស់នេះ គឺការធានាដោយដាក់វត្ថុបញ្ចាំលើឥណទាន និងបុរេប្រទានផ្តល់ជូន អតិថិជន ដែលជាការអនុវត្តទូទៅ។ ក្រុមហ៊ុនអនុវត្តគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីការទទួលយកនូវចំណាត់ថ្នាក់ជាក់លាក់នៃវត្ថុបញ្ចាំ ឬការកាត់បន្ថយហានិភ័យឥណទាន។ ប្រភេទនៃវត្ថុបញ្ចាំសំខាន់ៗ ដើម្បីធានាឥណទាន និងបុរេប្រទានអតិថិជន មានដូចជា៖

- វត្ថុបញ្ចាំជាទ្រព្យសកម្មក្នុងលក្ខណៈជាលំនៅដ្ឋាន (មានដីធ្លី អគារ និងទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ)
- ចលនទ្រព្យ
- សាច់ប្រាក់ក្នុងទម្រង់ជាប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ ប្រសិនបើមាន

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក)

ការវាស់វែងសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ក្រោមវិធីសាស្ត្រប្រើប្រាស់កាលរបស់ ស.រ.ហ.អ.ក ៩ គឺដើម្បីទទួលស្គាល់សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុកពេញមួយអាយុកាល ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានកំណើនហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង ឬឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន នាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនទាន់មានឱនភាពនៃតម្លៃត្រូវតែកាត់សម្គាល់ក្នុងហានិភ័យឥណទាននឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ១២ខែ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)

ក្រោមវិធីសាស្ត្រប្រើដំណាក់កាល ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបែងចែកជាប្រភេទដំណាក់កាល អាស្រ័យទៅតាម បម្រែបម្រួលដែលពាក់ព័ន្ធ នៅក្នុងហានិភ័យឥណទាន។

- ដំណាក់កាលទី១ រួមមានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានកំណើនហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង និងមិនមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាននាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មទាំងនេះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ១២ខែ។
- ដំណាក់កាលទី២ រួមមានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានកំណើនហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង ប៉ុន្តែមិនមានភស្តុតាងជាក់ស្តែងបង្ហាញថាមានឱនភាពនៃតម្លៃ។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មទាំងនេះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុកពេញមួយអាយុកាល។
- ដំណាក់កាលទី៣ រួមមានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានភស្តុតាងជាក់ស្តែងបង្ហាញថាមានឱនភាពនៃតម្លៃនាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មទាំងនេះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងសំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុកពេញមួយអាយុកាល។
- ការទិញទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទានដំបូង គឺជាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងឡាយណាដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទានចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង។ សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុកតែងតែត្រូវបានវាស់វែងតាមមូលដ្ឋានពេញមួយអាយុកាល (ដំណាក់កាលទី ៣)។

ការវិនិច្ឆ័យ និងការសន្មតសំខាន់ៗ ដែលក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តទៅតាមតម្រូវការនានារបស់ស្តង់ដារ ក្នុងការវាស់វែងសំវិធានធន មានដូចខាងក្រោម៖

(i) កំណើនហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ("SICR")

ការប៉ាន់ស្មាន SICR គឺជាការវិភាគពហុកត្តា និងការវិភាគជារួម អាស្រ័យទៅលើការរួមបញ្ចូលគ្នារវាងបរិមាណ និង/ឬ គុណភាពនៃព័ត៌មាន។ ដើម្បីកំណត់ថាតើហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់ចំពោះឥណទាន/ហិរញ្ញប្បទានបានកើនឡើងជាសារវន្ត ឬទេចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង ហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់នាពេលបច្ចុប្បន្ន ត្រូវបានប្រៀបធៀបជាមួយនឹងហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់នាពេលទទួលស្គាល់លើកដំបូង។ កូនបំណុលម្នាក់ ត្រូវបានចាត់ទុកថាមានកំណើនហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង ប្រសិនបើហួសកាលកំណត់សងលើសពី ៣០ថ្ងៃសម្រាប់ហ្វាស៊ីលីតឺរយៈខ្លី និងហួសកាលកំណត់សងលើសពី ៩០ថ្ងៃ សម្រាប់ហ្វាស៊ីលីតឺរយៈវែង។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)

(ii) និយមន័យនៃការមិនសងប្រាក់ និងឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន

ក្រុមហ៊ុនកំណត់ថាឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមួយស្ថិតក្នុងចំណាត់ថ្នាក់មិនសងប្រាក់ និងមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន នៅពេលដែលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះស្របទៅតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យណាមួយ ដូចខាងក្រោម៖

- ប្រាក់ដើមឬការប្រាក់ ឬទាំងប្រាក់ដើម និងការប្រាក់នៃឥណទាន ហួសកំណត់សងលើសពី៩០ថ្ងៃ ឬ ៣ខែ ឬ
- ចំនួនទឹកប្រាក់ហួសកាលកំណត់សង ឬចំនួនទឹកប្រាក់ដែលនៅមិនទាន់ទូទាត់ លើសពីកម្រិតដែលបានអនុម័តក្នុងរយៈពេល ៩០ថ្ងៃ ឬ ៣ខែ ឬតិចជាងនេះ នោះការបង្ហាញអំពីចំណុចខ្សោយនៃឥណទានត្រូវបានទម្លាក់ចំណាត់ថ្នាក់ទៅក្នុងចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យខ្ពស់ដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃ ឬ
- នៅពេលដែលអ្នកជាប់កាតព្វកិច្ច/គូភាគីឥណទានជាមួយក្រុមហ៊ុន ហើយកាតព្វកិច្ចឆ្លងត្រូវបានអនុវត្តការវាយតម្លៃនៃសំវិធានធន គឺត្រូវបានទាមទារនៅក្រោមការលុបចោលកាតព្វកិច្ចបំណុលមួយបង្គុំឲ្យមានការពន្យារលើកាតព្វកិច្ចបំណុលផ្សេងទៀត (ឆ្លងលំនាំដើម)។ នៅពេលដែលមិនមានសិទ្ធិកំណត់ឃ្លានេះទេ ការវាយតម្លៃនៃសំវិធានធន ចាំបាច់ត្រូវអនុវត្តលើកម្រិតឥណទានឯកត្តជនជំនួសឲ្យកម្រិតអ្នកជាប់កាតព្វកិច្ច/គូភាគី។
- ការលុបចោល/លប់បញ្ជីគណនី។

(iii) ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានរៀបចំឡើងវិញ

ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចរចាឡើងវិញ ឬកែប្រែ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់ត្រូវបានជំនួសដោយថ្មីដោយសារតែការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី នោះការវាយតម្លៃត្រូវបានធ្វើឡើងថាជាទ្រព្យសម្បត្តិហិរញ្ញវត្ថុគួរតែត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ (សូមមើល ២.៦(គ)) ហើយ ECL ត្រូវបានវាស់វែងដូចខាងក្រោម៖

- ប្រសិនបើការរៀបចំឡើងវិញដែលរំពឹងទុកនឹងមិនបណ្តាលឲ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់នោះ លំហូរសាច់ប្រាក់ដែលរំពឹងទុកដែលកើតចេញពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែត្រូវបានរួមបញ្ចូលក្នុងការគណនាកង្វះសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)

(iii) ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានរៀបចំឡើងវិញ (ត)

- ប្រសិនបើ ការរៀបចំឡើងវិញដែលរំពឹងទុកនឹងនាំឱ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់ នោះតម្លៃសមស្រប ដែលរំពឹងទុកនៃទ្រព្យសកម្មថ្មី ត្រូវបានចាត់ទុកជាលំហូរទឹកប្រាក់ចុងក្រោយពី ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់នៅពេលដែលឈប់ទទួលស្គាល់។ ចំនួននេះត្រូវបានរួមបញ្ចូលក្នុង ការគណនាការខ្វះខាតសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់ ដែលត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាចាប់ពី ថ្ងៃដែលរំពឹងទុកនៃការឈប់ទទួលស្គាល់រហូតដល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ ប្រសិទ្ធភាពដើមនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់។

(iv) ការវាស់វែង (ECL - លទ្ធផលវិធីសាស្ត្រក្នុងការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មាន)

ECL ត្រូវបានវាស់វែងតាមមូលដ្ឋាន ១២ខែ ឬតាមមូលដ្ឋានពេញមួយអាយុកាល អាស្រ័យទៅតាមកំណើន ហានិភ័យ ឥណទានជាសារវន្តដែលបានកើតឡើង ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់លើកដំបូង ឬប្រសិនបើ ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានចាត់ទុកថាមានឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន។ ECL ត្រូវបានវាយតម្លៃ និងវាស់វែងតាម មូលដ្ឋានរួម។

ចំពោះការវាយតម្លៃប្រមូលផ្តុំ ECL ត្រូវបានកំណត់ដោយធ្វើការប៉ាន់ស្មាន PD LGD និង EAD សម្រាប់ខែបន្ទាប់ នាពេលអនាគត និងសម្រាប់ផ្នែករួម។ ធាតុទាំងបីនេះត្រូវបានគុណបញ្ចូលគ្នាដើម្បីគណនារក ECL សម្រាប់ ឆ្នាំនីមួយៗនាពេលអនាគត ដែលបន្ទាប់មកត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាត្រឡប់ទៅវិញនាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ និងត្រូវបានបូកបញ្ចូលគ្នាវិញ។ អត្រាអប្បបរមាដែលត្រូវបានប្រើក្នុងការគណនា ECL គឺជាអត្រាការប្រាក់មាន ប្រសិទ្ធភាពដំបូង ឬអត្រាដែលប្រហាក់ប្រហែល។

ប្រូបាបនៃការមិនសងប្រាក់

PD គឺជាលទ្ធភាពដែលអតិថិជនម្នាក់មិនសងប្រាក់ចំពោះកាតព្វកិច្ចហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ បន្ទាប់ (PD ១២ខែ) ឬក្នុងរយៈពេលពេញមួយអាយុកាលដែលនៅសល់ (PD ពេញមួយអាយុកាល) របស់ កាតព្វកិច្ចនោះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)

(iv) ការវាស់វែង (ECL - លទ្ធផលវិធីសាស្ត្រក្នុងការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មាន) (ត)

ប្រូបាបនៃការមិនសងប្រាក់ (ត)

PD ១២ខែ និង PD ពេញមួយអាយុកាល គឺជាប្រូបាបរំពឹងទុកនៃចំណុចពេលនៃការមិនសងប្រាក់ ក្នុងរយៈពេល ១២ខែបន្ទាប់ និងរយៈពេលដែលនៅសល់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយផ្អែកទៅលើលក្ខខណ្ឌនានាដែលមាន នាការបរិច្ឆេទរាយការណ៍ និងលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគត ដែលប៉ះពាល់ដល់ហានិភ័យឥណទាន។

PD ត្រូវបានទាញយកមកដោយប្រើអត្រាមិនសងប្រាក់ក្នុងពេលកន្លងមក ដោយធ្វើនិយ័តកម្មទៅតាមព័ត៌មាន ព្យាករណ៍ពេលអនាគត និងឆ្លុះបញ្ចាំងពីតថភាពសមាសធាតុនៃសំណុំឥណទាន និងទិន្នន័យទីផ្សារ។

ប្រភេទឥណទានទាំងឡាយណាដែលមិនមាន ទិន្នន័យនៃការមិនសងប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ នោះគេប្រើប្រាស់ proxy PD ព្យាករណ៍ពេលអនាគត។

ចំនួនដែលមានហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់

EAD គឺជាចំនួនទឹកប្រាក់សរុបដែលក្រុមហ៊ុនមានហានិភ័យ នៅពេលដែលកូនបំណុលមិនសងប្រាក់ដែល នៅជំពាក់។

ចំពោះផលិតផលដែលត្រូវដកវិលស្រប និងឥណទានដែលត្រូវសងប្រាក់ទាំងស្រុង EAD ១២ខែ ឬពេញមួយ អាយុកាល ត្រូវបានកំណត់អាស្រ័យទៅតាមទិន្នន័យការបង់ប្រាក់រំពឹងទុក ដែលជាការសងប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យា ដែលអ្នកខ្ចីប្រាក់នៅជំពាក់ ក្នុងរយៈពេល ១២ខែ ឬរយៈពេលកំណត់ដែលនៅសល់។

ការខាតបង់នៅពេលដែលមិនមានការសងប្រាក់ (Loss Given Default)

LGD គឺជាការរំពឹងទុករបស់ក្រុមហ៊ុនអំពីកំណើននៃការខាតបង់ចំពោះហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់។ LGD មានភាពខុសប្លែកគ្នា អាស្រ័យទៅតាមប្រភេទភាគីដៃគូ ប្រភេទ និងអតីតភាពនៃសំណង និងទ្រព្យបញ្ចាំដែល មាន ឬការគាំទ្រឥណទានផ្សេងៗ។ LGD ត្រូវបានបង្ហាញដោយភាគរយនៃការខាតបង់ក្នុងមួយឯកតាហានិភ័យ នាចំណុចពេលមិនសងប្រាក់។ LGD គឺជាភាគរយនៃការខាតបង់ដែលរំពឹងថាត្រូវបានបង្កើតឡើង ប្រសិនបើ មានការមិនសងប្រាក់កើតឡើង លើរយៈពេលពេញមួយអាយុកាលរំពឹងទុកដែលនៅសល់របស់ឥណទាន។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក) (ត)

(iv) ការវាស់វែង (ECL - លទ្ធផលវិធីសាស្ត្រក្នុងការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មាន) (ត)

ការខាតបង់នៅពេលដែលមិនមានការសងប្រាក់ (Loss Given Default) (ត)

LGDs ត្រូវបានកំណត់ដោយផ្អែកទៅលើកត្តាមួយចំនួន ដែលមានផលប៉ះពាល់ចំពោះទឹកប្រាក់ដែលប្រមូលបានមកវិញបន្ទាប់ពីការមិនសងប្រាក់មានច្រើនជាង ៩០%។ កត្តាទាំងនេះមានភាពខុសប្លែកពីគ្នាអាស្រ័យទៅតាមប្រភេទផលិតផល។

ចំពោះប្រភេទឥណទានដែលមិនមានទិន្នន័យមិនសងប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ proxy LGD ត្រូវបានប្រើប្រាស់។

ការសន្មតដែលជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការគណនា ECL ត្រូវបានតាមដាន និងត្រួតពិនិត្យជាបន្តបន្ទាប់។ មិនមានការប្រែប្រួលជាសារវន្តណាមួយចំពោះវិធីសាស្ត្រនៃការប៉ាន់ស្មាន ឬការសន្មតជាក់លាក់ណាមួយ ត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នេះទេ។

(v) ព័ត៌មានព្យាករណ៍ពេលអនាគតដែលត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងតម្លៃ ECL

ការគណនា ECL ត្រូវបានបញ្ចូលនូវព័ត៌មាននាពេលអនាគត។ ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តការវិភាគក្នុងគ្រាមុន និងបានកត់សម្គាល់នូវអញ្ញត្រសេដ្ឋកិច្ចសំខាន់ៗដែលមានផលប៉ះពាល់លើហានិភ័យឥណទាន និងការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក សម្រាប់ប្រភេទឥណទាននីមួយៗ។

អញ្ញត្រសេដ្ឋកិច្ចសំខាន់ៗ និងផលប៉ះពាល់ពាក់ព័ន្ធរបស់វាចំពោះ PD មានភាពខុសប្លែកគ្នាទៅតាមឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ការវិនិច្ឆ័យរបស់អ្នកឯកទេស ក៏ត្រូវបានអនុវត្តនៅក្នុងដំណើរការនេះផងដែរ។ ការព្យាករណ៍ក្នុងគ្រាកន្លងមកចំពោះអញ្ញត្រសេដ្ឋកិច្ចទាំងនេះ (សេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ចមូលដ្ឋាន) ត្រូវបានដកស្រង់ប្រភពមកពីការស្រាវជ្រាវខាងក្រៅ។ ផលប៉ះពាល់នៃអញ្ញត្រសេដ្ឋកិច្ចទាំងនេះ ចំពោះ PD ត្រូវបានកំណត់ដោយការអនុវត្តការវិភាគស្ថិតិត្រូវច្របូចចយក្រោយ ដើម្បីស្វែងយល់អំពីបម្រែបម្រួលនៃផលប៉ះពាល់នៅក្នុងអញ្ញត្រទាំងនេះ ដែលធ្លាប់មានប្រវត្តិនៃអត្រាមិនសងប្រាក់ នៅពេលដែល LGD ផ្អែកលើប្រវត្តិនៃការប្រមូលប្រាក់បានមកវិញបន្ទាប់ពីការមិនសងប្រាក់ និងអាស្រ័យទៅលើការពិចារណារបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះការប៉ាន់ស្មានតម្លៃវត្ថុបញ្ចាំតាមរយៈការកាត់បន្ថយវត្ថុបញ្ចាំ លើកលែងតែ ប្រភេទឥណទានជាក្រុម ដែលត្រូវបានដាក់បញ្ចូលនូវព័ត៌មានព្យាករណ៍ពេលអនាគត និង EAD គឺផ្អែកលើទិន្នន័យការទូទាត់រំពឹងទុក។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានកំរិតទុក) (ត)

(v) ព័ត៌មាននាពេលអនាគតដែលត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងគំរូ ECL (ត)

បន្ថែមពីលើសេណារីយ៉ូដែលពឹងផ្អែកទៅលើសេដ្ឋកិច្ច ក្រុមហ៊ុនពិចារណាទៅលើលទ្ធភាពនៃសេណារីយ៉ូផ្សេងៗទៀត ជាមួយនឹងការការព្រឹកសេណារីយ៉ូ។ ចំនួននៃសេណារីយ៉ូផ្សេងៗដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់ ត្រូវបានកំណត់ដោយពឹងផ្អែកទៅលើការវិភាគប្រភេទផលិតផលចម្បងនីមួយៗ ដើម្បីធានាថាមិនមានភាពមិនស្របគ្នា។ ចំនួនសេណារីយ៉ូ និងលទ្ធផលសន្មតរបស់វាត្រូវបានវាយតម្លៃនៅរៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗ។ នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ ក្រុមហ៊ុនបានសន្និដ្ឋានថា មានសេណារីយ៉ូចំនួនបីដែលចាប់បាន ភាពមិនស្របគ្នាយ៉ាងសមស្រប។ ការថ្លឹងសេណារីយ៉ូ ត្រូវបានកំណត់ដោយការផ្តុំបញ្ចូលគ្នានៃការវិភាគស្ថិតិ និងការវិនិច្ឆ័យរបស់អ្នកជំនាញខាងផ្នែកឥណទាន ដោយគិតទៅលើលទ្ធភាពដែលអាចកើតមានឡើងមួយចំនួនដែលមានសេណារីយ៉ូនីមួយៗជាតំណាង។

ដើម្បីពិចារណាពីឥទ្ធិពលនៃការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុខាងក្រៅលើឥណទាន និងបុរេប្រទានរបស់ក្រុមហ៊ុន អ្នកគ្រប់គ្រងបន្តពិនិត្យឡើងវិញនូវអថេរម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចជារៀងរាល់ត្រីមាស ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ចនាពេលបច្ចុប្បន្ន នៅក្នុងគំរូនាពេលអនាគតរបស់ក្រុមហ៊ុន។ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ អ្នកគ្រប់គ្រងបានធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពអង្គត្រម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចចុងក្រោយបំផុតដែលមានរហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤។

ដោយបានឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ចចុងក្រោយបំផុតទៅក្នុងគំរូ ECL ដែលមានស្រាប់ អ្នកគ្រប់គ្រងកំណត់ថា ភាគរយនៃការថ្លឹងប្រូបាបសេណារីយ៉ូ គឺ ៧០% (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៧០%) សម្រាប់ករណីមូលដ្ឋានថេរ ២០% (ឆ្នាំ២០២៣៖ ១៥%) សម្រាប់ករណីល្អបំផុត និង ១០% (ឆ្នាំ២០២៣៖ ១៥%) សម្រាប់ករណីអាក្រក់បំផុត បានឆ្លុះបញ្ចាំងអំពីការព្យាករណ៍អនាគតនៃសេដ្ឋកិច្ចនាពេលបច្ចុប្បន្ន ដែលត្រូវបានស្រង់ប្រភពមកពីវិទ្យាស្ថានស្រាវជ្រាវខាងក្រៅ។

ជាមួយនឹងការព្យាករណ៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច ការធ្វើគម្រោង និងលទ្ធភាពដែលអាចកើតមានឡើងនានា គឺប្រឈមនឹងភាពមិនច្បាស់លាស់ពាក់ព័ន្ធក្នុងកម្រិតខ្ពស់ ដូចនេះ លទ្ធផលជាក់ស្តែងអាចមានភាពខុសគ្នាជាសារវន្តពីការធ្វើគម្រោងទាំងនេះ។ ក្រុមហ៊ុនពិចារណាទៅលើការព្យាករណ៍ទាំងនេះ ដើម្បីបង្ហាញពីការប៉ាន់ស្មានល្អបំផុតទៅលើលទ្ធភាពដែលអាចកើតមានឡើង និងបានធ្វើការវិភាគទៅលើ ភាពមិនស្របគ្នា និងភាពមិនស៊ីមេទ្រីគ្នានៃប្រភេទឥណទានខុសៗគ្នារបស់ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីកំណត់ថាសេណារីយ៉ូដែលត្រូវបានជ្រើសរើស គឺជាតំណាងដ៏សមស្របចំពោះសេណារីយ៉ូនានាដែលអាចកើតមានឡើង។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

- (គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)
- (v) ព័ត៌មាននាពេលអនាគតដែលត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងគំរូ ECL (ត)

ការសន្មតអង្គត្រម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច

ការថ្លឹងដែលត្រូវបានកំណត់ចំពោះសេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ចនីមួយៗ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ មានដូចខាងក្រោម៖

	មូលដ្ឋាន %	ល្អបំផុត %	អាក្រក់បំផុត %
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤			
ការថ្លឹងប្រូបាបសេណារីយ៉ូ	៧០%	២០%	១០%
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣			
ការថ្លឹងប្រូបាបសេណារីយ៉ូ	៧០%	១៥%	១៥%

ការវិភាគភាពរំលោភ

ក្រុមហ៊ុនបានប្រើអង្គត្រម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចខុសគ្នាជាគូ ចំពោះប្រភេទឥណទាននីមួយៗ ផ្អែកទៅតាមលទ្ធផលនៃការវិភាគស្ថិតិត្រូវចម្រើនក្រោយ និងការវិនិច្ឆ័យរបស់អ្នកជំនាញ ដែលធ្វើឲ្យមានភាពច្បាស់លាស់ផ្នែកអាជីវកម្ម។ ក្រុមហ៊ុនធ្វើតេស្ត លើស្ថិតិជាប្រចាំ ទៅលើគំរូនាពេលអនាគតរបស់ក្រុមហ៊ុន និងបានធ្វើបច្ចុប្បន្នកម្មចំពោះគូនៃអង្គត្រម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច ដែលសមស្របសម្រាប់ការប្រើប្រាស់ ដោយផ្អែកទៅលើទិន្នន័យផ្នែកគុណភាព និងបរិមាណចុងក្រោយបំផុតដែលមាន។ គូនៃអង្គត្រម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចដែលបានប្រើប្រាស់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ មានដូចខាងក្រោម៖

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

- (គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)
- (ឃ) ព័ត៌មាននាពេលអនាគតដែលត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងគំរូ ECL (ត)

ការវិភាគភាពរំពោច (ត)

គំរូ	ប្រភេទឥណទាន	២០២៤	២០២៣
PD	ឥណទានជាក្រុម	ដុល្លារអាមេរិក	ភាពបាត់បង់ការងារ
		ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)	ការចំណាយលើការប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន
	ឥណទានឯកត្តជន	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
		ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)	ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)
	ឥណទានប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន	ភាពបាត់បង់ការងារ	ភាពបាត់បង់ការងារ
		G&S ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប	G&S ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប
	ឥណទានកែលម្អគេហដ្ឋាន	ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)	ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)
		ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
	ឥណទានតាមរដ្ឋកាល	សមតុល្យគណនីចរន្ត ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប	សមតុល្យគណនីចរន្ត ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប
		ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)	ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)
	ឥណទានធុនតូច និងមធ្យម	ដុល្លារអាមេរិក	ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុបថេរ ឆ្នាំ ២០០០
		ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (%នៃ ផលិតផលដុលក្នុងស្រុកសរុប)	
ឥណទានផ្តល់ដល់បុគ្គលិក	ប្រេងឆៅ brent	ប្រេងឆៅ brent	
	ការចំណាយលើការប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន	ការចំណាយលើការប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន	
LGD	ឥណទានជាក្រុម	គ្មាន	គ្មាន
		គ្មាន	គ្មាន

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)

(v) ព័ត៌មាននាពេលអនាគតដែលត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងគំរូ ECL (ត)

ការវិភាគភាពរំព្រេច (ត)

តារាងខាងក្រោមនេះ គឺជាបម្រែបម្រួលដែលបានប៉ាន់ស្មានចំពោះ ECL សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ ដែលបណ្តាលមកពីការប្រែប្រួលអន្តរក្រមម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចពីការសន្មតជាក់ស្តែងដែលបានប្រើប្រាស់។ ការប្រែប្រួលអន្តរក្រមម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច (MEVs) ត្រូវបានកំណត់ឱ្យប្រែប្រួលជាមួយនឹងគូរបស់វា ហើយវាត្រូវបានវិភាគរកចន្លោះនៃភាពប្រែប្រួលក្នុងគម្លាតស្តង់ដារមួយ ដែលជាលក្ខខណ្ឌផ្នែកស្ថិតិក្នុងការព្យាករណ៍អន្តរក្រមម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចដែលបានព្យាករណ៍។

	ECL		ECL	
	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ឥណទានជាក្រុម				
អន្តរក្រមនៃមេទៅក្នុង MEVs	(១២៩.៦៩៣)	១.៣៧១.១៤២	(៣២.២២២)	៣៣៥.៦៥៣
អន្តរក្រមកាត់ចេញពី MEVs	១២៦.៩០៤	៥.២២០.២៥៩	៣១.៥២៩	១.២៧៧.៩០៩
ឥណទានឯកត្តជន				
អន្តរក្រមនៃមេទៅក្នុង MEVs	៣៩១.៦៤៥	១.២៨១.៤៧៨	៩៧.៣០៣	៣១៣.៧០៣
អន្តរក្រមកាត់ចេញពី MEVs	(៤១១.៤៧៣)	១.២៨១.៤៧៨	(១០២.២២៩)	៣១៣.៧០៣
ឥណទានប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ខ្លួន				
អន្តរក្រមនៃមេទៅក្នុង MEVs	(៤.៦៥២.០៦០)	(៤.២២១.៥៧០)	(១.១៥៥.៧៩១)	(១.០៣៣.៤៣២)
អន្តរក្រមកាត់ចេញពី MEVs	៣.២០១.៩៩៨	២.៨០៩.២៩៦	៧៩៥.៥២៧	៦៨៧.៧១០
ឥណទានកែលម្អគេហដ្ឋាន				
អន្តរក្រមនៃមេទៅក្នុង MEVs	(៤០.៧០៦)	(២៤.៥៩២)	(១០.១១៣)	(៦.០២០)
អន្តរក្រមកាត់ចេញពី MEVs	៣៦.៥៧៩	២១.៦៩២	៩.០៨៨	៥.៣១០

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)

(v) ព័ត៌មាននាពេលអនាគតដែលត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងគំរូ ECL (ត)

ការវិភាគភាពរំលោភ (ត)

	ECL		ECL	
	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ឥណទានតាមរដូវកាល				
អញ្ញត្របន្ថែមទៅក្នុង MEVs	៩៧.៩៩១	៨៦៤.១៨១	២៤.៣៤៦	២១១.៥៥០
អញ្ញត្រកាត់ចេញពី MEVs	(១១២.៦៥៧)	៧៨៧.២៩១	(២៧.៩៨៩)	១៩១.៧៤៨
ឥណទាន SME				
អញ្ញត្របន្ថែមទៅក្នុង MEVs	(១.៣៨៨.៤៣៤)	២.៩២២.៣២៨	(៣៤៤.៩៥៣)	៧១៥.៣៨០
អញ្ញត្រកាត់ចេញពី MEVs	១.៣២០.៤៣៤	(៦.០៦៦.៥៣៧)	៣២៨.០៥៨	(១.៤៨៥.០៧៦)
ឥណទានបុគ្គលិក				
អញ្ញត្របន្ថែមទៅក្នុង MEVs	១.៤១៨	២.៨៣៩	៣៥២	៦៩៥
អញ្ញត្រកាត់ចេញពី MEVs	(១.៥៦៣)	(៣.០៩៦)	(៣៨៨)	(៧៥៨)

(vi) ការដាក់ហានិភ័យជាក្រុម ចំពោះ ECL វាស់វែងតាមមូលដ្ឋានប្រមូលផ្តុំ

ចំពោះសវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក ដែលយកគំរូតាមមូលដ្ឋានប្រមូលផ្តុំការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យ ត្រូវបានធ្វើឡើងតាមមូលដ្ឋាននៃលក្ខណៈហានិភ័យជារួម ក៏ធ្វើបែបនេះហានិភ័យដែលស្ថិតនៅក្នុងក្រុមតែមួយគឺមានភាពដូចគ្នា។

ក្នុងការដាក់ជាក្រុម តម្រូវឲ្យមានព័ត៌មានគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ក្រុម ដើម្បីអាចប្រមូលស្ថិតិបាន។ ប្រសិនបើមិនមានព័ត៌មានផ្ទៃក្នុងគ្រប់គ្រាន់ទេ នោះក្រុមហ៊ុនបានពិចារណាទៅលើទិន្នន័យគោលខាងក្នុង/ខាងក្រៅបន្ថែម ដើម្បីប្រើប្រាស់សម្រាប់ការធ្វើគំរូ។

ភាពសមស្របក្នុងការដាក់ជាក្រុម ត្រូវបានតាមដាន និងត្រួតពិនិត្យលើមូលដ្ឋានកាលកំណត់ដោយហានិភ័យឥណទាន។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក) (ត)

(vii) គោលការណ៍លប់ចេញពីបញ្ជី

ការលប់ចេញពីបញ្ជី ត្រូវបានធ្វើឡើងនៅពេលដែលសកម្មភាពនានាក្នុងការប្រមូលប្រាក់ ត្រូវបានធ្វើឡើង គ្រប់មធ្យោបាយរួចហើយ ឬនៅពេលដែលការប្រមូលប្រាក់បន្ថែមទៀតមិនអាចធ្វើទៅបាន ឬមិនអាចទទួលយកបានដោយភាពសមស្រប។ នៅពេលដែលឥណទាន ឬឧបករណ៍បំណុលត្រូវបានចាត់ទុកថាមិនអាចប្រមូលបាន វាត្រូវបានលប់ចេញពីបញ្ជីក្នុងគណនីសំវិធានធន ឬគណនីថយចុះតម្លៃដែលពាក់ព័ន្ធ។ ឥណទាននោះត្រូវបានលប់ចេញពីបញ្ជីទាំងស្រុង ឬត្រូវបានលប់ចេញពីបញ្ជីមួយផ្នែក បន្ទាប់ពីគិតពិចារណាទៅលើតម្លៃដែលអាចលក់បានជាក់ស្តែងរបស់ទ្រព្យបញ្ចាំ (ប្រសិនបើមាន) និងនៅពេលដែលការ វិនិច្ឆ័យរបស់គណៈគ្រប់គ្រងយល់ឃើញថា មិនមានលទ្ធភាពក្នុងការប្រមូលប្រាក់មកវិញទេ។ ឥណទានដែលត្រូវលប់ចេញពីបញ្ជីទាំងអស់ ត្រូវតែមានការអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ឬអាជ្ញាធរដែលបានទទួលសិទ្ធិ។

ការប្រមូលមកវិញនៃចំនួនដែលបានលុបចោលពីមុន ត្រូវបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុង "ការខាតបង់សុទ្ធលើការលប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម" នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានលុបចោល គឺនៅតែជាកម្មវត្ថុចំពោះសកម្មភាពអនុវត្តច្បាប់ដើម្បីអនុលោមតាមនីតិវិធីរបស់ ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការប្រមូលមកវិញនៃចំនួនដែលត្រូវសង។

(viii) ការកែប្រែឥណទានឡើងវិញ

នៅពេលដែលមានការចរចាឡើងវិញ ឬបានកែប្រែលំហូរទឹកប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យានៃឥណទានអតិថិជនឡើងវិញ។ នៅពេលដែលមានហេតុការណ៍នេះកើតឡើង ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃថាតើខ្លឹមសារនៃលក្ខខណ្ឌថ្មីមានភាពខុសគ្នាជាសារវន្តពីលក្ខខណ្ឌដំបូង ឬទេ។ ក្រុមហ៊ុនធ្វើបែបនេះដោយគិតពិចារណាទៅលើកត្តាផ្សេងៗក្នុងចំណោមកត្តាជាច្រើន ដូចខាងក្រោម៖

- ប្រសិនបើអ្នកខ្ចីប្រាក់មានផលវិបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ហើយការកែប្រែពិតជាអាចជួយកាត់បន្ថយលំហូរទឹកប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យា ឲ្យនៅត្រឹមចំនួនដែលអ្នកខ្ចីប្រាក់រំពឹងថាមានលទ្ធភាពបង់ប្រាក់។
- ថាតើមានលក្ខខណ្ឌថ្មីសំខាន់ៗត្រូវបានណែនាំ ដូចជាការបែងចែកប្រាក់ចំណេញ/ផលចំណេញដែលផ្អែកលើមូលធន ដែលមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តលើទិន្នន័យហានិភ័យរបស់ឥណទាននោះ។
- ការពន្យារពេលឥណទានជាក់លាក់ នៅពេលដែលអ្នកខ្ចីប្រាក់មិនមានផលវិបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ។
- ការប្រែប្រួលអត្រាការប្រាក់ជាក់លាក់។
- ការផ្លាស់ប្តូរប្រភេទរូបិយប័ណ្ណរបស់ឥណទាន។
- ការដាក់បញ្ចូលទ្រព្យបញ្ចាំ ការធានាផ្សេងៗ ឬការពង្រីកទំហំឥណទាន ដែលមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តលើហានិភ័យនៃឥណទាននោះ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(គ) គោលនយោបាយឱនភាពនៃតម្លៃ (ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក) (ត)

(viii) ការកែប្រែឥណទានឡើងវិញ (ត)

បន្ទាប់ពីបានធ្វើការកែប្រែរួចហើយ ហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់ពាក់ព័ន្ធនឹងឥណទានទាំងនេះ ត្រូវបានវាយតម្លៃនាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ និងត្រូវបានរៀបចំជាមួយនឹងហានិភ័យក្រោមលក្ខខណ្ឌដើមនៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូង នៅពេលដែលការកែប្រែមិនមានភាពជាសារវន្ត ហើយមិនបណ្តាលឱ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ឥណទានដំបូង។ ក្រុមហ៊ុនតាមដានដំណើរការទ្រព្យសកម្មដែលបានកែប្រែជាបន្តបន្ទាប់។ ក្រុមហ៊ុនអាចកំណត់ថាហានិភ័យឥណទាន ត្រូវបានកែលម្អគួរឱ្យកត់សម្គាល់ បន្ទាប់ពីការរៀបចំឡើងវិញរួចរាល់នេះទ្រព្យសកម្មនោះត្រូវបានដកចេញពីដំណាក់កាលទី៣ ឬដំណាក់កាលទី២ (ECL ពេញមួយអាយុកាល) មកដំណាក់កាលទី១ (ECL ១ខែ) វិញ។ ករណីនេះគឺសម្រាប់តែទ្រព្យសកម្មដែលមានដំណើរការស្របទៅតាមលក្ខខណ្ឌថ្មី ក្នុងរយៈពេល ៦ខែបន្តបន្ទាប់ ឬលើសពីនេះ។

(ឃ) ហានិភ័យឥណទានអតិបរមាមុនពេលរឹបអូសវត្ថុបញ្ចាំ ឬមុនពេលពង្រីកឥណទានផ្សេងៗ

ហានិភ័យឥណទានអតិបរមា ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គឺស្មើនឹងតម្លៃយោងរបស់វា។ ចំពោះបំណុលយថាហេតុ ហានិភ័យឥណទានអតិបរមាគឺស្មើនឹងចំនួនទឹកប្រាក់អតិបរមាដែលក្រុមហ៊ុនត្រូវបង់ ប្រសិនបើកាតព្វកិច្ចនៃឧបករណ៍ដែលបានចេញផ្សាយត្រូវបានគេស្នើឱ្យបង់។ តារាងខាងក្រោមនេះ បង្ហាញពីហានិភ័យឥណទានអតិបរមាចំពោះក្រុមហ៊ុន ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលដែលប្រឈមនឹងឱនភាពនៃតម្លៃ៖

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))
ហានិភ័យឥណទានពាក់ព័ន្ធនឹង ទ្រព្យសកម្មក្នុងតារាងតុល្យការ៖				
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់ នៅធនាគារនានា	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧	៦៧២.២៨៧.៤៨៦	១៣៨.៣២៨.៩៨១	១៦៤.៥៧៤.៦៦០
ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាមរំលស់ ថ្លៃដើម	៣.៣៣៩.៩៦០	-	៨២៩.៨០៤	-
ឥណទាន និងបុរេប្រទានរំលស់វែង តាមរំលស់ថ្លៃដើម	៥១៣៥.៩៧០.៩៩២	៥.០០៣.១៣៩.៣៧៦	១.២៧៦.០១៧.៦៣៨	១.២២៤.៧៥៨.៧២១
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៣.១០៥.២២៤	៥.៤០៦.០៧៤	៧៧១.៤៨៤	១.៣២៣.៣៩៦
ហានិភ័យឥណទានអតិបរមាសរុប ដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃ	៥៦៩៩.១០៣.៣២៣	៥៦៨០.៨៣២.៩៣៦	១.៤១៥.៩៤៧.៩០៧	១.៣៩០.៦៥៦.៧៧៧

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ឃ) ហានិភ័យឥណទានអតិបរមាមុនពេលរឹបអូសវត្ថុបញ្ចាំ ឬមុនពេលពង្រីកឥណទានផ្សេងៗ (ត)

ហានិភ័យឥណទានអតិបរមានៃកិច្ចសន្យាលើឥណទានវិបារូបន៍ ក្រៅតារាងតុល្យការ៖

	២០២៤ ពាន់រៀល	២០២៣ ពាន់រៀល	២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))(កំណត់សម្គាល់ ២៤(៣))	
ហានិភ័យឥណទានអតិបរមាសរុប ដែលមានឱនភាពនៃតម្លៃ	៣៦៨២៥១	-	៩១,៤៩១	-

តារាងខាងលើនេះបង្ហាញពីសេណារីយ៉ូដែលអាចក្រក់បំផុតនៃហានិភ័យឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុន ដោយមិនបានគិតដល់ទ្រព្យបញ្ចាំដែលបានកាន់កាប់ និង/ឬ ការពង្រីកឥណទានផ្សេងៗទេ។ ហានិភ័យខាងលើគឺផ្អែកទៅលើតម្លៃយោងសុទ្ធ។ ដូចបានបង្ហាញខាងលើ ៩០% (ឆ្នាំ២០២៣៖ ៨៨%) នៃហានិភ័យឥណទានអតិបរមាសរុបកើតមកពីឥណទាន និងបុរេប្រទាន។ អ្នកគ្រប់គ្រងជឿជាក់លើលទ្ធភាពរបស់ខ្លួនក្នុងការបន្តការគ្រប់គ្រង និងរក្សាហានិភ័យឥណទានដែលកើតមកពីឥណទាន និងបុរេប្រទានរបស់ក្រុមហ៊ុន ឲ្យស្ថិតក្នុងកម្រិតអប្បបរមាតាមវិធីដូចខាងក្រោម៖

- ស្នើរតែគ្រប់ឥណទាន និងបុរេប្រទានទាំងអស់ ត្រូវបានធានាដោយទ្រព្យបញ្ចាំ ហើយទ្រព្យបញ្ចាំមានតម្លៃក្នុងចន្លោះពី ៥០% ទៅ ៨០% នៃឥណទាន។
- ក្រុមហ៊ុនមាននីតិវិធីវាយតម្លៃឥណទានសមស្រប មុនពេលផ្តល់ឥណទាន និងបុរេប្រទានជូនអតិថិជន។
- ប្រាក់បញ្ញើ និងការដាក់ប្រាក់នៅធនាគារទាំងអស់ ត្រូវបានផ្ញើទៅធនាគារក្នុងស្រុក ហើយអ្នកគ្រប់គ្រងបានធ្វើការវាយតម្លៃហានិភ័យសមស្រប ហើយជឿជាក់ថាក្រុមហ៊ុនមិនមានការខាតបង់ជាសារវន្តពីធនាគារក្នុងស្រុកទាំងនេះទេ។

(ង) គុណភាពឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃគុណភាពឥណទាន នៃឥណទាន និងបុរេប្រទាន និងហិរញ្ញប្បទាន ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃចំណាត់ថ្នាក់ ដែលត្រូវបានតាក់តែងឡើងយ៉ាងសមស្របជាមួយនឹងប្រភេទផលិតផល និងភាគីដៃគូផ្សេងៗគ្នា។ វិធីសាស្ត្រទាំងនេះត្រូវបានបង្កើតឡើងផ្អែកលើក្រុមហ៊ុន និងបានគូបផ្សំជាមួយនឹងការវិភាគស្ថិតិ រួមជាមួយនឹងការវិនិច្ឆ័យរបស់បុគ្គលិកផ្នែកឥណទាន។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ង) គុណភាពឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ការពណ៌នាពីគុណភាពឥណទាន ត្រូវបានសង្ខេបដូចខាងក្រោម៖

គុណភាពឥណទាន	ពណ៌នា
ការតាមដានស្តង់ដារ	<p>អ្នកជាប់កាតព្វកិច្ចក្នុងប្រភេទនេះ បង្ហាញពីសមត្ថភាពរឹងមាំក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់។</p> <p>ក្រុមហ៊ុនតាមដានអ្នកជាប់បំណុលក្នុងប្រភេទនេះ ទៅតាមស្ថានភាពនៃការសងប្រាក់យឺតយ៉ាវ។ អ្នកជាប់កាតព្វកិច្ចដែលសងប្រាក់ហួសកាលកំណត់សងតិចជាង ៣០ថ្ងៃ ក្នុងកិច្ចសន្យាសងប្រាក់ទាំងចំពោះ ហ្វាស៊ីលីតឺរយៈពេលខ្លី និងហ្វាស៊ីលីតឺរយៈពេលវែង គឺស្ថិតនៅក្នុងការតាមដានស្តង់ដារ។</p>
ការតាមដានពិសេស	<p>អ្នកជាប់កាតព្វកិច្ចក្នុងប្រភេទនេះ មានសមត្ថភាពមធ្យមក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់។</p> <p>ក្រុមហ៊ុនតាមដានអ្នកជាប់បំណុលក្នុងប្រភេទនេះ ទៅតាមស្ថានភាពនៃការសងប្រាក់យឺតយ៉ាវ។ អ្នកជាប់កាតព្វកិច្ចដែលសងប្រាក់ហួសកាលកំណត់សង ៣០ថ្ងៃ ក្នុងកិច្ចសន្យាសងប្រាក់។</p>
ការមិនសងប្រាក់/ ឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន	<p>អ្នកជាប់កាតព្វកិច្ចត្រូវបានវាយតម្លៃថាមានការថយចុះតម្លៃ។</p>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ង) គុណភាពឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

គុណភាពឥណទាននៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្រៅពីឥណទាន និងបុរេប្រទាន និងហិរញ្ញប្បទាន ត្រូវបានកំណត់ដោយផ្អែក ទៅលើចំណាត់ថ្នាក់របស់ភាគីដៃគូ ដែលត្រូវបានកំណត់ថាមានតម្លៃស្មើនឹងអត្រារបស់ភ្នាក់ងាររាយតម្លៃចំណាត់ថ្នាក់អន្តរជាតិផ្សេងៗ ដូចខាងក្រោម៖

គុណភាពឥណទាន	ពណ៌នា
អធិបតេយ្យ	សំដៅដល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលចេញដោយធនាគារកណ្តាល/រដ្ឋបាល ឬត្រូវបានធានាដោយធនាគារកណ្តាល/រដ្ឋបាល។
ចំណាត់ថ្នាក់វិនិយោគ	សំដៅដល់គុណភាពឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលអ្នកចេញផ្សាយមានលទ្ធភាពបំពេញ កាតព្វកិច្ចសងបំណុល ហើយអ្នកកាន់កាប់សញ្ញាប័ណ្ណមានហានិភ័យឥណទានទាប ចំពោះការមិនសងប្រាក់។
មិនមានចំណាត់ថ្នាក់វិនិយោគ	សំដៅដល់គុណភាពឥណទានកម្រិតទាបនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានការប្រឈមខ្ពស់នឹងហានិភ័យនៃការមិនសងប្រាក់។
មិនមានចំណាត់ថ្នាក់	សំដៅដល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបច្ចុប្បន្ននេះ មិនមានចំណាត់ថ្នាក់ទេ អាស្រ័យដោយមិនមានគំរូចំណាត់ថ្នាក់។
ថយចុះតម្លៃឥណទាន	សំដៅដល់ទ្រព្យសកម្មដែលមានការថយចុះតម្លៃ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ង) គុណភាពឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញពីការវិភាគហានិភ័យឥណទាន តាមដំណាក់កាលរួមជាមួយនឹងសំវិធានធន ECL៖

	២០២៤				២០២៣			
	ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ		ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មាន ឱនភាពនៃតម្លៃ		ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ		ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មាន ឱនភាពនៃតម្លៃ	
	ECL ១២ខែ ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ECL ១២ខែ ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា								
មានចំណាត់ថ្នាក់វិនិយោគ	១០៩៦១៤៦៦០	-	-	១០៩៦១៤៦៦០	២០០.៨៣២.១៥៨	-	-	២០០.៨៣២.១៥៨
មិនមានចំណាត់ថ្នាក់វិនិយោគ	៤៥២.៦០៧.០៩០	-	-	៤៥២.៦០៧.០៩០	៤៧៧.៧០៧.៩៤៣	-	-	៤៧៧.៧០៧.៩៤៣
តម្លៃយោងដុល	៥៦២.២២១.៧៥០	-	-	៥៦២.២២១.៧៥០	៦៧៨.៥៤០.១០១	-	-	៦៧៨.៥៤០.១០១
ដក៖ ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក	(៥.៤៤៧.៦០៣)	-	-	(៥.៤៤៧.៦០៣)	(៦២៥២.៦១៥)	-	-	(៦២៥២.៦១៥)
តម្លៃយោងសុទ្ធ	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧	-	-	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧	៦៧២.២៨៧.៤៨៦	-	-	៦៧២.២៨៧.៤៨៦
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	១៣៨.៣២៨.៩៨១	-	-	១៣៨.៣២៨.៩៨១	១៦៤.៥៧៤.៦៦០	-	-	១៦៤.៥៧៤.៦៦០

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ង) គុណភាពឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញពីការវិភាគហានិភ័យឥណទាន តាមដំណាក់កាលរួមជាមួយនឹងសំវិធានធន ECL៖ (ត)

	២០២៤				២០២៣			
	ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ		ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មាន ឱនភាពនៃតម្លៃ		ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ		ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មាន ឱនភាពនៃតម្លៃ	
	ECL ១២ខែ ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ECL ១២ខែ ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
ឥណទាន និងបុរេប្រទានវាស់វែង តាមរំលស់ថ្លៃដើម								
ការតាមដានស្តង់ដារ	៤.៥១៥.២៣៧.៧១២	-	-	៤.៥១៥.២៣៧.៧១២	៤.៧១៦.៦៧៧.៦៩០	-	-	៤.៧១៦.៦៧៧.៦៩០
ការតាមដានពិសេស	-	៤.៣៨.៤៤៨.៤៥០	-	៤.៣៨.៤៤៨.៤៥០	-	៥០.៣៨១.៧៩២	-	៥០.៣៨១.៧៩២
ការមិនសងប្រាក់	-	-	៣៦២.៦៧៨.៣៨០	៣៦២.៦៧៨.៣៨០	-	-	១១៩.៩១២.០៨១	១១៩.៩១២.០៨១
តម្លៃយោងដុល	៤.៥១៥.២៣៧.៧១២	៤.៣៨.៤៤៨.៤៥០	៣៦២.៦៧៨.៣៨០	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	៤.៧១៦.៦៧៧.៦៩០	៥០.៣៨១.៧៩២	១១៩.៩១២.០៨១	៥.០៩៦.៩៧១.៥៦៣
ដក៖ ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក	(១៨.៩១៩.៨១៦)	(១៧.២៣៥.៧៥៥)	(១៤៤.២៣៧.៩៧៩)	(១៨០.៣៩៣.៥៥០)	(២៣.៤៤៧.២៧៥)	(៥.៧៧១.២៧១)	(៥៩.៦២៣.៦៤១)	(៨៨.៨៤២.១៨៧)
តម្លៃយោងសុទ្ធ	៤.៤៩៦.៣១៧.៨៩៦	៤.១១២.២១២.៦៩៥	២១៨.៤៤០.៤០១	៥.១២៥.៩៧០.៩៩៦	៤.៤៩៣.២៣០.៤១៥	៤៤.៦១០.៥២១	៦០.២៨៨.៤៤០	៤.៩០៣.១៣៨.៣៧៦
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	១.១១៧.០៩៧.៦១៤	១.០២៦.៤៩៩.១១៧	៥៤.២៧០.៩០៧	១.២៧៧.០៦៧.៦៣៨	១.១៩៩.០៧៩.៦៦១	១០.៧៥០.៥៦៨	១៤.៧៥៤.៤៩២	១.២២៤.៧៥៤.៧២១

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ច) សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់

(i) ការផ្ទៀងផ្ទាត់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក – ឥណទាន និងបុរេប្រទានរាល់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម

	២០២៤			
	ដំណាក់កាលទី១ ECL ១២ ខែ ពាន់រៀល	ដំណាក់កាលទី២ ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន	ដំណាក់កាលទី៣ ECL ពេញមួយ អាយុកាល-មាន ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន	សរុប ពាន់រៀល
ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក				
សំវិធានធនបាត់បង់នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	២៣.៤៤៧.២៧៥	៥.៧៧១.២៧១	៥៩.៦២៣.៦៤១	៨៨.៨៤២.១៨៧
<i>បម្រែបម្រួលដោយសារហានិភ័យ៖</i>				
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	១.០០៣.៥៥៩	(៤៤៩.១៥៧)	(៥៥៤.៤០២)	-
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(២.៩៩៧.២៦១)	៤.៤០៧.២៧៥	(១.៥៩០.០១៤)	-
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៤.៦៩៨.០៥៧)	(៣.៣៤៥.២៤៥)	៨.០៤៣.៣០២	-
ការវាស់វែងសំវិធានធនសម្រាប់ ការខាតបង់ឡើងវិញសុទ្ធ (*)	៣៣២.១៩៩	៩៦១៥.៣១២	៨៦.១៦០.០៦៤	៩០.១០៧.៥៧៥
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើង	៩.៤៥៧.៣០៥	៥.៧៤៣.៣៣៤	១០.១៧០.៦១០	២៥.៣៧១.២៤៩
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានឈប់ ទទួលស្គាល់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ក្រៅពីលប់ចេញពីបញ្ជី	(៦.៩១២.៤៥១)	(៩៣៣.៩៨០)	(២.២៦៦.៦៨៥)	(១០.១១៣.១១៦)
ការលុបចោល	(១៤.៩២១)	(២១៦.៨២៦)	(៣៥.៨៧៧.២១៥)	(៣៣.១០៨.៩៦២)
ការកត់ត្រាបង្គរឡើងវិញនូវ តម្លៃអប្បបរមា (**)	-	-	៧.៧៧១.៥៤២	៧.៧៧១.៥៤២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	(៦៩៧.៨៣២)	(៣.៣៥៦.២២៩)	៩.៥៧៧.១៣៦	៥.៥២៣.០៧៥
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១៨.៩១៩.៨១៦	១៧.២៣៥.៧៥៥	១៤៤.២៣៧.៩៧៩	១៨០.៣៩៣.៥៥០
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	៤.៧០០.៥៧៥	៤.២៨២.១៧៥	៣៥.៨៣៥.៥២៣	៤៤.៨១៨.២៧៣

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ច) សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ (ត)

- (i) ការផ្ទៀងផ្ទាត់ការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក – ឥណទាន និងបុរេប្រទានរ៉ាប់រងតាមរំលស់ថ្លៃដើម (ត)
 - (*) ផលប៉ះពាល់នៃការរ៉ាប់រង ECL ដោយសារការប្រែប្រួល PDs និង LGDs ក្នុងអំឡុងឆ្នាំ គឺកើតឡើងពីការដាក់បញ្ចូលព័ត៌មានថ្មីទៅក្នុងគំរូជាប្រចាំ ចំពោះការព្យាករណ៍ត្រូវសេដ្ឋកិច្ច។
 - (**) ការកត់ត្រាបង្កឡើងវិញនូវតម្លៃអប្បបរមា នៃឥណទានក្នុងដំណាក់កាលទី៣ ត្រូវបានរាយការណ៍ក្នុង ‘ចំណូលការប្រាក់’ ដូចនេះចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមថ្លៃដើមដករំលស់ (បន្ទាប់ពីកាត់កងសំវិធានធន ECL)។

២០២៤

	ដំណាក់កាលទី២		ដំណាក់កាលទី៣		សរុប
	ដំណាក់កាលទី១ ECL ១២ ខែ ពាន់រៀល	ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន ពាន់រៀល	អាយុកាល-មិនមាន ECL ពេញមួយ ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន	អាយុកាល-មាន ECL ពេញមួយ ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន	
តម្លៃយោងដុល					
តម្លៃយោងដុលនាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៤.៩២១.១៦៧.៦៩០	៥០.៣៨១.៧៩២	១១៩.៩១២.០៨១	៥០.៩១.៩៨១.៥៦៣	
<i>បម្រែបម្រួលដោយសារហានិភ័យ៖</i>					
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	៥.៩៤៩.៦៥១	(៤.៨១១.៨១០)	(១.១៣៧.៨៤១)	-	
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(៣៥៩.២៩៤.០៩៥)	៣៦២.៧៥៣.៨១៣	(៣៤៥.៩៧១៨)	-	
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(២៥៣.៩៦០.៣១១)	(២៣.០០៨.១១០)	២៧៦.៩៦៨.៤២១	-	
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី					
ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើង	១.៩៥២.៥៥៧.០៥៩	៦៣.៨៣៩.០៦៥	៤០.៣៦២.១០០	២.០៥៦.៧៥៨.២២៤	
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ					
ក្រៅពីលប់ចេញពីបញ្ជី	(១.៧៤១.៦៣២.៣៨៤)	(១០.២២២.៨០៥)	(៥.១៦៧.៦២៧)	(១.៧៥៧.០២២.៨១៦)	
លប់ចេញពីបញ្ជី	(៥៩.៨៩៨)	(៤៨៣.៤៩៥)	(៦៤.៧៩៩.០៣៦)	(៦៥.៣៨២.៤២៩)	
តម្លៃយោងដុលនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៤.៥១៥.២៣៧.៧១២	៤៣៨.៤៤៨.៤៥០	៣៦២.៦៧៨.៣៨០	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៤២	
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	១.១២១.៧៩៨.១៨៩	១០៨.៩៣១.២៩២	៩០.១០៦.៤៣០	១.៣២១.៨៣៥.៩១១	

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ច) សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់

(i) ការផ្ទៀងផ្ទាត់ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក – ឥណទាន និងបុរេប្រទានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម (ត)

	២០២៣			សរុប ពាន់រៀល
	ដំណាក់កាលទី១ ECL ១២ ខែ ពាន់រៀល	ដំណាក់កាលទី២ ECL ពេញមួយ អាយុកាលមិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន ពាន់រៀល	ដំណាក់កាលទី៣ ECL ពេញមួយ អាយុកាលមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ ឥណទាន ពាន់រៀល	
ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក				
សំវិធានធនបាត់បង់ នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៥៧.៩៤៤.០៦១	១០.២១៣.៤០៩	៨៣.៨១០.៦៨១	១៥១.៩៦៨.១៥១
<i>បម្រែបម្រួលដោយសារហានិភ័យ៖</i>				
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	៥.៨១៤.៧៧៣	(២.៣៣៨.២២៩)	(៣.៤៧៦.៤៥៦)	-
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(៦៣២.៤០៦)	២.៥៩៩.៩៥២	(១.៩៦៧.៤៥៦)	-
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៣.១៥៩.៦៣៥)	(២.២៥៨.៧៧៥)	៥.៤១៨.៤១០	-
ការវាស់វែងសំវិធានធនសម្រាប់ ការខាតបង់ ឡើងវិញសុទ្ធ (*)	(៦០.០១៣.៥២៩)	(១.៧៨៨.៩៧៨)	៤៧.៨៦០.៥០៨	(១៣.៩៤១.៩៩៩)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើង	១១.៤៧៨.៤៧៩	២.១៤៥.៥០០	៦.៤៨៦.៤១៧	២០.១១០.៣៩៦
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានឈប់ ទទួលស្គាល់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ក្រៅពីលប់ចេញពីបញ្ជី	(២០.០៩០.៧០៦)	(៤.៩៣៧.៩៤៦)	(៤.០២៥.៥៥២)	(២៩.០៥៤.២០៤)
លប់ចេញពីបញ្ជី	-	(៧.០៦០)	(៤៨៦.២៨២)	(៤៨៦.៣៤២)
ការកត់ត្រាបង្កឡើងវិញនូវ តម្លៃអប្បបរមា (**)	-	-	(២.៣១១.៨៤៧)	(២.៣១១.៨៤៧)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	៣២.១០៦.២៣៨	២.១៤៣.៣៩៨	(២៣.៥៥២.៦១៨)	១០.៧០៧.០១៨
សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់ នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	២៣.៤៤៧.២៧៥	៥.៧៧១.២៧១	៥៩.៦២៣.៦៤១	៨៨.៨៤២.១៨៧
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	៥.៧៣៩.៨៤៧	១.៤១២.៧៩៦	១៤.៥៩៥.៧៥០	២១.៧៤៨.៣៩៣

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ច) សំវិធានធនសម្រាប់ការខាតបង់

- (i) ការផ្ទៀងផ្ទាត់ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុក – ឥណទាន និងបុរេប្រទានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម (ត)
 - (*) ផលប៉ះពាល់នៃការវាស់វែង ECL ដោយសារការប្រែប្រួល PDs និង LGDs ក្នុងអំឡុងឆ្នាំ គឺកើតឡើងពីការដាក់បញ្ចូលព័ត៌មានថ្មីទៅក្នុងគំរូជាប្រចាំ ចំពោះការព្យាករណ៍ក្រសែដ្ឋកិច្ច។
 - (**) ការកត់ត្រាបង្កឡើងវិញនូវតម្លៃអប្បបរមា នៃឥណទានក្នុងដំណាក់កាលទី៣ ត្រូវបានរាយការណ៍ក្នុង ‘ចំណូលការប្រាក់’ ដូចនេះចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមថ្លៃដើមដករំលស់ (បន្ទាប់ពីកាត់កងសំវិធានធន ECL)។

២០២៣

	ដំណាក់កាលទី២		ដំណាក់កាលទី៣		សរុប ពាន់រៀល
	ដំណាក់កាលទី១ ECL ១២ ខែ ពាន់រៀល	ឥណទាន ពាន់រៀល	អាយុកាល-មិនមាន ឱនភាពនៃតម្លៃ	អាយុកាល-មាន ឱនភាពនៃតម្លៃ	
តម្លៃយោងដុល					
តម្លៃយោងដុលនាថ្ងៃទី១ ខែមករា	៤.៩៤៨.៩៣៩.៨៨៦	៧៣.៨៤០.៦៩៨	១៣៥.៩១២.០៤០	៥.១៥៨.៦៩២.៦២៤	
<i>បម្រែបម្រួលដោយសារហានិភ័យ៖</i>					
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី១	២.០៨៦.២៦៣.៥	(១១.៨៨៥.៦៤០)	(៤.៩៧៦.៩៩៥)	-	
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី២	(២៤.០៨១.៧៥៤)	២៩.៣៨០.០៦៨	(៥.២៩៨.៣១៤)	-	
ផ្ទេរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៦៨.៧០១.៧៣៤)	(៩.៧២០.៧៩៩)	៧៨.៤២២.៥៣៣	-	
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មី					
ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើង	១.៧៩១.៩៦៤.៦៩៧	៩២៩.៩៨០	១១.៩៧៥.៦៦៤	១.៨០៤.៨៧០.៣៤១	
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានឈប់ ទទួលស្គាល់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ក្រៅពីលប់ចេញពីបញ្ជី	(១.៧៤៧.២៩៦.០៤០)	(៣២.១៥៤.៤១០)	(៩.០៩៣.៧៥៣)	(១.៧៨៨.៥៤៤.២០៣)	
លប់ចេញពីបញ្ជី	-	(៨.១០៥)	(៨.៣០២.៩០៩)	(៨.៣១១.១១៤)	
តម្លៃយោងដុលនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៤.៩២១.៦៨៧.៦៩០	៥០.៣៨១.៧៩២	១១៩.៩១២.០៤១	៥.០៩១.៩៨១.៥២៣	
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(III))	១.២០៤.៨១៩.៥០៨	១២.៣៣៣.៣៦៤	២៩.៣៥៤.២៤២	១.២៤៦.៥០៧.១១៤	

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ឆ) បណ្តុំទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ធៀបនឹងហានិភ័យឥណទាន

(i) វិភាគតាមប្រភេទអាជីវកម្ម

តារាងខាងក្រោមនេះ បង្ហាញអំពីហានិភ័យឥណទានសំខាន់ៗរបស់ក្រុមហ៊ុន តាមតម្លៃយោងដុលររបស់វា ដកការថយចុះតម្លៃ ប្រសិនបើមាន ដោយចាត់ថ្នាក់តាមប្រភេទអាជីវកម្មរបស់ភាគីដៃគូ។

	២០២៤					២០២៣				
	ប្រាក់បញ្ញើ និង ប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា ពាន់រៀល	ការវិនិយោគ លើមូលបត្រតាម រំលស់ថ្លៃដើម ពាន់រៀល	ឥណទាននិង បុរេប្រទានរាល់ខែ តាមរំលស់ថ្លៃដើម ពាន់រៀល	ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	ប្រាក់បញ្ញើ និង ប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា ពាន់រៀល	ឥណទាននិង បុរេប្រទានរាល់ខែ តាមរំលស់ថ្លៃដើម ពាន់រៀល	ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល	
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ	៥៦២២២១.៧៥០	-	-	-	៥៦២២២១.៧៥០	៦៧៨.៥៤០.១០១	-	-	៦៧៨.៥៤០.១០១	
រាជរដ្ឋាភិបាល	-	៣.៣៣៩.៩៦០	-	-	៣.៣៣៩.៩៦០	-	-	-	-	
គេហដ្ឋាន/គ្រួសារ	-	-	១.៤១៧.៥២៤.៥១២	-	១.៤១៧.៥២៤.៥១២	-	១.៣៦១.៣៩៥.៤៧៩	-	១.៣៦១.៣៩៥.៤៧៩	
កសិកម្ម	-	-	១.៤១៩.៣៩៧.៩១៤	-	១.៤១៩.៣៩៧.៩១៤	-	១.៣៥៨.៥៧៨.៩៤៤	-	១.៣៥៨.៥៧៨.៩៤៤	
ជំនួញ និងពាណិជ្ជកម្ម	-	-	៩៩៨.៩៨០.១៥៣	-	៩៩៨.៩៨០.១៥៣	-	៩៧៩.៥២៩.៣៤៣	-	៩៧៩.៥២៩.៣៤៣	
សេវាកម្ម	-	-	៨៣៤.៤១០.២០៥	-	៨៣៤.៤១០.២០៥	-	៧៧៨.៦៨៤.២៤៤	-	៧៧៨.៦៨៤.២៤៤	
ផលិតកម្ម	-	-	៣៦៧.៣១៨.៣៥៤	-	៣៦៧.៣១៨.៣៥៤	-	៣៣៤.៩៨៧.៩៦០	-	៣៣៤.៩៨៧.៩៦០	
សំណង់	-	-	២០១.៥១៦.៦៩៥	-	២០១.៥១៦.៦៩៥	-	២០៦.៣៥៧.៨៦៦	-	២០៦.៣៥៧.៨៦៦	
ការដឹកជញ្ជូន	-	-	៧៧.២១៦.៧០៩	-	៧៧.២១៦.៧០៩	-	៧២.៥៤៣.៧២៧	-	៧២.៥៤៣.៧២៧	
ផ្សេងៗ	-	-	-	៣.១០៥.២២៤	៣.១០៥.២២៤	-	-	៥៤០៦.០៧៤	៥៤០៦.០៧៤	
តម្លៃយោងដុល	៥៦២២២១.៧៥០	៣.៣៣៩.៩៦០	៥.៣១៦.៣៦៤.៥៥២	៣.១០៥.២២៤	៥.៨៨៥.០៣១.៤៧៦	៦៧៨.៥៤០.១០១	៥០៩១.៩៨១.៥៦៣	៥៤០៦.០៧៤	៥.៧៧៥.៥២៧.៧៣៨	
ដក៖ ការខាតឥណទានរំពឹងទុក (៥៤៤៧.៦០៣)	-	-	(១៨០.៣៩៣.៥៥០)	-	(១៨០.៣៩៣.៥៥០)	(៦២៥២១.១៥៥)	(៨៨.៨៤២.១៨៧)	-	(៩៥០.៤៤៧.០២)	
តម្លៃយោងសុទ្ធ	៥៥៦៧៧៤.១៤៧	៣.៣៣៩.៩៦០	៥.១៣៥.៩៧០.៩៩២	៣.១០៥.២២៤	៥.១៤៥.១៩០.៣២៦	៦១៦.០១៨.៩៤៦	៤៩១៨.១៣៩.៣៧៦	៥៤០៦.០៧៤	៥.៦៨៥.០៨០.៧១៦	
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	១៣៨.៣២៤.៩៨១	៨២៩.៨០៤	១.២៧៦.០១៧.៦៣៨	៧៧១.៤៨៤	១.២៧៦.០១៧.៦៣៨	១៦៤.៥៧៤.៦៦០	១.២២៤.៧៥៨.៧២១	១.៣២៣.៣៩៦	១.៣៨០.៦៥៦.៧៧៨	

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.១ ហានិភ័យឥណទាន (ត)

(ឆ) បណ្តុំទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ធៀបនឹងហានិភ័យឥណទាន (ត)

(i) វិភាគតាមតំបន់ភូមិសាស្ត្រ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់របស់ក្រុមហ៊ុន គឺស្ថិតនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ដូចនេះ ហានិភ័យឥណទាន របស់ក្រុមហ៊ុន គឺស្ថិតនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាមួយប៉ុណ្ណោះ។

(ជ) ការរឹបអូសទ្រព្យបញ្ចាំ

ទ្រព្យសកម្មដែលបានរឹបអូសត្រូវលក់ចេញឲ្យបានឆាប់ តាមដែលអាចធ្វើបាន។ ក្រុមហ៊ុនមិនប្រើប្រាស់ ទ្រព្យបញ្ចាំដែលបានរឹបអូស សម្រាប់ប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនទេ។

នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ ក្រុមហ៊ុនមិនបានរឹបអូសទ្រព្យសកម្មដែលបានដាក់ ជាវត្ថុបញ្ចាំនោះទេ។

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ

ក្រុមហ៊ុនប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យទីផ្សារជាហានិភ័យដែលធ្វើឲ្យមានការប្រែប្រួលតម្លៃសមស្រប ឬលំហូរ ទឹកប្រាក់នាពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយសារការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃទីផ្សារ។ ហានិភ័យទីផ្សារ កើតឡើងដោយស្ថានភាពបើកចំហនៃអត្រាការប្រាក់ រូបិយប័ណ្ណ និងផលិតផលមូលធន ដែលទាំងអស់នេះ ប្រឈមមុខនឹងបម្រែបម្រួលទីផ្សារជាក់លាក់ និងទូទៅ ព្រមទាំងបម្រែបម្រួលអត្រាទីផ្សារ ឬតម្លៃទីផ្សារ ដូចជា អត្រាការប្រាក់ ការពង្រីកឥណទានអត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណ និងតម្លៃមូលធនជាដើម។

ក្រុមហ៊ុនមិនប្រើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ ដូចជាកិច្ចសន្យាប្តូររូបិយប័ណ្ណ និងការដោះប្តូរអត្រាការប្រាក់ ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ខ្លួននោះទេ។

(i) ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ

ក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ដោយប្រើប្រាក់រៀល ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងប្រាក់ បាត ដែលបណ្តាលឲ្យមានហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណផ្សេងៗ ដែលភាគច្រើនគឺទាក់ទងនឹងប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងប្រាក់បាត។

ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណកើតពីប្រតិបត្តិការពាណិជ្ជកម្មក្នុងពេលអនាគត ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែល បានកត់ត្រាជាប្តូររូបិយប័ណ្ណមួយ ដែលមិនមែនជាប្តូររូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុន។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(i) ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ (ត)

គណៈគ្រប់គ្រងតាមដានហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ដោយធៀបនឹងរូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុន ប៉ុន្តែ ក្រុមហ៊ុនមិនត្រូវបានតម្រូវឲ្យការពារហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ដែលកើតពីប្រតិបត្តិការពាណិជ្ជកម្មក្នុង ពេលអនាគត ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ដែលបានទទួលស្គាល់ដោយប្រើកិច្ចសន្យានាពេលអនាគតទេ។

គោលការណ៍របស់ក្រុមហ៊ុនគឺរក្សាហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ឲ្យស្ថិតក្នុងកម្រិតដែលអាចទទួលយកបាន និងស្ថិតក្រោមគោលការណ៍ណែនាំដែលមានស្រាប់។

តារាងខាងក្រោមនេះសង្ខេបអំពីហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ក្នុងតារាងខាងក្រោមនេះ គឺជា ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនតាមតម្លៃយោងរបស់វា ដោយវិភាគតាមរូបិយប័ណ្ណ និងមានតម្លៃសមមូល នឹងប្រាក់រៀល។

	គិតជាពាន់រៀល			
	ប្រាក់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ប្រាក់បាត	សរុប
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	២៨.៥៦៥.៥៨៤	៧៣.០០៩.៧១៧	៦.៥៤៦.០៨៩	១០៨.០២១.៣៩០
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៥២.៩៤៣.១១៣	១៧៨.៧៧១.២៦៦	-	២២១.៧១៤.៣៧៩
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា	១៩២.៦៧៩.៩៧៩	៣៦៤.០៩៤.១៦៨	-	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧
ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាម រំលស់ថ្លៃដើម	៣.៣៣៩.៩៦០	-	-	៣.៣៣៩.៩៦០
ឥណទាន និងបុរេប្រទាន វាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម	១.៥៨៧.៩២១.០៦៤	៣.៤៧៣.៦២៤.០៩៩	៧៤.៤២១.៨២៩	៥.១៣៥.៩៧៦.៩៩២
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាមតម្លៃ សមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	-	៦០.៣៧៥	-	៦០.៣៧៥
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១.០៥៩.៧៥៤	១.៩៦៤.៨៣៩	៨០.៦៣១	៣.១០៥.២២៤
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	១.៨៥៦.៥០៩.៥៥៤	៤.០៩១.៥២៨.៥៦៤	៨១.០៤៨.៥៤៩	៦.០២៩.០៨៦.៦៦៧

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(i) ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ (ត)

	គិតជាពាន់ រៀល			
	ប្រាក់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ប្រាក់បាត	សរុប
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤				
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារនិង				
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៥.៨៩០.១៥៣	៣៣១.០៦៤.២៨៦	២.២៥០	៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣៣៣.២៨៨.២២០	៣.៣៥៧.០៦១.០៤៨	៣.២៤៤.៤៧៩	៣.៦៩៣.៥៨៣.៧៤៧
ប្រាក់កម្ចី	១៩៧.៨៦៧.៥៩៣	៣៩៤.៦១១.៣២៣	-	៥៩២.៤៧៨.៩១៦
អនុបំណុល	-	១៧៤.៩៧៨.២៧៧	-	១៧៤.៩៧៨.២៧៧
បំណុលភតិសន្យា	-	២៤៨.៥៩៩.៧៦៥	-	២៤៨.៥៩៩.៧៦៥
បំណុលផ្សេងៗ	២.៥៣០.៣៧២	៤.០៣៧.២៨០	៣៣.៩០៦	៦.៦០១.៥៥៨
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៩.៣៥២.០៧២.៣៣៨	៤.២៩៤.៦១១.៩៧៩	៣.២៨០.៦៣៥	៤.៨៣៧.៩៥៦.៩៥២
ស្ថានភាពសុទ្ធនៅលើតារាងតុល្យការ	១.៣១៦.៨៣៣.១១៦	(២០៣.០៨៣.៥១៥)	៧៧.៧៦៧.៩១៤	១.១៩១.៥១៧.៥១៥
គិតជាដុល្លារអាមេរិក				
(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	៣២៧.១៦៣.៥០៧	(៥០.៤៥៥.៥៣២)	១៩.៣២១.២២១	២៩៦.០២៩.១៩៦

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(i) ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ (ត)

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣	គិតជាពាន់រៀល			
	ប្រាក់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ប្រាក់បាត	សរុប
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣១.០៨៧.៧០១	៧.៨៩១.៨៨១	១៤.៣៦៥.៤៨៩	១២៤.៣៧២.០០៨
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៤.១២២.១៥១	៩២.៩៦៦.០៧៣	-	១៣៤.១៩២.២២៤
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅ ធនាគារនានា	២.៨៦.៥៦១.២៧៣	៣៨៥.៧២៦.២១៣	-	៦៧២.២៨៧.៤៨៦
ឥណទាន និងបុរេប្រទាន វាស់វែងតាមលំដាប់ថ្លៃដើម	១.៤៧២.៣២២.៨០១	៣.៣៨២.៥៤១.២២៩	១៤.៨២៧.៥៣៤	៥.០០៣.១៣៩.៣៧៦
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃ សមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	-	៦១២.៧៥	-	៦១២.៧៥
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១៦១១.៤៤៧	៣៦៤.៩៥០	១៤៥.១២២	៥.៨០៦.០៧៤
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	១.៨៣២.៨០៩.៣៧៣	៣.៩៤៣.៨០៩.៣១៣	១៦២.៧៨៥.៩៤៧	៥.៩៣៩.៤៤៨.៤៣៣
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និង គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១៦.៥៣៨.៨៩២	១.៧៦៩.៧៦.១០៥	៦.៨៦៥	១.៩៣៥.៧៥៤.៦២
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣៦៨.១៥៥.៦១៤	៣.១២៣.១៣២.៣៦៦	៧៦.៤០.៥៩៥	៣.៥២៥.៩២៧.៥៧៥
ប្រាក់កម្ចី	១២.៥៨៣.៤៧២	៧១៥.៦៦៤.៩៧៥	៤២.៥៩៦.៣៩៩	៨៨.៤០៩.១០០
អនុបំណុល	-	២៥៣.៧៥.៣១៧	-	២៥៣.៧៥.៣១៧
បំណុលភតិសន្យា	-	២៧.៤៨១.៦៦៦	-	២៧.៤៨១.៦៦៦
បំណុលផ្សេងៗ	១.៧៧៨.៣៧០	២.៣១៥.៨១៧	២០.៧១២	៤.១១៤.៨៩៩
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៥១២.៣០៧.៦០២	៤.២៩៩.៣២៧.១០៤	៥០.៣១៤.៥៧១	៤.៨៦១.៩៥០.២៧៧
ស្ថានភាពសុទ្ធនៅលើតារាងតុល្យការ	១.៣២០.៥០១.៧៧១	(៣៥៥.៥៦០.៩៩១)	១១២.៤៧១.៣៧៦	១.០៧៧.៤០២.១៦៦
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	៣២៣.២៥៦.២៤៨	(៨៧.០១៦.១៥៤)	២៧.៥៣១.៧៩៦	២៦៣.៧៧១.៨៩០

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(i) ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណ (ត)

ការវិភាគផលប៉ះពាល់ពីការប្រែប្រួល

ដូចបានបង្ហាញក្នុងតារាងខាងលើ ក្រុមហ៊ុនមានហានិភ័យជាចម្បងបណ្តាលមកពីបម្រែបម្រួលអត្រាប្តូរប្រាក់ប្រាក់រៀល/ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងប្រាក់រៀល/ប្រាក់បាត។ ភាពប្រែប្រួលនៃចំណេញ ឬខាត ចំពោះបម្រែបម្រួលអត្រាប្តូរប្រាក់ ភាគច្រើនកើតមកពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងប្រាក់បាត។

	ផលប៉ះពាល់ លើប្រាក់ចំណេញ ក្រោយដកពន្ធ ពាន់រៀល	ផលប៉ះពាល់ លើធាតុមូលធន ផ្សេងៗ ពាន់រៀល	ផលប៉ះពាល់ លើប្រាក់ចំណេញ ក្រោយដកពន្ធ ដុល្លារអាមេរិក	ផលប៉ះពាល់ លើធាតុមូលធន ផ្សេងៗ ដុល្លារអាមេរិក
២០២៤				
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/ដុល្លារអាមេរិក កើនឡើង ២%	៣.១៨៥.៦២៤	-	៧៩១.៤៥៩	-
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/ដុល្លារអាមេរិក ថយចុះ ២%	(៣.៣១៥.៦៥០)	-	(៨២៣.៧៦៤)	-
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/បាត កើនឡើង ៧%	(៤.០៧០.០៩៧)	-	(១.០១១.២០៤)	-
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/បាត ថយចុះ ៧%	៤.៦៨២.៧៩៩	-	១.១៦៣.៤២៨	-
២០២៣				
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/ដុល្លារអាមេរិក កើនឡើង ២%	៥.៥៧៥.៨៥៨	-	១.៣៦៤.៩៥៩	-
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/ដុល្លារអាមេរិក ថយចុះ ២%	(៥.៨០៣.៤៨៣)	-	(១.៤២០.៦៧២)	-
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/បាត កើនឡើង ៦%	(៥.០៩២.៨៦២)	-	(១.២៤៦.៧២៣)	-
អត្រាប្តូរប្រាក់រៀល/បាត ថយចុះ ៦%	៥.៧៤៣.០១៥	-	១.៤០៥.៨៧៩	-

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(ii) ហានិភ័យនៃតម្លៃ

ក្រុមហ៊ុនប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យតម្លៃមូលបត្រកម្ពុជា ដែលកើតឡើងពីការវិនិយោគដែលក្រុមហ៊ុន កាន់កាប់ និង បានចាត់ថ្នាក់ជា FVOCI។ ទឹកប្រាក់វិនិយោគនេះមិនមានចំនួនជាសារវន្តទេ ដូចនេះក្រុមហ៊ុន មិនមានគោលការណ៍ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យតម្លៃរបស់ខ្លួនពីការវិនិយោគមូលបត្រកម្ពុជាទេ។

(iii) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់នៃលំហូរសាច់ប្រាក់ គឺជាហានិភ័យដែលធ្វើឲ្យមានការប្រែប្រួលលំហូរទឹកប្រាក់នា ពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយសារការប្រែប្រួលអត្រាការប្រាក់លើទីផ្សារ។ ហានិភ័យអត្រាការ ប្រាក់នៃតម្លៃសមស្រប គឺជាហានិភ័យដែលធ្វើឲ្យមានការប្រែប្រួលតម្លៃនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយសារ ការប្រែប្រួលអត្រាការប្រាក់លើទីផ្សារ។ កម្រិតនៃការប្រាក់អាចកើនឡើងដោយសារលទ្ធផលនៃការប្រែប្រួល ប៉ុន្តែអាចកាត់បន្ថយការខាតបង់នៅក្នុងករណីដែល បម្រែបម្រួលឥតរំពឹងទុកកើតឡើង។

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន ភាគច្រើនកើតឡើងពីកម្ចីដែលមានអត្រាអថេរ ដែលធ្វើឲ្យក្រុមហ៊ុន ប្រឈមនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់នៃលំហូរទឹកប្រាក់។ ប្រាក់កម្ចីរបស់ក្រុមហ៊ុនមានទាំងប្រាក់កម្ចីដែល មានអត្រាអថេរ និងប្រាក់កម្ចីដែលមានអត្រាអថេរ ដែលភាគច្រើននៃប្រាក់កម្ចីគឺមានអត្រាអថេរ ដោយសារគោល ការណ៍របស់ក្រុមហ៊ុនគឺត្រូវរក្សាប្រាក់កម្ចីរបស់ខ្លួនតាមអត្រាអថេរយ៉ាងហោចណាស់ ៧០%។ ក្រុមហ៊ុនមិនមាន ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់នៃតម្លៃសមស្របទេ ដោយសារអត្រាការប្រាក់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរវាងរវែងតាមថ្លៃ ដើមដករំលស់ គឺប្រហាក់ប្រហែលនឹងអត្រាទីផ្សារដែរ។

នៅដំណាក់កាលនេះ អ្នកគ្រប់គ្រងមិនមានគោលការណ៍ដើម្បីកំណត់កម្រិតនៃភាពមិនស៊ីគ្នានៃអត្រា ការប្រាក់ទេ ប៉ុន្តែអ្នកគ្រប់គ្រងធ្វើការត្រួតពិនិត្យយ៉ាងទៀងទាត់ទៅលើភាពមិនស៊ីគ្នានេះ។ ជាងនេះទៅទៀត អ្នកគ្រប់គ្រងធ្វើការវិភាគ និងព្យាករយ៉ាងទៀងទាត់ ចំពោះបម្រែបម្រួលរំពឹងទុកនៃអត្រាការប្រាក់ និងរៀបចំ ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់នៃលំហូរទឹកប្រាក់ ដោយវាយតម្លៃទៅលើផលប៉ះពាល់របស់វា និងចាត់វិធានការ ផ្សេងៗដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់។

តារាងខាងក្រោមនេះ សង្ខេបពីហានិភ័យអត្រាការប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន។ នៅក្នុងតារាងនេះ ក៏រួមបញ្ចូលនូវ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនតាមតម្លៃយោង ដោយបានចាត់ថ្នាក់តាមតម្លៃក្នុងកិច្ចសន្យាដើមគ្រា ឬតាម កាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានមួយណាដែលកើតឡើងមុន។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(iii) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤	ដល់១ខែ ពាន់រៀល	១ខែ ទៅ ៣ខែ ពាន់រៀល	៣ខែ ទៅ ១២ខែ ពាន់រៀល	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លើស៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	មិនមានការប្រាក់ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១០៨.០២១.៣៩០	១០៨.០២១.៣៩០
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	-	៧០៥.៨៥២	១.៦១៥.៩៦៩	-	-	២១៩.៣៩២.៥៥៨	២២១.៧១៤.៣៧៩
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា	១៨.៤៥២.២៦៤	-	៤៤.៣៦.១៦៤	-	-	៣២៧.៨១១.១៣៩	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧
ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាមរយៈលក់ដើម	-	-	-	៣.៣៣៩.៩៦០	-	-	៣.៣៣៩.៩៦០
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលទ្ធិផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៦០.៣៧៥	៦០.៣៧៥
ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរយៈលក់ដើម	១៧.២០១.០១៨	៣១.៤៩១.១៤៤	១៥.៨៣២.០៧០	២.៥៥៣.០៧៤.១៩៧	២.៣៧៥.៨៨០.៥៦៣	-	៥.១៣៥.៩៧០.៩៩២
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៣.១០៥.២២៤	៣.១០៥.២២៤
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	២០១.៧២៧.៨៦២	៣២១.៩៦៩.៩៦៦	២០៤.៣៧២.២០៣	២.៥៥៦.៤១៨.១៥៧	២.៣៧៥.៨៨០.៥៦៣	៦៥៨.៣៩០.៦៨៦	៦.០២៨.៩៧៦.៥៦៧
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	២៥.៨០២.៩៣៩	១៣៥.២៤៣.៩៨០	១៧៥.៩០៩.៣១៨	-	-	៤៥២	៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៨៣.៩៥៧.៤៤៧	៤៩១.១៥៩.៦៦៤	២.២៧២.៥៣១.៧៧២	៤.៣៤២.៨៦៨.៨២២	-	១.៦៥៤.០៤២	៣.៦៩៦.៥៩៧.៤៧៧
ប្រាក់កម្ចី	៧៨៦.៥៩៤.៨៩១	១១៩.៤៦៥.៦០០	៣៩៤.៣៥៣.៤២៥	-	-	-	៥៩២.៤១៤.៩១៦
អនុបំណុល	-	-	១៧.៩៨២.២៧៦	១៦០.៩៩៦.០០១	-	-	១៧៨.៩៧០.៥៥៣
បំណុលភតិសន្យា	-	១៦.៦៥៩	១៦១.៣៧៨	១០.០៣៨.២៦៦	១៨៦.៤៣៤.៦២២	-	២១៤.៥៩៩.៧៦៥
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៦.៦០១.៥៥៨	៦.៦០១.៥៥៨
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៥៨៦.៥៤១.២៧៧	៧៤៥.៨៦៩.៥២៣	២.៨៧០.៩៧៦.១៩៩	៦០៥.៣២១.១០៥	១៨៦.៤៣៤.៦២២	៤.៣៥០.០៥២	៤.៨១៤.៥៦៧.៥៨៦
គំណត់តម្លៃអត្រាការប្រាក់សរុប	(៣៨៦.៦៩២.៤១៥)	(៧១៣.៦៨៤.៩០៧)	(២.៦៦៦.៥៦៥.៩៥៦)	១.៩៩១.០៩៧.០៤៨	២.៣៥៧.២៣៧.១០១	៦៥០.១៣០.៦៣៤	១.១៩១.៥១៧.៥១៥
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	(៩៦.០៧២.៦៥០)	(១៧៧.៣១៤.០១៤)	(៦៦២.៥០០.៨៥៦)	៤៨៤.៧៤៤.៦០៨	៥៨៦.៤៤៨.៩៦៩	១៦១.៥២៣.១៣៩	២៩៦.០២៩.១៩៦

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(iii) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣	ដល់១ខែ ពាន់រៀល	១ខែទៅ ៣ខែ ពាន់រៀល	៣ខែទៅ ១២ខែ ពាន់រៀល	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លើស៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	មិនមានការប្រាក់ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១២៤.៣៧២.០០៨	១២៤.៣៧២.០០៨
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា	-	៧០៧.១៤០	៤.០៦៩.៣៨០	-	-	១២៩.៤១៥.៧០៤	១៣៤.១៩២.២២៤
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា	៣១២.៤២៧.៩៥០	៤១.៣៧៥.៥៤០	-	-	-	៣១៨.៤៤៣.៩៩៦	៦៧២.២៤៧.៤៨៦
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៦១.២៧៥	៦១.២៧៥
ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ថ្លៃដើម	៩.០៤៧.៨៦៧	២៧.៧១៣.៤២៣	១៩០.៧៤៤.៩៤៩	២.៧៣០.៦៩២.១៦២	២.០៤៤.៩៤០.៩៧៥	-	៥.០០៣.១៣៩.៧៦៦
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៥.៤០៦.០៧៤	៥.៤០៦.០៧៤
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៣២១.៤៧៥.៨១៧	៦៩.៧៩៦.១០៣	១៩៤.៨១៤.៣២៩	២.៧៣០.៦៩២.១៦២	២.០៤៤.៩៤០.៩៧៥	៥៧៧.៧៧៩.០៥៧	៥.៩៣៩.៤៥៨.៤៤៣
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	២៣.៨២៣.៣០៣	៨១.៨៦១.២៤៤	៨៧.៨៩១.២៧៥	-	-	-	១៩៣.៥៧៥.៨២២
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៤៥៣.៨៣៧.២២៧	៥៥០.១៣៣.៥៦២	២.១៦៤.៤៨៣.៨៣៧	៣២៤.៧៤១.៩៣៤	១.៧៣៩.០១៥	-	៣.៤៩៨.៩២៨.៤៧៥
ប្រាក់កម្ចី	-	៤៤.២១៤.០១៤	២៣៦.៤៦០.៧៧០	៦០៣.៤២១.៣១៦	-	-	៨៨៤.០៩៦.១០០
អនុបំណុល	-	-	-	២៥៣.៧៥៣.១៧៥	-	-	២៥៣.៧៥៣.១៧៥
បំណុលភតិសន្យា	-	៤៥.៩៨៩	៣៩.៧៨៤	១១.៤៩៣.១៣១	១៥.៩០២.៧៦២	-	២៧.៤៨១.៦៦៦
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៤.១១៤.៨៩៩	៤.១១៤.៨៩៩
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៤៧៧.៦៦០.៥៣០	៦៧៦.២៥៤.៨២៩	២.៤៨៨.៨៦៨.៦៦៦	១.១១៧.៤៤៨.៥៥៦	១.៧៦៤.៧៧៧	៤.១១៤.៨៩៩	៤.៨៦១.៩៥០.២៧៧
គំណត់តម្លៃអត្រាការប្រាក់សរុប	(១៥៦.១៨៤.៧១៣)	(៦០៦.៤៥៨.៧៤៦)	(២.២៩៤.០១៤.៣៣៧)	១.៥៣៣.២៤២.៦០៦	២.០២៧.២៩៩.១៩៨	៥៧៣.៦២៤.១៥៨	១.០៧៧.៥០៨.១៦៦
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(iii))	(៣៨.២៣៣.៧១២)	(១៤៨.៤៥៩.៩១៣)	(៥៦១.៥៧០.២១៧)	៣៧៥.៣៣៤.៧៨៧	៤៩៦.២៧៨.៨៧៣	១៤០.៤២២.០៧១	២៦៣.៧៧១.៨៨៩

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.២ ហានិភ័យទីផ្សារ (ត)

(iii) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

ចំណេញ ឬខាតងាយនឹងប្រែប្រួលទៅតាមចំណូលការប្រាក់ពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលខ្ពស់ជាង ឬទាបជាង អាស្រ័យទៅតាមការប្រែប្រួលអត្រាការប្រាក់។

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ មិនមានអត្រាការប្រាក់អថេរ ដែលបានវិភាគផលប៉ះពាល់ពីការប្រែប្រួលនោះទេ (ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ មិនមាន)។

៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព

ហានិភ័យសន្ទនីយភាព គឺជាហានិភ័យដែលក្រុមហ៊ុនមិនមានលទ្ធភាពបំពេញកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់ តាមកាលកំណត់សងចំពោះបំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន ក៏ដូចជាមិនមានលទ្ធភាពបំពេញមូលនិធិវិញបាននៅពេលដែលបានដកមកប្រើប្រាស់រួចហើយ។ ផលវិបាកនេះ អាចបណ្តាលឲ្យក្រុមហ៊ុនមិនអាចបំពេញកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់ទៅអ្នកផ្ញើប្រាក់ និងកង្វះសាច់ប្រាក់ដើម្បីឲ្យអតិថិជនខ្ចី។

(ក) ដំណើរការគ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្ទនីយភាព

គណៈគ្រប់គ្រងតាមដានសន្ទនីយភាពក្នុងតារាងតុល្យការ និងគ្រប់គ្រងការប្រមូលផ្តុំ និងទិន្នន័យបំណុលដែលមានកាលកំណត់។ ការត្រួតពិនិត្យនិងការធ្វើរបាយការណ៍ ត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងទម្រង់ជាការត្រួតពិនិត្យលើស្ថានភាពសាច់ប្រាក់ប្រចាំថ្ងៃ ហើយនិងរៀបចំគម្រោងសម្រាប់ថ្ងៃបន្ទាប់ ប្រចាំសប្តាហ៍ និងប្រចាំខែជាលំដាប់ ដោយសារវាជារយៈពេលគន្លឹះក្នុងការគ្រប់គ្រងសន្ទនីយភាព។ គណៈគ្រប់គ្រងតាមដានអំពីបម្រែបម្រួលនៃអ្នកផ្ញើប្រាក់សំខាន់ៗ និងគម្រោងនៃការដកសាច់ប្រាក់របស់ពួកគេ។

(ខ) ដំណើរការរកប្រភពទុន

ប្រភពសន្ទនីយភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន បានមកពីដើមទុនបានបង់របស់ភាគទុនិក ប្រាក់កម្ចី អនុបំណុល និងប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន។ គណៈគ្រប់គ្រងត្រួតពិនិត្យប្រភពសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលប្រចាំថ្ងៃយ៉ាងទៀងទាត់ តាមរយៈការត្រួតពិនិត្យលើកាលកំណត់នៃប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ និងអ្នកផ្ញើប្រាក់សំខាន់ៗ។

(គ) លំហូរទឹកប្រាក់អនិស្សន្ទ

តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញពីលំហូរទឹកប្រាក់ដែលក្រុមហ៊ុនត្រូវបង់ ក្រោមបំណុលហិរញ្ញវត្ថុអនិស្សន្ទដោយផ្អែកតាមកាលកំណត់លើកិច្ចសន្យាដែលនៅសល់ នាកាលបរិច្ឆេទតារាងតុល្យការ។ ចំនួនដែលបានលាតត្រដាងនៅក្នុងតារាងនេះ គឺជាលំហូរទឹកប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យាដែលមិនធ្វើអប្បបរមា ដោយឡែកក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងហានិភ័យសន្ទនីយភាពដែលភ្ជាប់ជាមួយ ដោយផ្អែកតាមលំហូរទឹកប្រាក់រំពឹងទុកដែលមិនធ្វើអប្បបរមា។

អិលធុរិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)

(ត) លំហូរទឹកប្រាក់អនិស្សន្ទ

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ
 ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា
 ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា
 ការវិនិយោគលើមូលបត្រតាមរំលស់ថ្លៃដើម
 ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ
 ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ថ្លៃដើម
 ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុបតាមកាលផុតកំណត់នៅសល់ក្នុងកិច្ចសន្យា

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ
 ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន
 ប្រាក់កម្ចី
 អនុបំណុល
 បំណុលភតិសន្យា
 បំណុលផ្សេងៗ

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុបតាមកាលផុតកំណត់នៅសល់ក្នុងកិច្ចសន្យា

លើស(ខ្វះ)សន្ទនីយភាពសុទ្ធ

គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))

	តម្លៃយោង ពាន់រៀល	តម្លៃសរុបនៃលំហូរចូល (លំហូរចេញ) ពាន់រៀល	១ខែ ពាន់រៀល	១ខែ ទៅ ៣ខែ ពាន់រៀល	៣ខែ ទៅ ១២ខែ ពាន់រៀល	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លើស៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
	១០៨.០២១.៣៩០	១០៨.០២១.៣៩០	១០៨.០២១.៣៩០	-	-	-	-	១០៨.០២១.៣៩០
	២២១.៧១៤.៣៧៩	២២១.៧២៩.២១៨	២១៩.៣៩៣.៣៦២	៧០៦.៩៦២	១.៦២៤.៨៩៤	-	-	២២១.៧២៩.២១៨
	៥៥៦.៧៧៤.១៤៧	៦១៤.៧៥០.៦៥៤	៥១៨.០៨១.៥៤៩	៥០.៤២៣.៥២១	៤៦.២៤៥.៥៨៤	-	-	៥៦៦.៧២៧.១៣៣
	៣.៣៣៩.៩៦០	៣.៦៧១.០៤៣	-	-	១៤៨.៤៩៧	៣.៥២២.៥៥៦	-	៣.៦៧១.០៤៣
	៦០.៣៧៥	៦០.៣៧៥	-	-	-	-	៦០.៣៧៥	៦០.៣៧៥
	៥.១៣៥.៩៧០.៩៩២	៧.៦៥៤.០៨២.៣៥៨	២៦១.៣៣៣.១១០	៣១៥.៩៧១.៩៨៦	១.៤២៣.២៨០.០៦៣	៤.៥៧៨.២២៤.៤៩៥	១.០៧៥.២៧២.៧០៤	៧.៦៥៤.០៨២.៣៥៨
	៣.១០៥.២២៤	៣.១០៥.២២៤	៣.១០៥.២២៤	-	-	-	-	៣.១០៥.២២៤
	៦.០២៨.៩៨៦.៤៦៧	៨.៥៥៤.៩៩៦.៧៤១	១.១០៩.៩៣៤.៦៣៥	៣១៦.៦៧៨.៩៤៨	១.៤៧១.៣០៣.០៣៨	៤.៥៨១.៧៤៧.០៤១	១.០៧៥.៣៣៣.០៧៩	៨.៥៥៤.៩៩៦.៧៤១
	៣៣៦.៩៥៦.៦៨៩	៣៤២.៤៨៦.១៤០	២៥.៨៥៣.៣៥៩	១៣៦.៣៩០.០៩៤	១៨០.២៤២.៦៨៧	-	-	៣៤២.៤៨៦.១៤០
	៣.៦៩៣.៥៩៣.៧៤៧	៣.៦៦៨.៧៩៤.២៧៥	២៩៦.៤៩១.៧៧៨	៥០៣.៦២៤.៨៨៥	២.៣៨៩.៥៥៥.៩១១	៤៧៩.១៣១.៧០១	-	៣.៦៦៨.៧៩៤.២៧៥
	៥៩២.៤៧៨.៩១៦	៦៣២.៤៩២.៣៣៥	១៦.០៥៧.៣៩៥	១១៩.៦៧១.៥១៥	២៤៦.៣៧២.៣៤៦	២៥០.៣៩១.០៧៩	-	៦៣២.៤៩២.៣៣៥
	១៧៨.៩៧៨.២៧៧	២០៦.៩២០.៧១២	-	៦.៤៣៥.១២០	៧៩.៥៥៥.៥៩៤	១២០.៩២៩.៩៩៨	-	២០៦.៩២០.៧១២
	២៨៨.៥៩៩.៧៦៥	៣៦.១៥១.៧៨៦	៦៨៧.០៧២	១.៣៧៧.៧៦២	៦.៤៣០.៣៤៨	២១.៨២៨.៥១៩	៥.៨២៨.០៨៥	៣៦.១៥១.៧៨៦
	៦.៦០១.៥៥៨	៦.៦០១.៥៥៨	៦.៦០១.៥៥៨	-	-	-	-	៦.៦០១.៥៥៨
	៤.៨៣៧.៤៦៨.៩៥២	៥.០៨៧.២៨៧.៨០៥	៥៣៥.៩០៣.២៧១	៧៦៧.៤៩៩.៣៧៦	២.៩០២.១៤៦.៨៨៦	៨៧២.២៨១.២៩៧	៩.៤៥៦.៩៧៥	៥.០៨៧.២៨៧.៨០៥
	១.១៩១.៥១៧.៥១៥	៣.៤៦៧.៧០៨.៩៣៦	៥៧៤.០៣១.៣៦៤	(៤៥០.៨២០.៤២៨)	(១.៤៣០.៨៤៣.៤៨៤)	៣.៧០៩.៤៦៥.៧៤៤	១.០៦៥.៨៧៦.១០៤	៣.៤៦៧.៧០៨.៩៣៦
	២៩៦.០២៩.១៩៦	៨៦១.៥៨២.៥៩៣	១៤២.៦១៦.៤៨៨	(១១២.០០៥.០៧៥)	(៣៥៥.៤៨៩.១៥៥)	៩២១.៦០៦.៣៩៦	២៦៤.៨១៣.៩៣៩	៨៦១.៥៨២.៥៩៣

អិលធុរិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព (ត)

(ត) លំហូរទឹកប្រាក់អនិស្សន្ទ

នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ

ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា

ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ

ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ថ្លៃដើម

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

**ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុបតាមកាលផុតកំណត់នៅសល់ក្នុងកិច្ចសន្យា
 បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ**

ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន

ប្រាក់កម្ចី

អនុបំណុល

បំណុលភតិសន្យា

បំណុលផ្សេងៗ

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុបតាមកាលផុតកំណត់នៅសល់ក្នុងកិច្ចសន្យា

លើស(ខ្វះ)សន្ទនីយភាពសុទ្ធ

គិតជាដុល្លារអាមេរិក(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))

	តម្លៃយោង ពាន់រៀល	តម្លៃសរុបនៃលំហូរចូល (លំហូរចេញ) ពាន់រៀល	ដល់១ខែ ពាន់រៀល	១ខែ ទៅ ៣ខែ ពាន់រៀល	៣ខែ ទៅ ១២ខែ ពាន់រៀល	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	លើស៥ឆ្នាំ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១២៤.៣៧២.០០៨	១២៤.៣៧២.០០៨	១២៤.៣៧២.០០៨	-	-	-	-	១២៤.៣៧២.០០៨
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	១៣៤.១៩២.២២៤	១៣៤.២២៦.១៩០	១២៩.៤១៥.៧០៤	៧០៩.០២៩	៤.១០១.៤៥៧	-	-	១៣៤.២២៦.១៩០
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារនានា	៦៧២.២៨៧.៤៨៦	៦៧២.៣៨២.៧០៩	៦៧២.៣៨២.៧០៩	-	-	-	-	៦៧២.៣៨២.៧០៩
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ	៦១.២៧៥	៦១.២៧៥	៦១.២៧៥	-	-	-	-	៦១.២៧៥
ឥណទាន និងបុរេប្រទានតាមរំលស់ថ្លៃដើម	៥.០០៣.១៣៩.៣៧៦	៧.២៣៤.៩១២.៥៦០	២.៣៨៤.៩៥០.៣០	៣.៤៧.៩៨០.៩៥៣	១.៤២៦.២៥៣.០៥១	៤.៣៩៩.៨១៤.៧៣៤	៨២២.៣៦៨.៧៩២	៧.២៣៤.៩១២.៥៦០
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៥.៤០៦.០៧៤	៥.៤០៦.០៧៤	៤.៧៣៤.៦៣១	-	-	៣៧៧.៣២៣	២៩៤.១២០	៥.៤០៦.០៧៤
	៥.៩៣៩.៤៥៤.៤៤៣	៨.១៧១.៣៦០.៨១៦	១.១៦៩.៤៦១.៣៥៧	៣.៤៨៦.៨៩៩.៩៨២	១.៤៣០.៣៥៤.៥០៨	៤.៤០០.១៩២.០៥៧	៨២២.៦៦២.៩១២	៨.១៧១.៣៦០.៨១៦
ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១៩៣.៥៧៥.៨៦២	១៩៧.៨១៣.៨៩៥	២៣.៩១២.៥៥៨	៨២.៧៣៣.៥៤៧	៩១.១៦៧.៧៩០	-	-	១៩៧.៨១៣.៨៩៥
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣.៤៩៨.៩២៨.៥៧៥	៣.៦៧៦.៥២១.៧០៨	៤៥៩.១១៨.៩៣៩	៥៦៤.៣៦៤.៣៦២	២.២៨៧.៩៦៦.៦២១	៣៦៣.៣៣២.៧៦៣	១.៧៣៩.០២៣	៣.៦៧៦.៥២១.៧០៨
ប្រាក់កម្ចី	៨៨៤.០៩៦.១០០	៩៦០.៣១៦.៣៥៩	១៦.៩៤៧.៥៤១	៩៩.៧១៣.៥៥១	៣៣៩.៧៨៤.២៨៧	៥០៣.៨៧០.៩៨០	-	៩៦០.៣១៦.៣៥៩
អនុបំណុល	២៥៣.៧៥៣.១៧៥	៣០៤.៥៨៧.១៨១	-	៧៦២៦.៣១៤	៨៦.៨៦០.០០៧	២១០.១០០.៨៦០	-	៣០៤.៥៨៧.១៨១
បំណុលភតិសន្យា	២៧.៤៨១.៦៦៦	៣៣.៥៩៤.៩៥១	៦៥១.៦៦៣	១.៣៣៦.២០៧	៥៦៥.៧៨៧១	២១.៤០៨.៨០៥	៤៥៤០.៤០៥	៣៣.៥៩៤.៩៥១
បំណុលផ្សេងៗ	៤.១១៤.៨៩៩	៤.១១៤.៨៩៩	៤.១១៤.៨៩៩	-	-	-	-	៤.១១៤.៨៩៩
	៤.៨៦១.៩៥០.២៧៧	៥.១៧៦.៩៤៨.៩៩៣	៥០៤.៧៤៥.៦០០	៧៥៥.៧៧៣.៩៨១	២.៨១១.៤៣៦.៥៧៦	១.០៩៨.៧១៣.៤០៨	៦.២៧៩.៤២៨	៥.១៧៦.៩៤៨.៩៩៣
	១.០៧៧.៥០៤.១៦៦	២.៩៩៤.៤១១.៨២៣	៦៦៤.៧១៥.៧៥៧	(៤០៧.០៨៣.៩៩៩)	(១.៣៨១.០៨២.០៦៨)	៣.៣០១.៤៧៨.៦៤៩	៨១៦.៣៨៣.៤៨៤	២.៩៩៤.៤១១.៨២៣
	២៦៣.៧៧១.៨៨៩	៧៣៣.០២៦.១៥០	១៦២.៧២១.១១៦	(៩៩.៦៥៣.៣៦៦)	(៣៣៨.០៨៦.១៨៦)	៨០៨.១៩៥.៥០៨	១៩៩.៨៤៩.០៧៨	៧៣៣.០២៦.១៥០

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៤ ហានិភ័យទាក់ទងនឹងអាកាសធាតុ

ហានិភ័យទាក់ទងនឹងអាកាសធាតុ គឺជាផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមានលើក្រុមហ៊ុនដែលកើតចេញពីការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។ ហានិភ័យដែលទាក់ទងនឹងអាកាសធាតុមានផលប៉ះពាល់លើប្រភេទហានិភ័យចម្បងដែលបានពិភាក្សាខាងលើ (ឧទាហរណ៍ ហានិភ័យឥណទាន សន្ទនីយភាព ទីផ្សារ និងប្រតិបត្តិការ) ប៉ុន្តែដោយសារលក្ខណៈវិកលជាលម្អិតពួកគេត្រូវបានកំណត់ និងគ្រប់គ្រងដោយក្រុមហ៊ុនលើមូលដ្ឋានរួម។

ក្រុមហ៊ុនបែងចែករវាងហានិភ័យរូបវន្ត និងហានិភ័យអន្តរកាល។ ហានិភ័យរូបវន្តកើតឡើងដោយសារលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍អាកាសធាតុគ្រោះថ្នាក់ ដូចជាខ្យល់ព្យុះ ទឹកជំនន់ និងភ្លៀងធ្លាក់ខ្លាំង និងការផ្លាស់ប្តូររយៈពេលវែងដែលទាក់ទងនឹងអាកាសធាតុ ដូចជា សីតុណ្ហភាពឡើងខ្ពស់ រលកកំដៅ គ្រោះរាំងស្ងួត និងការកើនឡើងកម្រិតទឹកសមុទ្រ។ ហានិភ័យអន្តរកាលកើតឡើងពីលទ្ធផលនៃវិធានការដែលបានធ្វើឡើងដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់នៃការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងការផ្លាស់ប្តូរទៅជាសេដ្ឋកិច្ចដែលមានកាបូនទាប ឧទាហរណ៍ ការផ្លាស់ប្តូរច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិ វិវាទដោយសារការបរាជ័យក្នុងការបន្ធូរបន្ថយ ឬសម្របខ្លួន និងការផ្លាស់ប្តូរការផ្គត់ផ្គង់ និងតម្រូវការសម្រាប់ទំនិញ ផលិតផល និងសេវាកម្មមួយចំនួនដោយសារការផ្លាស់ប្តូរអាកប្បកិរិយាអ្នកប្រើប្រាស់ និងតម្រូវការវិនិយោគិន។

ក្រុមហ៊ុនបានបង្កើតគណៈកម្មាធិការហានិភ័យអាកាសធាតុ ដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការបង្កើតគោលនយោបាយដំណើរការ និងការត្រួតពិនិត្យរបស់ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីបញ្ចូលហានិភ័យទាក់ទងនឹងអាកាសធាតុក្នុងការគ្រប់គ្រងប្រភេទហានិភ័យចម្បង។

ក្រុមហ៊ុនបានបង្កើតក្របខ័ណ្ឌហានិភ័យទាក់ទងនឹងអាកាសធាតុសម្រាប់៖

- កំណត់កត្តាហានិភ័យ និងវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់នៃសក្តានុពលរបស់ពួកគេលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន និង
- ការបែងចែកទំនួលខុសត្រូវសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងកត្តាហានិភ័យនីមួយៗដែលបានកំណត់។

៣៧.៥ តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួមមាន ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។ តម្លៃសមស្របគឺជាតម្លៃដែលអាចទទួលបានក្នុងការលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬបានបង់ក្នុងការផ្ទេរបំណុល ក្នុងប្រតិបត្តិការតាមលំដាប់លំដោយមួយរវាងអ្នកចូលរួមក្នុងទីផ្សារ នាកាលបរិច្ឆេទវាស់វែង។ ព័ត៌មានបានបង្ហាញនៅទីនេះ គឺជាការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសមស្រប នាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៥ តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ក) ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប

(i) ការកំណត់តម្លៃសមស្រប និងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុតម្លៃសមស្រប

តារាងខាងក្រោមនេះបង្ហាញពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលត្រូវបានវាស់វែង និងត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមតម្លៃសមស្រប នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣ តាមមូលដ្ឋានដែលបានកើតឡើង៖

	កម្រិត១ ពាន់រៀល	កម្រិត២ ពាន់រៀល	កម្រិត៣ ពាន់រៀល	សរុប ពាន់រៀល
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
<i>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម តម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ</i>				
មូលបត្រកម្ពុជាសិទ្ធិ	-	-	៦០.៣៧៥	៦០.៣៧៥
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	-	-	៦០.៣៧៥	៦០.៣៧៥
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	-	-	១៥.០០០	១៥.០០០
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៣				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
<i>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម តម្លៃសមស្របក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ</i>				
មូលបត្រកម្ពុជាសិទ្ធិ	-	-	៦១.២៧៥	៦១.២៧៥
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	-	-	៦១.២៧៥	៦១.២៧៥
គិតជាដុល្លារអាមេរិក (កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	-	-	១៥.០០០	១៥.០០០

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៥ តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ក) ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប (ត)

(i) ការកំណត់តម្លៃសមស្រប និងឋានានុក្រមតម្លៃសមស្រប (ត)

ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងតម្លៃសមស្រប ដោយប្រើឋានានុក្រមតម្លៃសមស្របដូចខាងក្រោម ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីសារសំខាន់នៃធាតុចូល ដែលបានប្រើក្នុងការវាស់វែង៖

កម្រិត ១៖ តម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានជួញដូរនៅក្នុងទីផ្សារសកម្ម (ដូចជា ដេរីវេដែលបានជួញដូរជាសាធារណៈ និងមូលបត្រកម្មសិទ្ធិ) គឺអាស្រ័យទៅតាមតម្លៃដែលបានដាក់លក់លើទីផ្សារនាចុងការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍។ តម្លៃដាក់លក់លើទីផ្សារដែលបានប្រើសម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលក្រុមហ៊ុនបានកាន់កាប់ គឺជាតម្លៃទិញបច្ចុប្បន្ន។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងកម្រិត ១។

កម្រិត ២៖ តម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនត្រូវបានជួញដូរនៅក្នុងទីផ្សារសកម្ម (ឧទាហរណ៍ ដូចជា ដេរីវេ over-the-counter) ត្រូវបានកំណត់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃ ដែលបង្កើនការប្រើប្រាស់ទិន្នន័យលើទីផ្សារដែលអាចអង្កេតបាន និងបន្ថយការពឹងផ្អែកទៅលើការប៉ាន់ស្មានចំពោះអង្គភាពជាក់លាក់។ ប្រសិនបើទិន្នន័យជាក់លាក់ទាំងអស់ដែលតម្រូវសម្រាប់ឧបករណ៍មួយ អាចអង្កេតបាន ឧបករណ៍នោះត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងកម្រិត ២។

កម្រិត ៣៖ ប្រសិនបើទិន្នន័យជាក់លាក់មួយឬច្រើន មិនពឹងផ្អែកទៅលើទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចអង្កេតបាន ឧបករណ៍នោះត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងកម្រិត ៣។ វាគឺជាករណីសម្រាប់មូលបត្រកម្មសិទ្ធិដែលមិនបានចុះបញ្ជី។

(ii) វិធីសាស្ត្រសម្រាប់ការកំណត់តម្លៃ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងតាម FVOCI គឺជាការវិនិយោគក្នុងមូលបត្រកម្មសិទ្ធិដែលមិនបានចុះបញ្ជី ដែលតម្លៃសមស្រប ត្រូវបានកំណត់ដោយផ្អែកទៅលើតម្លៃបច្ចុប្បន្ន ហើយអត្រាអប្បបរមាដែលបានប្រើ ត្រូវបានកែសម្រួលអាស្រ័យទៅតាមហានិភ័យឥណទានរបស់ភាគីដៃគូ ឬហានិភ័យឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុនផ្ទាល់។

(ខ) ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប

នាការបរិច្ឆេទតារាងតុល្យការ តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន មានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃយោងរបស់វា។

ការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសមស្របផ្អែកទៅតាមវិធីសាស្ត្រ និងការសន្មតដូចខាងក្រោម៖

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៥ តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ) ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប (ត)

(i) ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងធនាគារនានា

តម្លៃយោងនៃប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងធនាគារនានាមានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្របរបស់វា ដោយសារគណនីទាំងនេះភាគច្រើនគឺជាគណនីចរន្ត គណនីសន្សំ និងប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លី។

(ii) ប្រាក់ការិនិយោគលើមូលបត្រតាមរំលស់ថ្លៃដើម

ការិនិយោគលើមូលបត្រតាមរំលស់ថ្លៃដើម រួមមានការិនិយោគលើមូលបត្របំណុលរដ្ឋាភិបាល ត្រូវបានវាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម និងត្រូវបានទិញ ក្នុងគោលបំណងកាន់កាប់រហូតដល់កាលវិភាគរបស់វា ដើម្បីទទួលបានការប្រាក់។

(iii) ឥណទាន និងបុរេប្រទានផ្តល់ដល់អតិថិជន

ចំពោះឥណទានដែលមានអត្រាថេរ ដែលមានកាលកំណត់នៅសល់តិចជាង ១ឆ្នាំ ជាទូទៅតម្លៃយោងរបស់វាគឺជាតម្លៃសមស្របប៉ាន់ស្មានរបស់វា។

ចំពោះឥណទានដែលមានអត្រាថេរ និងមានកាលកំណត់នៅសល់ ១ឆ្នាំ ឬលើសពី ១ឆ្នាំ តម្លៃសមស្របត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយធ្វើអប្បបរមាលំហូរទឹកប្រាក់ប៉ាន់ស្មាននាពេលអនាគត និងប្រើអត្រាការប្រាក់របស់ឥណទាននាពេលបច្ចុប្បន្ន ដោយសារអត្រាការប្រាក់តាមទីផ្សាររបស់ឥណទានមានហានិភ័យឥណទាន និងកាលកំណត់ប្រហាក់ប្រហែលគ្នា ហើយត្រូវបានវាយតម្លៃថាមានភាពខុសគ្នាតិចតួច ជាមួយនឹងអត្រាការប្រាក់របស់ឥណទានតាមកិច្ចសន្យា។ ជាលទ្ធផលតម្លៃសមស្របនៃឥណទាន និងបុរេប្រទានអតិថិជនរយៈពេលវែង មានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃយោងរបស់វា នាកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។

(iv) ប្រាក់បញ្ញើរបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ និងអតិថិជន

តម្លៃសមស្របនៃប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន ដែលមានកាលកំណត់តិចជាង ១ឆ្នាំ មានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃយោងរបស់វា ដោយសារឧបករណ៍ទាំងនេះមានរយៈពេលខ្លី។ តម្លៃសមស្របនៃប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជនដែលមានកាលកំណត់ ១ឆ្នាំ ឬច្រើនជាង ត្រូវបានគេរំពឹងថាមានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃយោងរបស់វា ដោយសារក្រុមហ៊ុនបានផ្តល់អត្រាការប្រាក់ប្រហាក់ប្រហែលគ្នា ជាមួយនឹងឧបករណ៍ដែលមានកាលកំណត់ និងលក្ខខណ្ឌឥណទានស្រដៀងគ្នាដែរ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៥ តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ) ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្រប

(v) បំណុលភតិសន្យា

តម្លៃសមស្របនៃបំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានប៉ាន់ស្មាន ដែលមានកាលកំណត់តិចជាងមួយឆ្នាំ គឺប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃយោង។ សម្រាប់បំណុលភតិសន្យាផ្សេងទៀត ដែលមានកាលកំណត់ពីមួយឆ្នាំ ឬច្រើនជាងនេះ តម្លៃសមស្រប ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយផ្អែកលើលំហូរទឹកប្រាក់ដោយប្រើអត្រាទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៃប្រាក់កម្ចីបន្ថែម។

(vi) ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

តម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ត្រូវបានសន្មតថាមានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្របរបស់វា ដោយសារគណនីទាំងនេះមិនមានតម្លៃប្រែប្រួលជាសារវន្តទៅតាមអត្រាទីផ្សារទេ។

(vii) ប្រាក់កម្ចី និងអនុបំណុល

ប្រាក់កម្ចី និងអនុបំណុល មិនត្រូវបានដាក់លក់លើទីផ្សារសកម្មទេ ហើយតម្លៃសមស្របរបស់វា ប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃយោងរបស់វា។

៣៧.៦ ការគ្រប់គ្រងដើមទុន

គោលដៅរបស់ក្រុមហ៊ុន ក្នុងការគ្រប់គ្រងដើមទុន មានន័យទូលំទូលាយពាក្យ “មូលធន” ដែលបង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ ការគ្រប់គ្រងដើមទុន មានដូចខាងក្រោម៖

- អនុលោមតាមតម្រូវការដើមទុនដែលកំណត់ដោយ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា
- ការពារលទ្ធភាពបន្តនិរន្តរភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីឲ្យក្រុមហ៊ុនអាចបន្តផ្តល់ប្រយោជន៍ដល់ភាគទុនិក និងអត្ថប្រយោជន៍របស់ភាគីដែលពាក់ព័ន្ធនឹងក្រុមហ៊ុន និង
- រក្សាមូលដ្ឋានដើមទុនរឹងមាំ ដើម្បីគាំទ្រដល់ការអភិវឌ្ឍអាជីវកម្ម។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៦ ការគ្រប់គ្រងដើមទុន (ត)

ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា តម្រូវឱ្យគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើទាំងអស់ត្រូវ៖ (i) រក្សាដើមទុនអប្បបរមា (ii) រក្សាមូលនិធិផ្ទាល់សុទ្ធរបស់ក្រុមហ៊ុនយ៉ាងហោចណាស់ឱ្យស្មើនឹងដើមទុនអប្បបរមា និង (iii) អនុលោមតាមអនុបាតសាធារណៈ និងអនុបាតសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល។

ថ្ងៃទី២២ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញសេចក្តីប្រកាសស្តីពីការកំណត់ទ្រនាប់ដើមទុនរបស់គ្រឹះស្ថានធនាគារ និង ហិរញ្ញវត្ថុ។ យោងតាមមាត្រា ២២ នៃប្រកាសនេះ គ្រឹះស្ថានត្រូវអនុវត្តតាមបទប្បញ្ញត្តិ ពាក់ព័ន្ធនឹងទ្រនាប់ដើមទុន យ៉ាងតិចឱ្យបាន ៥០% នៃទ្រនាប់ដើមទុនដែលត្រូវបន្ថែមឱ្យបានមុនថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ និងអនុវត្តឱ្យបានពេញលេញត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០។

ការអនុវត្តអនុបាតទ្រនាប់ដើមទុនមានដូចខាងក្រោម៖

សេចក្តីប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា		តម្រូវការអនុបាតទ្រនាប់ដើមទុន	មានប្រសិទ្ធភាពរហូតដល់
លេខយោង	ថ្ងៃចេញប្រកាស		
សេចក្តីថ្លែងការណ៍លេខ ធ១៣-០២០-០០២	ថ្ងៃទី១៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០	១,២៥%	នឹងមានការជូនដំណឹងជាថ្មី
លិខិតលេខ ធ៧-០២៣-២៦២១	ថ្ងៃទី២៣ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២៣	១,២៥%	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤
លិខិតលេខ ធ៧-០២៤-១៧១៨	ថ្ងៃទី២១ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៤	១,២៥%	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៥

ការអនុវត្តទ្រនាប់ដើមទុនខោនធ្វើស៊ីឃ្លីខលមានដូចខាងក្រោម៖

សេចក្តីប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា		តម្រូវការអនុបាតទ្រនាប់ដើមទុន	មានប្រសិទ្ធភាពរហូតដល់
លេខយោង	ថ្ងៃចេញប្រកាស		
សេចក្តីប្រកាសលេខ ធ៧-០១៨-០០១	ថ្ងៃទី៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៨	០%	នឹងមានការជូនដំណឹងជាថ្មី

លើសពីនេះ នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញប្រកាសលេខ ធ៧-០២៤-៧៤៥ ប្រ.ក. កំណត់អនុបាតភាពគ្រប់គ្រាន់នៃដើមទុនអប្បបរមាដែលត្រូវការដូចខាងក្រោម៖

អនុបាតភាពគ្រប់គ្រាន់នៃដើមទុន			
អនុបាតដើមទុនសរុប	អនុបាតដើមទុនថ្នាក់ទី១	ដើមទុនថ្នាក់ទី១ ទូទៅ	អនុបាតដើមទុនសរុប
១៥%	១១%	៨%	១៥%

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៦ ការគ្រប់គ្រងដើមទុន (ត)

ក៏ប៉ុន្តែ នៅថ្ងៃទី៧ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញសេចក្តីណែនាំលេខ ធ៣៧-០២៥-០២៣ ស.ជ.ណ. ដើម្បីផ្តល់ដំរើសដល់គ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើក្នុងការអនុវត្តលើក្របខ័ណ្ឌថ្មីរបស់ភាពគ្រប់គ្រាន់នៃដើមទុន ឬក្របខ័ណ្ឌសោធនភាព។ ក្នុងករណី៖

- គ្រឹះស្ថានជ្រើសរើសអនុវត្តតាមក្របខ័ណ្ឌភាពគ្រប់គ្រាន់នៃដើមទុនថ្មី គ្រឹះស្ថានត្រូវចាប់ផ្តើមអនុវត្តតាមក្របខ័ណ្ឌថ្មីនេះ ចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទដែលប្រកាសស្តីពីអនុបាតភាពគ្រប់គ្រាន់នៃដើមទុនរបស់គ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើចូលជាធរមាន។ ចំណែករបាយការណ៍ទម្រង់ថ្មី គ្រឹះស្ថានត្រូវធ្វើមកធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាប្រចាំខែនៅកម្រិតគ្រឹះស្ថាន យ៉ាងយូររំលងគ្រឹមថ្ងៃទី២០ នៃខែបន្ទាប់ និងប្រចាំត្រីមាសនៅកម្រិតគ្រប់គ្រាន់ (ប្រសិនបើមាន) យ៉ាងយូររំលងគ្រឹមថ្ងៃទី២០ នៃខែទីមួយនៃត្រីមាសបន្ទាប់រហូតដល់មានការជូនដំណឹងជាថ្មី។
- គ្រឹះស្ថានជ្រើសរើសអនុវត្តតាមអនុបាតសាធនភាព (ទម្រង់ចាស់) ត្រូវអនុលោមតាមលក្ខខណ្ឌទាំងអស់នៃក្របខ័ណ្ឌ និងទម្រង់របាយការណ៍ចាស់។ ទន្ទឹមគ្នានេះ គ្រឹះស្ថានត្រូវរៀបចំរបាយការណ៍ក្របខ័ណ្ឌភាពគ្រប់គ្រាន់នៃដើមទុនថ្មី (ទម្រង់ថ្មី) និងផ្ញើទៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ទន្ទឹមនឹងរបាយការណ៍អនុបាតសាធនភាព (ទម្រង់ចាស់)។

តារាងខាងក្រោម សង្ខេបពីដើមទុនតាមបទប្បញ្ញត្តិ៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៣ ពាន់រៀល	ឆ្នាំ២០២៤ ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២៣ ដុល្លារអាមេរិក
ដើមទុនថ្នាក់ទី១				
ដើមទុន	៥២៤.៣៧៧.៤០០	៥២៤.៣៧៧.៤០០	១០៣.៩៦៩.២១៨	១០៣.៩៦៩.២១៨
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	២៤១.៩០៩.០៩៧	២៦៨.៧១៩.៦៣០	៦០.១០១.៦៣៩	៦៥.៧៨២.០៣៩
ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធបានធ្វើសវនកម្ម ឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុចុងក្រោយ	១៦២.៨៤៣.៨៧២	២៧០.០៨៦.០០២	៤០.៤៥៨.១០៥	៦៦.១១៦.៥២៤
ទុនបម្រុងទូទៅ	៣៨០.៤១៥.១១៦	៣៨០.៤១៥.១១៦	៩៣.៧៦៨.៩៥១	៩៣.៧៦៨.៩៥១
ដក៖ ឥណទានផ្តល់ឲ្យសម្ព័ន្ធព្យាហិរញ្ញវត្ថុ	(២.៨៩៥.១០០)	(៤.៣៦៩.៦៤៤)	(៧១៩.២៨០)	(១.០៦៩.៦៨០)
ដក៖ ទ្រព្យសកម្មអូប៊ី	(១១.៨១៥.២០៥)	(៧.៨១៨.០៩៥)	(២.៩៣៥.២០៦)	(១.៩១៣.៨៥៤)
	<u>១.១៩៥.៨៣៦.១៨០</u>	<u>១.៣៣១.៤១០.៤០៩</u>	<u>២៩៤.៦៤៣.៤២៧</u>	<u>៣២៦.៦៥៣.១៨៨</u>

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៧. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

៣៧.៦ ការគ្រប់គ្រងដើមទុន (ត)

តារាងខាងក្រោម សង្ខេបពីដើមទុនតាមបទប្បញ្ញត្តិ៖ (ត)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	
	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣	ឆ្នាំ២០២៤	ឆ្នាំ២០២៣
	ពាន់រៀល	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
			(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤(៣))
ដើមទុនថ្នាក់ទី២-ដើមទុនបន្ថែម				
អនុបំណុល	១៧៧.១០០.០០០	២៥១.២២៧.៥០០	៤៤.០០០.០០០	៦១.៥០០.០០០
សំវិធានធនទូទៅ	៥១.៨៣០.៤៨២	៥៦.៦៧៥.០០០	១២.៨៧៧.១៣៨	១៣.៨៧៣.៩២៩
សំវិធានធនសម្រាប់ការប្រាក់បង្ក(*)	២០.១៣០.៨១៤	-	៥.០១១.៤៤៤	-
	<u>២៤៩.០៦១.២៩៦</u>	<u>៣០៧.៩០២.៥០០</u>	<u>៦១.៨៨៨.៥៨២</u>	<u>៧៥.៣៧៣.៩២៩</u>
ដើមទុនសរុបថ្នាក់ទី១+ដើមទុនថ្នាក់ទី២	<u>១៤៤.៨៨៩.៧៤៧</u>	<u>១.៦៣៩.៣១២.៩០៩</u>	<u>៣៥៦.៥២២.០០៩</u>	<u>៤០២.០២៧.១២៧</u>

(*) សំវិធានធននៃការប្រាក់បង្កត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យកាត់ចូលវិញដោយធនាគារជាតិស្របតាមលិខិតជូនដំណឹងចុះថ្ងៃទី៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៥។ តម្រូវការនេះអនុវត្តចាប់ពីថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤ និងអាចអនុវត្តរហូតដល់ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៥។

៣៧.៧ ការបែងចែកដើមទុន

ការបែងចែកដើមទុនរវាងប្រតិបត្តិការ និងសកម្មភាពជាក់លាក់ ដែលជំរុញដោយការបង្កើនប្រសិទ្ធភាពនៃប្រាក់ចំណេញលើដើមទុនដែលបានបែងចែក។ ចំនួនដើមទុនដែលបានបែងចែកសម្រាប់ប្រតិបត្តិការ ឬសកម្មភាពនីមួយៗគឺ ផ្អែកជាចម្បងលើដើមទុនតាមបទប្បញ្ញត្តិ។

អិលអូអិលស៊ី (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៤

៣៨. យថាភាពលើពន្ធ

ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃកាតព្វកិច្ចសារពើពន្ធរបស់ខ្លួន ដោយផ្អែកលើច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិសារពើពន្ធជាធរមាន នានាគិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍។ ដោយសារតែលក្ខណៈវិវត្តន៍នៃបទប្បញ្ញត្តិសារពើពន្ធការកំណត់ ពន្ធជាក់លាក់មួយចំនួន តម្រូវឱ្យប្រើប្រាស់នូវការវិនិច្ឆ័យ និងការបកស្រាយ។ អ្នកគ្រប់គ្រងបានអនុវត្តការ វិនិច្ឆ័យ ក្នុងការកំណត់នូវស្ថានភាពសារពើពន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុន និងបន្តតាមដានការវិវត្តន៍នានាលើបទប្បញ្ញត្តិ ដែលពាក់ព័ន្ធ។ ទោះបីជាក្រុមហ៊ុនខិតខំអនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវនៃច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិសារពើពន្ធ នាពេលបច្ចុប្បន្នក្តី ការបកស្រាយអំពីបទប្បញ្ញត្តិសារពើពន្ធមួយចំនួនអាចមានភាពផ្សេងៗពីគ្នា។ និយ័តកម្ម នានា (ប្រសិនបើមាន) ដែលជាលទ្ធផលនៃការត្រួតពិនិត្យអនុលោមភាពតាមច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិ នឹងត្រូវ ដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទៅតាមករណីជាក់ស្តែងនៅពេលដែលការត្រួតពិនិត្យ ត្រូវបាន ធ្វើឡើង និងបានបញ្ចប់សព្វគ្រប់ដោយអាជ្ញាធរពន្ធដារ។

៣៩. ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍

នៅថ្ងៃទី៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៥ ក្រុមហ៊ុនបានទទួលការអនុម័តពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (NBC) ដើម្បីវិនិយោគ ភាគកម្ម ចំនួន ១.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ស្មើនឹង ២៥% នៃដើមទុនសរុបរបស់ក្រុមហ៊ុន សិរិនឌីប ម៉ាយក្រូ អ៊ិនស្ត្រូ ម.ក ដោយឆ្លើយតបតាមលិខិតសំណើរបស់ក្រុមហ៊ុន ទៅកាន់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា នាថ្ងៃទី១៨ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២៤។